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ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ`

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ'

Τετάρτη 2 ∆εκεµβρίου 1998 (πρωί)

Αθήνα, σήµερα στις 2 ∆εκεµβρίου 1998, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.19' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Α'
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΥ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 1.12.1998
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της Λ∆' συνεδριάσεώς του, της 1ης
∆εκεµβρίου 1998, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: "Οργάνωση και λειτουργία των Αστικών
Συγκοινωνιών στην περιοχή Αθηνών - Πειραιώς και περιχώρων".)
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
'Οταν ο στρατηγός, κύριε Σπυριούνη, είναι άνευ στρατού,
συλλαµβάνεται ευκόλως.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Κυριάκο Σπυριούνη,
Βουλευτή Α' θεσσαλονίκης, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι ∆ήµοι Ανδανίας, Μελιγαλά και Οιχαλίας
του Νοµού Μεσσηνίας ζητούν χρηµατοδότηση για την κατασκευή
κοινοτικών έργων υποδοµής.
2) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καλυβίων Αττικής ζητεί
χρηµατοδότηση για την εκτέλεση αντιπληµµυρικών έργων στην
περιοχή του.
3) Ο Β' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Ξάνθης κ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο
Ελληνικός Ορειβατικός Σύλλογος Ξάνθης ζητεί την έγκριση
πίστωσης για την κατασκευή αναρριχητικής πίστας.
4) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας αναφορικά µε το αίτηµα των αγροτών για
µείωση του ΦΠΑ στα αγροτικά εφόδια.
5) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε την αντίθεση των σπουδαστών
τεχνολόγων γεωπονίας στα νέα µέτρα για την παιδεία.

6) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε το πρόβληµα της έλλειψης
δικαστικών και εισαγγελικών λειτουργών στο Πρωτοδικείο
Καλαµάτας.
7) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε την αντίθεση της ΠΟΣ στο
σχέδιο νόµου για τη "ρύθµιση θεµάτων του ΟΣΕ".
8) Ο Βουλευτής Κέρκυρας κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΚΟΝΤΟΜΑΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Ερείκουσας του Νοµού
Κέρκυρας ζητεί χρηµατοδότηση για τη συντήρηση και λειτουργία του
ελικοδροµίου Ερείκουσας.
9) Ο Βουλευτής Κέρκυρας κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΚΟΝΤΟΜΑΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί χρηµατοδότηση για τη διατήρηση του
αιωνόβιου Κερκυραϊκού Ελαιώνα.
10) Ο Βουλευτής Κέρκυρας κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΚΟΝΤΟΜΑΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί την ένταξη του Νοµού Κέρκυρας στο
πιλοτικό πρόγραµµα για την Περιφέρεια Ιονίων Νησιών.
11) Ο Βουλευτής Κέρκυρας κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΚΟΝΤΟΜΑΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Ερείκουσας του Νοµού
Κέρκυρας ζητεί την άµεση ίδρυση του Αστυνοµικού Σταθµού
Ερείκουσας.
12) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κυρία Σοφία Κουρουζίδου,
κάτοικος ∆ράµας, ζητεί τη διευθέτηση της συνταξιοδότησής της.
13) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κυρία Κυριακή Παπαδοπούλου,
κάτοικος ∆ράµας, ζητεί τη διευθέτηση της συνταξιοδότησής της.
14) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή Αγώνα
Νεφροπαθών ζητεί τη χορήγηση πλήρους σύνταξης στους
νεφροπαθείς εργαζόµενους εν ασθενεία για δεκαπέντε έτη.
15) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλαδική Οµοσπονδία
Αυτοκινητιστών Υπεραστικών Συγκοινωνιών ενίσταται στα νέα
νοµοθετικά µέτρα ρύθµισης του κλάδου.
16) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή
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Μαθηµατικών Επιτυχόντων στο διαγωνισµό του ΑΣΕΠ ζητεί την
απορρόφηση των επιτυχόντων στο ∆ηµόσιο.
17) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο διαχειριστής των εταιρειών
VECTEL ΕΠΕ και VECTEL AE ζητεί να αλλάξει το νοµικό καθεστώς
σχετικά µε την προµήθεια των εµπόρων κινητής τηλεφωνίας.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 2425/18.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2102/8.10.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση.
"Σε απάντηση της ερώτησης 2425/18.9.98 προς τον κύριο Υπουργό
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφασίσεων, που κατατέθηκε στη Βουλή
από τον Βουλευτή κ. Ηλία Βεζδρεβάνη, σχετικά µε τον αριθµό των
ασφαλισµένων και των συνταξιούχων του Ταµείου Ασφάλισης
Ιδιοκτητών Συντακτών και Υπαλλήλων Τύπου, θέτουµε υπόψη σας
τα παρακάτω στοιχεία.

ΤΑΙΣΥΤ
Ασφαλισµένοι
Συν/χοι

Γήρατος
Συν/χοι

Αναπηρίας

Κλάδος Κύριας
Ασφάλισης

2325 235 29

Κλάδος
Επικουρικής
Ασφάλισης

2325 208 24

Κλάδος
Ανταποκριτών
Ξένου Τύπου

180 22 1

Κλάδος Φωτοει-
δησεογράφων

120 26 2

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ"

2. Στην µε αριθµό 2543/24.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
9137/12.10.98 έγραφο απο τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση.
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2543/24.9.98, που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής Κορινθίας κ. Σταύρος ∆ήµας, σχετικά µε
την κατάσταση της ∆ιώρυγας Κορίνθου, σας γνωρίζουµε τα
παρακάτω:
α) Λαµβάνονται όλα τα άµεσα µέτρα για την οµαλή λειτουργία της
∆ιώρυγας για την ασφαλή διέλευση των πλοίων.
β) Συγκροτείται µε απόφαση του ∆.Σ. της ΑΕ∆ΙΚ και υπό τον
συντονισµό του Υπ. Οικονοµικών, Επιτροπή από όλους τους
αρµόδιους φορείς (Πανεπιστήµια, ΥΠΕΧΩ∆Ε, ΙΓΜΕ, ΤΕΕ κλπ), για
τη ριζική και οριστική αντιµετώπιση του διπλού προβλήµατος
ευστάθειας πρανών και ανακατασκευής κρηπιδωµάτων.

Ο Υφυπουργός
Ν. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

3. Στην µε αριθµό 2636/29.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
209/9.10.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση.
"Σε απάντηση της ερώτησης 2636 από 29.9.98 του Βουλευτή κ.
Π.Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Αποδήµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Κουβέιτ.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α.ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

4. Στην µε αριθµό 2637/29.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
210/9.10.99 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση.

"Σε απάντηση της ερώτησης 2637 από 29.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Λάος.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

5. Στην µε αριθµό 2638/29.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
211/9.10.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση.
"Σε απάντηση της ερώτησης 2638 από 29.9.98 του Βουλευτή κ.
Π.Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Λιβερία.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

6. Στην µε αριθµό 2639/29.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
212/9.10.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση.
"Σε απάντηση της ερώτησης 2639 από 29.9.98 του Βουλευτή κ.
Π.Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι δεν υπάρχει χώρα Λίµπια, εκτός
αν ο αξιότιµος ερωτών συνάδελφος εννοεί την Λιβυή, για την οποία
του έχουµε ήδη απαντήσει µε το υπ' αριθ. Φ.15/246/ΑΣ 119 ΧΙΧ δις
από 16.9.98 έγγραφό µας.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

7. Στην µε αριθµό 2640/29.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
213/9.10.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση.
"Σε απάντηση της ερώτησης 2640 από 29.9.98 του Βουλευτή κ.
Π.Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Λιχτενστάιν.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

8. Στην µε αριθµό 2641/29.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
214/9.10.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση.
"Σε απάντηση της ερώτησης 2641 από 29.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού υπάρχει για την Λιθουανία
καταχωρηµένη η εφηµερίδα: "Πατρίδα".
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

9. Στην µε αριθµό 2642/29.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
215/9.10.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση.
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"Σε απάντηση της ερώτησης 2642 από 29.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Λουξεµβούργο.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

10. Στη µε αριθµό 2643/29.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
216/9.10.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση.
"Σε απάντηση της ερώτησης 2643 από 29.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για τα Σκόπια.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

11. Στην µε αριθµό 2644/29/9/989 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
217/9.10.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση.
"Σε απάντηση της ερώτησης 2644 από 29.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνικού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Μαδαγασκάρη.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ

12. Στην µε αριθµό 2645/29.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
218/9.10.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση.
"Σε απάντηση της ερώτησης 2645 από 29.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Μαδέρα.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

13. Στην µε αριθµό 2791/5.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
188/8.10.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η

ακόλουθη απάντηση.
"Σε απάντηση της ερώτησης 2791 από 5.10.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Μαλαισία.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε. που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

14. Στην µε αριθµό 2792/5.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
189/8.10.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση.
"Σε απάντηση της ερώτησης 2792 από 5.10.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Μαλί.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

15. Στην µε αριθµό 2793/5.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
190/8.10.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση.
"Σε απάντηση της ερώτησης 2793 από 5.10.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Μάλτα.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

16. Στην µε αριθµό 2794/5.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
191/8.10.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση.
"Σε απάντηση της ερώτησης 2794 από 5.10.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Μαυριτανία.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε. που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ")
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Kύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Συνέχιση της συζήτησης επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Μεταφορών και
Επικοινωνιών: "Ρύθµιση θεµάτων του Οργανισµού Σιδηροδρόµων
Ελλάδος (ΟΣΕ)".
Βρισκόµαστε στο στάδιο των δευτερολογιών επί της αρχής, θα
µιλήσει ο συνάδελφος κ. Σπυριούνης και θα δευτερολογήσουν οι
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι και ο κύριος Υπουργός.
Ο κ. Σπυριούνης έχει το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ύστερα από τη
διεξαχθείσα χθες συζήτηση κατεφάνη η σπουδαιότητα του
νοµοσχεδίου, η οποία αναφέρεται σε µία αναθεωρητική σε νέα
βάση και µε νέες ιδέες και αντίληψη συγκρότηση της νέας µορφής
του Ο.Σ.Ε., για την αντιµετώπιση των προβληµάτων που
αντιµετωπίζει ο ίδιος και των προβληµάτων που δηµιουργούν οι
συνθήκες.
Θα ήθελα να υπενθυµίσω ότι οι επενδύσεις µέχρι το 2006 έχουν
προγραµµατιστεί να καλύψουν το ποσό του ενός τρισεκατοµµυρίου
επτακοσίων δισεκατοµµυρίων (1.700.000.000.000) δραχµών.
Αναγκαιούν για την ολοκλήρωση του σχεδιαζόµενου προγράµµατος
ανασυγκρότησης περίπου 2,6 τρισεκατοµµύρια. Αυτό οδηγεί στην
εκτίµηση ότι αδυνατεί το κράτος να ολοκληρώσει αυτό το
πρόγραµµα επενδύσεων. Γι' αυτό µε την ευελιξία που δηµιουργεί το
νοµοσχέδιο, προβλέπονται συνεργασίες µε κοινοπραξίες, µε
εταιρείες που πραγµατοποιούν ανάλογο έργο, µε αποκέντρωση
µετοχών σε Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης κλπ., συνολικά
δηλαδή δίνουµε την ευελιξία κάτω από συγκεκριµένες διαδικασίες
µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών, Εθνικής
Οικονοµίας και Μεταφορών και Επικοινωνιών, που δηµοσιεύεται
στην Εφηµερίδα των Κυβερνήσεως, να γίνεται αυτή η παραχώρηση
µετοχών, ώστε να εξασφαλιστούν οι πόροι για την πραγµάτωση του
προγράµµατος του Ο.Σ.Ε.
Να πω ορισµένα από τα συγκεκριµένα σχεδιαζόµενα αντικείµενα,
όπως η ηλεκτροκίνηση του βασικού άξονα, οι διπλές γραµµές, οι
ισόπεδες και ανισόπεδες διαβάσεις -µάλιστα σε βαθµό διακόσιες
πενήντα, τετρακόσιες κλπ- το νέο τροχαίο υλικό σε µεγάλο αριθµό,
ύψους διακοσίων εβδοµήντα δισεκατοµµυρίων (270.000.000.000)
δραχµών, η δηµιουργία θυγατρικών επιχειρήσεων, η προοπτική -και
το ακούω µε ιδιαίτερη χαρά, διότι αφορά τη Θεσσαλονίκη, την
περιοχή µου- σύνδεσης της Αθήνας µε τη Θεσσαλονίκη µετά την
ολοκλήρωση του προγράµµατος σε χρόνο τέσσερις ώρες και είκοσι
λεπτά.
'Ολα αυτά οδηγούν στο σαφές συµπέρασµα ότι η συνολική
προσπάθεια που καταβάλλεται και που εµπεριέχεται µέσα στις
διατάξεις του νοµοσχεδίου πραγµατώνει αυτόν τον επιδιωκόµενο
σκοπό, τουτέστιν την επιδίωξη ο ΟΣΕ. Να καταστεί ένα υπό νέα
µορφή συγκρότηµα παροχής σιδηροδροµικού έργου, που µέσα στις
διαγραφόµενες συνθήκες θα πρέπει να ανταγωνιστεί ανάλογες
καταστάσεις που δηµιουργούνται στο ευρύτερο πλαίσιο της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Να ανταποκριθεί στις πιέσεις που επιβάλλει
η εποχή για την παροχή σιδηροδροµικού έργου ποιότητας σαν
στοιχειώδη απαίτηση του κοινωνικού συνόλου. Να διευρυνθεί το
σύστηµα των συνεργασιών, ώστε µέσα από τη νέα του µορφή να
µπορεί να διευρύνει τον κύκλο του σιδηροδροµικού έργου µε
προεκτάσεις του µε λεωφορειακές γραµµές σαν συµπληρωµατική
λειτουργία. Να µπορεί να κινηθεί και να διευρυνθεί στο χώρο του
τουρισµού µε παράλληλες προσφορές, να µπορεί να συνδυαστεί µε
εµπορευµατικές µεταφορές διά θαλάσσης και ξηράς κλπ. Αυτό το
σύνολο των εύκαµπτων και διευρυµένων δραστηριοτήτων πιστεύω
ότι δίδει την εικόνα της προσπάθειας που καταβάλλεται για την
εξυγίανση, την αναθεώρηση και την ανασυγκρότηση του ΟΣΕ.
Κλείνοντας, κύριε Υπουργέ, θέλω να πω ότι αναµφισβητήτως η
ευαισθησία για το προσωπικό, που ιδιαίτερα τιµώ, όπως χθες
περιέγραψα από τη συνεργασία µου στη στρατιωτική µου ζωή,

κατοχυρώνει όλα τα κεκτηµένα τους δικαιώµατα, τα δικαιολογηµένα
και δίκαια αιτήµατά τους. Και µέσα στο νέο σύστηµα το προσωπικό,
µε ανανεωµένο τον ενθουσιασµό και την συνέπειά του, θα δώσει το
παρόν του στη συνολική προσπάθεια. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Υπουργός
Μεταφορών και Επικοινωνιών κ. Μαντέλης έχει το λόγο, για να
δευτερολογήσει.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριοι συνάδελφοι, από τη συζήτηση προέκυψε
ότι υπήρχε µία αντίθεση επί της ουσίας. Αναπτύξαµε τα
επιχειρήµατά µας εµείς και και οι άλλες πτέρυγες ανέπτυξαν τα δικά
τους. 'Οµως απάντηση στο κρίσιµο ερώτηµα, πώς θα
προχωρήσουν οι σιδηρόδροµοι, κανείς δε δίνει, πέραν της λύσεως
που προτείνεται από το νοµοσχέδιο.
Και βέβαια µε τη λύση που προτείνουµε, µπορεί να περιµένει κανείς
προοπτικές. Οι δυνατότητες του σιδηροδρόµου, έτσι όπως είναι
σήµερα, είναι φανερό ότι έχουν εξαντληθεί. Το µόνο που µπορούµε
να κάνουµε είναι να περιορίσουµε, όσο µπορούµε, τα ελλείµµατα,
να περιορίσουµε τις δράσεις του σιδηροδρόµου, ώστε να
συµπιέσουµε πάλι τα οικονοµικά του αποτελέσµατα, τα οποία είναι
αρνητικά. Θα έλεγε ίσως κανείς ότι αφού θα έχουµε ολοκληρώσει τις
επενδύσεις στην υποδοµή, δηλαδή µετά από ένα µεγάλο χρονικό
διάστηµα, θα µπορούµε τότε να πάρουµε τις αποφάσεις, για το
µέλλον του σιδηρόδροµου. Αυτό είναι λάθος. Το σωστό είναι, να
δούµε ποιες είναι οι προοπτικές που µπορούµε να αξιοποιήσουµε,
αν είναι δυνατόν από σήµερα.
Σας επεσήµανα ότι υπάρχουν ορισµένες ευκαιρίες, τις οποίες,
εφόσον µπορούµε, πρέπει να τις αξιοποιήσουµε. Ο προαστιακός
σιδηρόδροµος- και το τόνισα ιδιαιτέρως -είναι µία από τις
περιπτώσεις αυτές στις οποίες αναφέρεται το νοµοσχέδιο, δίνοντας
τη δυνατότητα ίδρυσης θυγατρικής, τη δυνατότητα µε την οποία θα
µπορεί να γίνει παραχώρηση ή εκχώρηση δραστηριότητας.
Η δεύτερη περίπτωση αφορά την αξιοποίηση του δικτύου
τηλεπικοινωνιών του ΟΣΕ. Οι τηλεπικοινωνίες, όπως γνωρίζετε,
είναι πλέον απελευθερωµένες. Οποιοσδήποτε µπορεί να αναπτύξει
τηλεπικοινωνιακές δραστηριότητες, οι οποίες από τη φύση τους
πλέον- είναι κερδοφόρες. Είναι µία δραστηριότητα για την οποία
πρέπει να δώσουµε την ευχέρεια στον ΟΣΕ, µέσα από το
νοµοσχέδιο, να µπορεί να την αξιοποιήσει και να αναπτύξει
ασφαλώς το τηλεπικοινωνιακό του δίκτυο, διασυνδεόµενος µε τα
τηλεπικοινωνιακά δίκτυα των άλλων σιδηροδρόµων και
αξιοποιώντας την υποδοµή του. Σε όλο τον κόσµο, σε όλη την
Ευρώπη και στην Ελλάδα συζητάµε για τα εναλλακτικά δίκτυα, γιατί
υπάρχει έλλειψη σε χωρητικότητες, ζητούνται χωρητικότητες για τη
διευκόλυνση µεταβίβασης πληροφοριών επικοινωνίας κλπ. Ο ΟΣΕ
δεν µπορεί να αφήσει ανεκµετάλλευτο αυτό το περιουσιακό του
στοιχείο. Επίσης, όπως σας είπα, υπάρχει µία αξιόλογη ακίνητη
περιουσία, τα στοιχεία δε αυτής, τα οποία συνδέονται άµεσα µε την
υποδοµή, παραµένουν στην πραγµατικότητα άθικτα. Αλλά τα
στοιχεία τα οποία έµµεσα σχετίζονται µε την υποδοµή, πρέπει να
δώσουµε τη δυνατότητα να τα αξιοποιήσουµε.
Τους µεγάλους σταθµούς τους οποίους έχουµε, δεν µπορούµε να
τους αφήσουµε στη σηµερινή τους µορφή, ενώ έχουµε τη
δυνατότητα να τους κάνουµε εµπορικά κέντρα, από τα οποία ο ΟΣΕ
να αντλεί σηµαντικά έσοδα.
Αποθήκες που έχουµε σε όλους τους σταθµούς µας ανά την
Ελλάδα και οι οποίες µένουν αχρησιµοποίητες, δεν µπορεί να
παραµένουν έτσι και να µην αναπτύσσουµε τις εµπορευµατικές
µεταφορές συνεργαζόµενοι µε εµπορευµατικές επιχειρήσεις, µε
επιχειρήσεις που κάνουν logistics, µε επιχειρήσεις που κάνουν
θαλάσσιες µεταφορές κλπ.
Με το νοµοσχέδιο, λοιπόν παρέχεται η ευχέρεια να αξιοποιηθούν
όλες αυτές οι δυνατότητες, µέσα από τις θεσµικές ρυθµίσεις που
γίνονται.
Σε δύο-τρία θέµατα νοµίζω ότι χρειάζεται να δώσω
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συγκεκριµένες απαντήσεις. Το ένα θέµα που ετέθη αφορούσε το
κόστος των ρυθµίσεων αυτών και ιδιαίτερα το κόστος αυτών που
αναλαµβάνει το κράτος.
'Οπως είπα και στην πρωτολογία µου, τα έξοδα αυτά, οι δαπάνες
αυτές προσδιορίζονται µε σαφήνεια στην έκθεση του Γενικού
Λογιστηρίου του Κράτους. Καταπεσθείσες εγγυήσεις εκατόν εξήντα
οκτώ δισεκατοµµύρια (168.000.000.000) δραχµές, διαγραφή
προσαυξήσεων ογδόντα επτά δισεκατοµµύρια (87.000.000.000)
δραχµές, µελλοντικές καταπτώσεις τριακόσια σαράντα τέσσερα
δισεκατοµµύρια (344.000.000.000) δραχµές, σύνολο πεντακόσια
ενενήντα εννέα δισεκατοµµύρια (599.000.000.000) δραχµές.
Υπάρχουν δύο δάνεια επίσης, τα οποία υποχρεούται βέβαια να τα
καλύψει ο ΟΣΕ. Είναι ένα δάνειο της EUROFIMA, ένας τρέχων
λογαριασµός της EURO FIMA και ένα δάνειο που έχει λάβει και
περιγράφεται µέσα στο νοµοσχέδιο, το οποίο µέχρι το 2001
καλύπτεται από τα προηγούµενα που σας είπα. Μετά το 2001
καλείται να το πληρώσει ο ΟΣΕ. Εάν αδυνατεί να το πληρώσει, τότε
συνάπτεται δάνειο µε κρατική εγγύηση και όταν αυτή η εγγύηση
καταπέσει, θα το αναλάβει το κράτος, όπως γίνεται και µε τα
προηγούµενα δάνεια. Το σύνολο αυτών των υποχρεώσεων είναι
της τάξεως των ενενήντα δισεκατοµµυρίων (90.000.000.000)
δραχµών, αλλά το µέρος των οφειλών µέχρι το 2001 καλύπτεται
από το προηγούµενο ποσό, το οποίο σας ανέφερα.
Επίσης µε το νοµοσχέδιο αυτό καλύπτουµε τις προγραµµατικές
συµφωνίες, το επενδυτικό πρόγραµµα στο τροχαίο υλικό -όχι στην
υποδοµή- το οποίο ανέρχεται στα διακόσια ογδόντα έξι
δισεκατοµµύρια (286.000.000.000) δραχµές.
Οι επενδύσεις στην υποδοµή καλύπτονται από το Κοινοτικό Πλαίσιο
Στήριξης ΙΙΙ και από το Ταµείο Συνοχής. Το συνολικό ποσό
ανέρχεται σε πεντακόσια ένα δισεκατοµµύρια (501.000.000.000)
δραχµές. Σε αυτά η εθνική συµµετοχή είναι διαφορετική για το
Ταµείο Συνοχής και διαφορετική για το Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης
ΙΙ. Ο µέσος όρος της εθνικής συµµετοχής είναι της τάξεως του 35%.
Οι µελλοντικές δαπάνες δεν µπορούν να προσδιοριστούν από
τώρα, γιατί εξαρτώνται από την εξέλιξη των δράσεων του ΟΣΕ και
από τα έσοδα τα οποία θα έχει. Και βέβαια, οι επενδύσεις
εξαρτώνται από το ποσό που θα µπορέσουµε να διαθέσουµε για το
σιδηρόδροµο από το Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης ΙΙΙ.
'Οπως είπε και ο κ. Σπυριούνης προηγούµενα, υπάρχει ένα
συνολικό επενδυτικό πρόγραµµα του Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης
ΙΙ και του Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης ΙΙΙ, το οποίο επιδιώκουµε να
φτάσει στο ένα δισεκατοµµύριο επτακόσια εκατοµµύρια
(1.700.000.000) δραχµές. 'Οπως περιέγραψα, πεντακόσια ένα
δισεκατοµµύρια (501.000.000.000) συν διακόσια ογδόντα έξι
δισεκατοµµύρια (286.000.000.000) δραχµές, δηλαδή επτακόσια
περίπου δισεκατοµµύρια ήδη τρέχουν. ∆εν µπορεί κανείς αυτήν τη
στιγµή να το βεβαιώσει µέσα από την έκθεση του Γενικού
Λογιστηρίου του Κράτους, γιατί είναι η επιδίωξη, ο στόχος. Εάν
πετύχουµε αυτόν το στόχο, πραγµατικά θα έχουµε πετύχει το
µάξιµουµ του σχεδίου, το οποίο επιδιώκουµε να
πραγµατοποιήσουµε.
Υπήρξε ένας έντονος προβληµατισµός σχετικά µε την υποχρέωση
της δηµόσιας υπηρεσίας. Πολλοί συναδελφοι είπαν πώς κλείνουµε
ένα µεγάλο κοµµάτι της οικονοµίας και κύρια, όλοι όσοι µίλησαν,
αναφέρθηκαν στο "V" της Πελοποννήσου, που περιλαµβάνει τη
γραµµή Πάτρα-Κόρινθος-Αθήνα, η οποία βέβαια είναι µέσα στο
επενδυτικό πρόγραµµα.
Θα πρέπει να πω ότι σε όλα τα υπόλοιπα περιφερειακά, όπως είναι
Παλαιοφάρσαλα-Καλαµπάκα ή Θεσσαλονίκη-Αλεξανδρούπολη,
υπάρχουν επενδυτικά προγράµµατα τα οποία υλοποιούνται. Για το
κοµµάτι αυτό, το οποίο σας είπα, το "V" της Πελοποννήσου,
υπάρχει και θα συνεχίσει να υπάρχει συντήρηση του δικτύου.
Βέβαια, θα πρέπει να πω ότι η πολιτική απάντηση που έχουµε
δώσει στο ερώτηµα, τι κάνουµε µε το "V" της Πελοποννήσου, είναι
ότι αυτό το αναλαµβάνουµε και το καλύπτουµε µέσα στις
υποχρεώσεις της δηµόσιας υπηρεσίας. ∆εν θέλουµε να κλείσει ο
σιδηρόδροµος. Μπορεί στο παρόν επενδυτικό πρόγραµµα να µην
υπάρχει η δυνατότητα να καλυφθεί, αλλά θέλουµε να τον

κρατήσουµε ζωντανό σ' αυτό το κοµµάτι, ώστε σε ένα από τα
επόµενα επενδυτικά προγράµµατα ή σχέδια να µπορεί και αυτό να
αξιοποιηθεί.
'Ενα τρίτο ζήτηµα που νοµίζω ότι χρειάζεται να διευκρινισθεί είναι
εάν ο ΟΣΕ θα εκχωρήσει ή θα παραχωρήσει εκτέλεση
δραστηριοτήτων, εκµετάλλευση έργων κλπ., αυτό το οποίο
αναφέρεται στην παράγραφο 4 του άρθρου 1. Θα πρέπει να πω ότι
παραχωρήσεις ή εκχωρήσεις σηµαντικών δραστηριοτήτων,
ασφαλώς θα περάσουν µέσα από τη Βουλή. Παραδείγµατος χάρη,
εάν στον προαστιακό καταλήξουµε σε µία συµφωνία και µπορεί να
υλοποιηθεί ένα πρόγραµµα, που να αφορά τον προαστιακό, είναι
ένα πολύ σοβαρό έργο, και βέβαια, αυτό δεν θα γίνει ερήµην της
Βουλής, όπως δεν γίνονται ερήµην της όλα τα παρόµοια έργα. Αυτό
προς διαβεβαίωση του Σώµατος.
Νοµίζω ότι όλα τα υπόλοιπα θέµατα έχουν αναπτυχεί ήδη κατά τις
πρωτολογίες όλων µας. Υπάρχουν βέβαια, διαφορές, αλλά πρέπει
να δώσουµε λύσεις και το νοµοσχέδιο προτείνει λύσεις για το
µέλλον. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Μεϊµαράκης έχει
το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, στη δευτερολογία
του ο κύριος Υπουργός προσπάθησε να απαντήσει σε ορισµένα
ερωτήµατα, τα οποία ετέθησαν χθες. Και βέβαια, επιλεκτικά
απάντησε σε όσα πίστευε ότι µπορούσε να απαντήσει και να πείσει
το Σώµα µε κάποια επιχειρήµατα.
Κατ' αρχήν, κύριε Υπουργέ, πράγµατι ερωτηθήκατε από εµένα για
το πόσο είναι το συνολικό ποσό. 'Ηδη µας είπατε για τα εξακόσια
δισεκατοµµύρια (600.000.000.000) δραχµές, για τα διακόσια
ογδόντα έξι δισεκατοµµύρια (286.000.000.000) δραχµές στις
προγραµµατικές, για τα πεντακόσια ένα δισεκατοµµύρια
(501.000.000.000) δραχµές και αφήσατε µε ερωτηµατικό τις
µελλοντικές δαπάνες και το επενδυτικό, λέγοντας ότι οι µελλοντικές
δαπάνες δεν µπορούν να προβλεφθούν και για το επενδυτικό ότι θα
δούµε πόσο θα είναι, ανάλογα µε το τι θα κάνουµε.
Ακριβώς και εγώ σ' αυτά σας ζήτησα να συµφωνήσουµε και να
επιβεβαιώσατε το επιχειρησιακό σας σχέδιο. Στο επιχειρησιακό
σχέδιο οι µελλοντικές δαπάνες κατ' έτος µέχρι το 2001
προβλέπονται. Τις επιβεβαιώνετε;
Αν αυτές τις επιβεβαιώνετε, τότε περίπου φθάνουν τα εξακόσια
δισεκατοµµύρια (600.000.000.000) δραχµές. Εάν δεν τις
επιβεβαιώνετε, τότε το επιχειρησιακό σχέδιο είναι αναξιόπιστο ως
προς τα έτη εκείνα.
Επίσης, το επιχειρησιακό σχέδιο προβλέπει τις δαπάνες για τις
επενδύσεις. Θα συµφωνήσω και εγώ ότι πρέπει να επιδιώξετε να
ενταχθούν στο τρίτο πακέτο. 'Οµως, εάν τις προβλέπετε, είναι ένα
τρισεκατοµµύριο εξακόσια δισεκατοµµύρια (1.600.000.000.000)
δραχµές. 'Αρα, θα φθάσουµε στο νούµερο που σας λέω.
Κατά συνέπεια να συµφωνήσουµε σήµερα -πέστε το, µην το
αφήνετε να πλανάται- ότι φθάνουν περίπου τα τρία τρισεκατοµµύρια
(3.000.000.000.000) δραχµές; Είναι δύο τρισεκατοµύρια οκτακόσια
ενενήντα δισεκατοµµύρια (2.890.000.000.000) δραχµές, σύµφωνα
τουλάχιστον µε τους δικούς µας υπολογισµούς, έτσι όπως δίνετε
εσείς τα στοιχεία; Γιατί δεν το εκστοµίζετε; Γιατί δεν λέτε ακριβώς το
ποσόν πόσο είναι, αλλά το αφήνετε να πλανάται;
Συµφωνούµε, λοιπόν, ότι αυτά είναι τα ποσά; ∆εν συµφωνούµε,
όµως ότι πρέπει να δοθούν. Και µας µιλάτε για µελλοντικές δαπάνες
και επενδυτικό πρόγραµµα κλπ. Θα σας παρακαλούσα, κατά τη
διάρκεια της συζήτησης να µας δώσετε τελικά να καταλάβουµε ότι
µέχρι το 2001 το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Ο.Σ.Ε., ο πρόεδρος του
Ο.Σ.Ε., χωρίς κανέναν ουσιαστικό έλεγχο, ούτε από το Υπουργείο
Μεταφορών -διότι το 2001 το Υπουργείο Μεταφορών θα µας λέει
"µα, ξέρετε είναι αυτόνοµος, έχει αυτοδιαχείριση, έχει αυτοδιοίκηση,
δεν µπορούσαµε να παρέµβουµε"- θα διαχειριστεί τρία
τρισεκατοµµύρια (3.000.000.000.000) δραχµές. Αυτό ζητάω. Να το
πούµε στον ελληνικό λαό, για να γωνρίζει πλέον και να σας
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δώσει και αυτήν την εµπιστοσύνη, την οποία ουσιαστικά από την
Αντιπολίτευση τουλάχιστον δεν την έχετε. Και δεν την έχετε, όχι
γιατί έχουµε τίποτα προς το πρόσωπό σας, όπως σας είπα, αλλά
διότι είναι τροµακτικό το ποσόν, για να µπορέσετε να το
διαχειριστείτε.
Σήµερα κάνατε ένα βήµα παραπάνω και είπατε ότι το έργο για τον
προαστικό σιδηρόδροµο θα περάσει από τη Βουλή. ∆εν φαίνεται
αυτό από πουθενά. Μάλιστα η όποια συναλλαγή του Ο.Σ.Ε. ή η
ίδρυση νέων εταιρειών ή θυγατρικών εταιρειών, οι οποίες θα
διαχειριστούν πολλά δισεκατοµµύρια, µέχρι και τρισεκατοµµύρια, θα
γίνεται µε µια απλή απόφαση του Υπουργού Μεταφορών µε
εισήγηση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του Ο.Σ.Ε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µου επιτρέψετε να σας θυµίσω τι
γίνεται στον Ο.Τ.Ε. Είναι το µοντέλο το οποίο σήµερα ο Υπουργός
θέλει να ακολουθήσει και στον Ο.Σ.Ε. Είναι το µοντέλο που εµάς
µας βρίσκει κάθετα αντίθετους, εµάς που είµαστε µια παράταξη που
συζητάµε για ιδιωτικοποιήσεις και που σας λέµε ότι τα τρένα σε όλη
την Ευρώπη, σε όλον τον κόσµο, βρίσκονται στο δηµόσιο και αυτό
είναι που έχει το ουσιαστικό µάνατζµεντ, την ουσιαστική διοίκηση.
Σε ένα-δύο κράτη της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, που βρίσκονται στα
ιδιωτικά χέρια, ήδη κουβεντιάζεται πώς να επανακρατικοποιηθούν.
Σας λέµε ότι στη φάση αυτή δεν µπορείτε να τα κάνετε αυτά. Θα τα
τινάξετε στον αέρα. Σας λέµε κιόλας ότι έχοντας υπόψη ένα
παρελθόν, το οποίο δεν µας δίνει τέτοιου είδους εγγυήσεις, δεν
µπορούµε να σας εµπιστευθούµε. Παράδειγµα, για τον Ο.Τ.Ε. και
πρόσφατα για τα Κ.Α.Ε. στη συζήτηση της ψήφου εµπιστοσύνης
εδώ ο κύριος Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας µας διαβεβαίωνε ότι
όλα ήταν εντάξει. Μας είπε µάλιστα και το ποσόν που θα
εισπραχθεί και το οποίο έχει καταγραφεί στα έσοδα του ελληνικού
δηµοσίου. Τελικώς βλέπουµε ότι τα πράγµατα είναι τελείως
διαφορετικά και κανείς δεν αισθάνεται την ανάγκη να απολογηθεί,
κανείς δεν αισθάνεται την ανάγκη να παραιτηθεί, κανείς δεν
αισθάνεται την ανάγκη να µας δώσει µια απάντηση.
Τι γίνεται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το δεύτερο µοντέλο που
ακολουθεί η Κυβέρνηση για τον Ο.Τ.Ε.; Να σας πω λοιπόν. 'Εχει
µείνει η µητρική εταιρεία, η οποία τελικά δεν έχει καµία αρµοδιότητα
παρά µόνο να πουλάει µετοχές µέσω του χρηµατιστηρίου και τις
άλλες τις ουσιαστικές δραστηριότητές της τις έχει δώσει σε
θυγατρικές, που κάνει συνεχώς µε ιδιώτες ή µε άλλα κράτη.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Ε, δεν χαίρεσθε γι'αυτό;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: 'Οχι, βεβαίως. Ποιός σας είπε ότι
εµείς ζητάµε ένα µοντέλο, που κανείς δεν ξέρει τι γίνεται και οι µόνοι
που θα πληρώνουν θα είναι οι µικροµέτοχοι του χρηµατιστηρίου και
ουδείς θα γνωρίζει τι γίνεται και τι δεν γίνεται;
Εµείς, κύριε Κολοζώφ, είµαστε πολύ απόλυτοι και συγκεκριµένοι
σ'αυτές τις θέσεις. Αυτό δεν είναι ιδιωτικοποίηση. Αυτό, όπως σας
είπα και τότε, είναι ένας τρόπος εξεύρεσης κεφαλαίου. Πουλάει
κάποιες µετοχές στο χρηµατιστήριο, εισπράττει κάποια χρήµατα, τα
οποία τα ρίχνει στη µαύρη τρύπα και από εκεί και πέρα δεν
ενδιαφέρεται τι γίνεται στον Οργανισµό.
Το δεύτερο είναι ότι µε το νόµο τον οποίο πέρασε- µοντέλο του
οποίου είναι τελικά και αυτός- από κάτω κάνει ό,τι θέλει, χωρίς
πλέον να δίνει σηµασία ούτε στη µητρική εταιρεία.
'Εχει µείνει το κέλυφος, το οποίου ουσιαστικά δεν έχει καµία
εµπορική δραστηριότητα και όλες τις έχει µε άλλου είδους εταιρείες,
οι οποίες είναι εντελώς ανεξέλεγκτες και χάνονται τελικά και
διαχέονται οι όποιες ευθύνες, αλλά και τα αποτελέσµατα χρήσεως,
είτε είναι θετικά είτε αρνητικά.
Aυτό το µοντέλο µας βρίσκει αντίθετους, κύριε Υπουργέ. Και νοµίζω
ότι είναι ένα µοντέλο, το οποίο ούτε εσείς θα θέλατε. Και ήδη
πληρώνετε το κόστος αυτού του µοντέλου.
Εγώ θα σας προκαλέσω να µας απαντήσετε, αν τελικά ο κ.
Ράπανος, ο πρόεδρος του ΟΤΕ, παραιτείται ή όχι. 'Ηδη, κλείνει ένα
τρίµηνο στην προεδρία του ΟΤΕ και ο άνθρωπος δεν µπορεί να
αντέξει αυτά που γίνονται και παραιτείται. Είναι αληθές ή όχι; Αν
είναι αληθές και έχουµε επιπλέον την παραίτηση του Παπούλια,

ενός ανθρώπου του Πρωθυπουργού, που προχώρησε κάποια
επιχειρησιακά σχέδια του ΟΤΕ και παραιτήθηκε αιφνιδίως και
µάλιστα χωρίς να του το ζητήσει κανείς και χωρίς να προκύψει
κανένα θέµα, δεν θα έπρεπε να προβληµατιστείτε, αφού παραιτείται
και ο σηµερινός πρόεδρος; Είναι µία ευκαιρία, κύριε Υπουργέ, γιατί
το Βήµα της Βουλής είναι επίσηµο βήµα.
Ξέρετε, στην αγορά όλα αυτά έχουν επιδράσεις και επιρροές. Μία
δική σας δήλωση σήµερα µπορεί να σταµατήσει, πράγµατι, τις
όποιες φήµες κυκλοφορούν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Μεϊµαράκη, για
ΟΣΕ µιλάµε, όχι για ΟΤΕ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Ναι, αλλά είναι το ίδιο µοντέλο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Το "Σ" µην το
κάνουµε "Τ".
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Είναι το ίδιο µοντέλο ακριβώς. Και
είναι ένα αποτυχηµένο µοντέλο, το οποίο καταγγέλλεται από τον
ελληνικό λαό....
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν είναι αυτό
αντικείµενο της συζήτησης.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Καταγγέλλεται από τα κόµµατα. Το
νοµοσχέδιο θα φθάσει και στον ΟΣΕ, ώστε να έχει τελικά µόνο τις
όποιες επενδύσεις θα πρέπει να κάνει, της τάξεως που αναφέραµε.
Συµφωνούµε εν µέρει ότι θα πρέπει να γίνουν επενδύσεις.
Συµφωνούµε ότι για µία πενταετία -εξαετία πρέπεια αυτά τα λεφτά
να µπουν στον ΟΣΕ, για να µιλάµε σοβαρά πλέον αν µπορεί να
αναπτυχθεί ως µεταφορικό µέσο. Κανείς σώφρων δεν θα σας πει το
αντίθετο. Βεβαίως, πρέπει να προσδιορίσουµε το πόσο και πώς θα
γίνει η διοίκηση και η διαχείριση. Εµείς σε αυτά διαφωνούµε και
µάλιστα έντονα και ριζικά και ουσιαστικά. Γιατί το νοµοσχέδιο αυτά
διαπραγµατεύεται.
∆εν µας λέτε κατ'αρχήν πώς θα διοριστεί η διοίκηση, η οποία θα
µας δίνει τις εγγυήσεις ότι πραγµατικά θα µπορέσει να κάνει µία
τέτοια διαχείριση και να προχωρήσει τις επενδύσεις τις οποίες λένε.
∆εύτερον, δεν σας επιτρέπουµε, δεν σας εµπιστευόµαστε στο να
µπορείτε µε απλές υπουργικές αποφάσεις να προχωράτε σε ίδρυση
θυγατρικών εταιρειών που θα ιδρύονται και θα διαχειρίζονται όλα
αυτά.
Τρίτον,  θα  έλθουµε  και  στους  κανονισµούς,  οι  οποίοι
αποτελούν  ξεχωριστό  κεφάλαιο  και  κοµµάτι  κατά  τη  γνώµη
µας,  όπου  δεν  σας  επιτρέπουµε,  τουλάχιστον,  να  µπορείτε
µέσω  των  επιθέσεων,  που  κάνετε,  να  τα  ρίχνετε  όλα  στους
εργαζόµενους,  να  λέτε  ότι  αυτοί  φταίνε  και  ότι  τελικά,  αν
ακολουθήσουν  αυτόν  τον  κανονισµό,  τα  προβλήµατα  του  ΟΣΕ
θα  λυθούν.  ∆εν  λύνονται,  κύριε  Υπουργέ.  'Εχετε  ανάγκη  της
εργασιακής  ειρήνης.  Και  την  έχετε  ανάγκη  και  θα  πρέπει  να
προσπαθήσετε  µε  πειθώ  κυρίως  και  µε  διάλογο  να  τους
πείσετε,  για  να  µπορέσουν  να  εργαστούν  και  να  κάνουν
πράξη  το  νοµοσχέδιο  που  συζητούµε.  ∆ιότι  το  πνεύµα  του
νόµου  και  της  διάταξης  εκείνης,  που  έλεγε  ότι  θα  νοµοθετούµε
τους  κανονισµούς  εργασίας,  δεν  ήταν  το  πνεύµα,  το  να
φέρνουµε  εδώ  τους  κανονισµούς.  Το  πνεύµα  ήταν  ότι  στην
περίπτωση  που  ο  διάλογος  εργαζοµένων  και  διοίκησης  µετά
από  ένα  εύλογο  χρονικό  διάστηµα  δεν  καρποφορήσει,  τότε  θα
έρχεται  εδώ.  Και  θα  έρχεται  µε  ένα  άλλο  πλαίσιο  και  θα  µας
λέτε  σε  ποια  σηµεία  διεφώνησαν  οι  εργαζόµενοι.  Εδώ  φέρνετε
έναν  κανονισµό  µε  την  έννοια  του  "αποφασίζουµε  και
διατάσσουµε",  χωρίς  να  αναφέρεστε  σε  τίποτα  συγκεκριµένο,
αν  έγινε  ο  διάλογος,  πώς  έγινε,  πού  κατέληξε,  πού  διαφωνούν
οι  εργαζόµενοι.  Αν,  πείσετε  και  µας  ότι  στα  σηµεία  που
διαφωνούν  έχουν  άδικο,  µπορεί  και  να  συµφωνήσουµε.  Μπορεί
και  να  σας  πούµε  "ναι,  έχουν  άδικο"  ή  "έχουν  δίκιο".  'Οµως,
αυτήν  τη  στιγµή,  µε  τον  τρόπο  µε  τον  οποίο  νοµοθετείτε,  µε
την  αλαζονεία  που  δείχνετε  απέναντι  στους  εργαζόµενους  και
στο  Κοινοβούλιο,  θα  µου  επιτρέψετε  να  σας  πω  ότι  δεν
µπορείτε  να  προχωρήσετε  έτσι  και  µάλιστα  µε αισιοδοξία  για
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το µέλλον του κάθε Οργανισµού.
Τέλος, κύριε Πρόεδρε, επειδή χθες αργά το βράδυ δηµιουργήθηκε
ένα θέµα και επειδή έµεινε κενό και πρέπει να πάρουµε θέση-
επιφυλάσσοµαι, για να µη χαλάσω αυτήν τη στιγµή το κλίµα της
συνεδρίασης, να δω και πώς θα συνεχιστεί η συζήτηση στα άρθρα,
για να επανέλθω, το οποίο αφορά και το Προεδρείο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Κολοζώφ έχει το
λόγο.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Κύριε Πρόεδρε, παρά το γεγονός ότι ο
κύριος Υπουργός προσπαθεί να καθησυχάσει την κοινή γνώµη -
πρέπει να πω ότι ήταν φιλότιµη και η προσπάθεια του
Κοινοβουλευτικού Εκπρόσωπου της Πλειοψηφίας προς την
κατεύθυνση ότι παραµένει ο δηµόσιος χαρακτήρας των
σιδηροδρόµων -χρειάζεται και κάποια ειλικρίνεια. ∆εν είναι καθόλου
έτσι τα πράγµατα. Είπα και στην πρωτολογία µου ότι το θέµα του
διαχωρισµού δεν είναι λογιστικό. Η υποδοµή παραµένει στο
δηµόσιο.
Είναι όµως γνωστό ότι πάντοτε το µεγάλο κεφάλαιο έτσι ενεργούσε.
Φρόντιζε να γίνει η υποδοµή για όλα τα ζητήµατα -αυτή είναι η
ιστορία της ανάπτυξης του καπιταλισµού- να την έχει το κράτος,
δηλαδή να επιβαρύνεται το κόστος και στη συνέχεια να έρχεται το
κεφάλαιο να επωφελείται από τη χρήση αυτής της υποδοµής. Αυτή
είναι η φιλοσοφία του κεφαλαίου και αυτή είναι η φιλοσοφία που
ακολουθείτε εσείς µε αυτό το νοµοσχέδιο. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. Να την πείτε. Συµφωνώ µαζί σας ότι υπάρχει µια
βαθιά διαφωνία. Αυτού του χαρακτήρα είναι η διαφωνία µας.
Από κει και πέρα το πώς θα οργανωθεί η δουλειά, είναι άλλο θέµα.
Μπορεί να βρούµε και κάποια συµφωνία. Αλλά σε ποιον θα
ανήκουν, ποιος θα έχει την ευθύνη την κρίσιµη στιγµή, για να πάρει
τις κρίσιµες αποφάσεις, είναι το σοβαρό ζήτηµα. Εµείς δεν
εµπιστευόµαστε το ιδιωτικό κεφάλαιο, πολύ περισσότερο που
σήµερα δεν έχει πατρίδα. Ποτέ δεν είχε, αλλά σήµερα αυτό είναι
φανερό σε όλους. Και αυτό πέρας από το γεγονός ότι σήµερα η
ιστορική συγκυρία για τη χώρα µας είναι δύσκολη. Βλέπουµε ότι µε
αυτόν το δρόµο βασικοί στρατηγικοί τοµείς της οικονοµίας
διατίθενται στο ξένο κεφάλαιο. 'Ετσι προχωράτε και στις
τηλεπικοινωνίες, στην ενέργεια και στις µεταφορές σε όλη την
κλίµακά τους.
Θα πάρετε έκτακτα µέτρα σε µια κρίσιµη κατάσταση και θα ελέγξετε;
Τι θα ελέγξετε; Θα σταµατήσουν οι συγκοινωνίες. Αυτό θα γίνει. Θα
έχετε την υποδοµή, χωρίς να έχετε τη δυνατότητα της κίνησης.
Εποµένως η διαφωνία µας είναι σαφής. Από κει και πέρα
ερχόµαστε σε αυτό που έχετε αποφασίσει. ∆εν είναι καθαρό το πώς
θα προχωρήσει το πράγµα. Μας δώσατε προηγουµένως τη
διαβεβαίωση -δεν την αµφισβητώ- ότι οι µεγάλες εκχωρήσεις θα
έλθουν εδώ να συζητηθούν. Μα, από το νοµοσχέδιο αυτό, κύριε
Υπουργέ, δεν προκύπτει. Από το νοµοσχέδιο προκύπτει ότι την
αρµοδιότητα να χειριστεί αυτά τα ζητήµατα την έχει ο ΟΣΕ. Μπορεί
να τα χειριστεί και να µην έλθουν εδώ πέρα. Μπορεί να έχει
ευαισθησία ο τότε Υπουργός να τα φέρει ή να τα φέρει για να
µοιραστεί την ευθύνη µε το Κοινοβούλιο. Από το νοµοσχέδιο, όµως,
δεν προκύπτει. Πρέπει να το βάλετε ρητά ότι όλες αυτές οι
συµφωνίες εκχώρησης για την εκµετάλλευση χρειάζονται την
έγκριση της ελληνικής Βουλής. 'Οχι ότι θα αλλάξει πολύ το πράγµα,
αλλά τουλάχιστον έτσι θα υπάρχει µια δικλείδα ασφαλείας, µια
εγγύηση.
Ο κ. Σφυρίου αµφισβήτησε αυτό που είπαµε ότι µ' αυτόν τον τρόπο
διαχωρισµού του Οργανισµού δίνεται η δυνατότητα εκχώρησης
στους ιδιώτες του φιλέτου, δηλαδή εκείνων των υπηρεσιών που
είναι κερδοφόρες.
Και µάλιστα, ακριβώς για να προλάβουν και τυχόν κακές επιλογές
του κεφαλαίου, ενώ προβλέπει το νοµοσχέδιο αυτό να σταµατήσει η
χρήση όταν είναι ζηµιογόνες οι επιχειρήσεις, προβλέπεται κιόλας,
αν κάποιος ιδιώτης "την πατήσει" και βάλει την υπογραφή του και
δεν βγαίνει, να µπορεί να απευθύνεται στο ελληνικό κράτος, να του
πληρώνει αυτήν τη ζηµιά.
Πιθανά, θα πει αυτό που είπατε στην οµιλία σας, ότι δεν έχει χαθεί ο

κοινωνικός χαρακτήρας του Οργανισµού, εποµένως πρέπει να
έρθει αρωγός το κράτος, για να πληρώσει τις ζηµιές του ιδιώτη. Το
θέµα αυτό, κύριε Υπουργέ, έχει άλλο χαρακτήρα όταν είναι
σχεδιασµένο από το κράτος και ξέρεις από την αρχή ότι κάνεις µία
κοινωνική υπηρεσία και ότι ορισµένες χρήσεις της δεν θα είναι
κερδοφόρες. Το κάνεις για να εξυπηρετήσεις τις κοινωνικές
ανάγκες. 'Αλλο είναι να εκχωρείς στους ιδιώτες και όταν αυτοί δεν
τα βγάζουν πέρα, να σου ζητάνε να τους επιδοτείς, για να
προχωρούν σύµφωνα µε το δικό τους σχεδιασµό και όχι µε το δικό
σου σχεδιασµό.
Υπάρχουν και άλλα σοβαρά ζητήµατα, µε τα οποία διαφωνούµε.
Εσείς δώσατε κάποιες εξηγήσεις, εξηγήσεις που πάντα δίνουν οι
εργοδότες και απορώ πώς το κάνατε εσείς αυτό. Πρόκειται για το
πώς µεταχειρίζεται αυτός ο κανονισµός τους εργαζόµενους.
Συνήθως οι εργοδότες αναφέρονται στην παραγωγικότητα και αντί
να αναφερθούν σε αυτή µε τον επιστηµονικό όρο της λέξης, µέσα
στον όρο παραγωγικότητα εντάσσουν ουσιαστικά την
εντατικοποίηση της δουλειάς. Αυτά είναι πολύ διαφορετικά
πράγµατα, κύριε Υπουργέ.
Αυτό το νοµοσχέδιο δεν µιλάει για την παραγωγικότητα µε την
έννοια του εκσυγχρονισµού της τεχνολογικής ανάπτυξης των
σιδηροδρόµων, που µπορεί να γίνει, µπορεί να µη γίνει, δεν ξέρω.
Ο κανονισµός ενδιαφέρεται για το ανθρώπινο δυναµικό, για το πώς
θα το ξεζουµίσει. Εάν υπάρχει κατά τη διάρκεια της λειτουργίας των
σιδηροδρόµων κακή συµπεριφορά των εργαζοµένων,
αντιµετωπίστε τη. Αυτό δεν µπορεί να γίνει κανόνας για τις
εργασιακές σχέσεις. 'Εχεις τρεις ή πέντε εργαζόµενους, που δεν
ανταποκρίνονται στα καθήκοντά τους, το γενικεύεις και βάζεις τον
κάθε εργαζόµενο πότε εδώ και πότε εκεί σαν άνθρωπο για όλες τις
δουλειές; 'Εχει αυτήν την ευχέρεια ο διευθύνων σύµβουλος µάλιστα.
Αυτό είναι φοβερό πισωγύρισµα. Μας πάει ακριβώς στην αρχή,
όταν άρχισαν να δηµιουργούνται οι εργασιακές σχέσεις, όταν
άρχισαν να συνειδητοποιούν οι εργαζόµενοι ότι έχουν και
δικαιώµατα. Εσείς θα ψηφίσετε το νόµο, αλλά δεν µπορεί η
κοινωνία να µην αντιδράσει. Μπορεί να αιφνιδιαστεί για ένα, δύο,
τρία χρόνια, αλλά δεν µπορεί να αποδεχθεί ένα τέτοιο πισωγύρισµα
στις εργασιακές σχέσεις. ∆εν µπορεί να γίνει κανόνας για τις
εργασιακές σχέσεις η εντατικοποίηση της δουλειάς.
'Εγιναν ορισµένες κατακτήσεις σε αυτήν τη χώρα, κύριε Υπουργέ, οι
οποίες πρέπει να διαφυλαχθούν. Βλέπω ότι, δυστυχώς, αυτό έχει
γενικευθεί και µάλιστα από τότε που έγινε καθαρή επιλογή της
Κυβέρνησης ότι αποδέχεται αυτόν τον προσανατολισµό που έχει
επιβάλει η Ευρωπαϊκή 'Ενωση και από τη στιγµή που τα "βάλατε
κάτω" και είπατε, "εµείς πάση θυσία θα ενταχθούµε στην Ο.Ν.Ε.",
θα "σφίξουµε το ζωνάρι", θα κάνουµε θυσίες. Θα κάνει θυσίες,
φυσικά, ο λαός.
Και εκεί προσκρούσατε στους βασικούς κανόνες του Μάαστριχτ,
που περιγράφονται γλαφυρά στη Λευκή Βίβλο. Και όταν εµείς εδώ
συζητούσαµε τη Λευκή Βίβλο, ο τότε Πρωθυπουργός Ανδρέας
Παπανδρέου µας κατηγορούσε, όταν λέγαµε ότι έτσι θα εξελιχθούν
τα πράγµατα. Μας έλεγε τα ίδια που ακούµε περίπου κάθε φορά,
όταν αναδείχνουµε αυτά τα ζητήµατα.
Αυτή είναι, δυστυχώς, η πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ. Μπήκε
επί τάπητος το θέµα των εργασιακών σχέσεων, επίσης και το θέµα
των ιδιωτικοποιήσεων. Είπα και προηγούµενα ότι αυτά πάνε
πακέτο και, να, γιατί έχουµε αυτήν τη βροχή από τις αλλαγές προς
την κατεύθυνση των ιδιωτικοποιήσεων από τη µία µεριά,
παράλληλα µε την αλλαγή των εργασιακών σχέσεων, που έχει αυτά
τα οδυνηρά αποτελέσµατα για τους εργαζόµενους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Σφυρίου έχει το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, άκουσα µε προσοχή τα
επιχειρήµατα των συναδέλφων της Αντιπολίτευσης και ήθελα να τα
σχολιάσω, όσο γίνεται πιο συνοπτικά.
Πρώτα-πρώτα, δήλωσε η Νέα ∆ηµοκρατία διά του
Κοινοβουλευτικού της Εκπροσώπου ότι κατ' αρχήν συµφωνεί για τις
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επενδύσεις που έχουν σχεδιασθεί στα αµέσως επόµενα χρόνια να
γίνουν για τις σιδηροδροµικές συγκοινωνίες στη χώρα µας. Είναι
µάλιστα θετικό ότι συµφωνεί, αλλά έσπευσε ευθύς αµέσως να
δηλώσει ότι µε τον τρόπο που θα γίνουν αυτές, δεν εµπιστευόµαστε
την Κυβέρνηση. Θα έχει ένα τεράστιο κονδύλι τριών
τρισεκατοµµυρίων (3.000.000.000.000) δραχµών να διαχειρισθεί το
∆.Σ. και εµείς δεν το εµπιστευόµαστε, ή δεν εµπιστευόµαστε την
Κυβέρνηση για το πώς θα προχωρήσει σε αυτά τα επενδυτικά
σχέδια.
Πρώτα-πρώτα, για το πώς, νοµίζω η απάντηση έχει δοθεί, µε τη
διανοµή τόσο του στρατηγικού σχεδίου, το οποίο ήδη έχει κατατεθεί,
όσο και του επιχειρησιακού σχεδίου, που και αυτό έχει διανεµηθεί,
αλλά και του συµβολαίου διαχείρισης. ∆ηλαδή, υπάρχει το
σχεδιασµένο πλαίσιο, βάσει του οποίου προχωρεί και δεν θα
πρέπει να δηµιουργεί εντυπώσεις µε τέτοιου είδους δηλώσεις η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση.
Είναι αυτονόητο, σε ό,τι αφορά τα ζητήµατα της διαφάνειας και της
νοµιµότητας, η διαχείριση αυτού του µεγάλου προγράµµατος θα
γίνεται στα πλαίσια των κανονισµών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, σε
ό,τι αφορά τις χρηµατοδοτήσεις που θα προέρχονται από εκεί και
στα πλαίσια της ισχύουσας νοµοθεσίας στη χώρα µας και βέβαια µε
τη δυνατότητα και του Κοινοβουλίου να ελέγχει. Εγώ σηµειώνω
ιδιαίτερα ότι η δέσµευση που αποτελεί πολιτική δέσµευση από την
πλευρά της Κυβέρνησης, αν προκύψει οποιαδήποτε συµφωνία, η
οποία να είναι µεγάλης κλίµακας, η δέσµευση ότι η συζήτηση αυτή
θα γίνει στο Κοινοβούλιο, δεν µπορεί παρά να είναι µία πολιτική
δέσµευση, που δεσµεύει την Κυβέρνηση και δεν γνωρίζω κατά
πόσο θα µπορούσε να περιληφθεί µε ειδική διάταξη νόµου µέσα
στο συζητούµενο νοµοσχέδιο. Αυτό θα το δούµε στη συζήτηση των
άρθρων, αλλά µας αρκεί επί της αρχής η πολιτική δέσµευση την
οποία εξέφρασε η Κυβέρνηση προηγουµένως διά στόµατος του
κυρίου Υπουργού.
Μας λέτε, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, να µην
προχωρήσουµε στην ιδιωτικοποίηση σε αυτήν τη φάση και
αναφέρθηκε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
∆ηµοκρατίας στην εµπειρία που ισχύει στην Ευρώπη. Εδώ υπάρχει
µία αντίφαση, γιατί η διάταξη, που ψηφίζουµε, δίνει τη δυνατότητα,
εάν από το συγκοινωνιακό σχεδιασµό, εξυπηρέτηση των Ελλήνων
πολιτών, προκύπτει κάποιο συγκοινωνιακό έργο, να εκχωρείται και
σε άλλες επιχειρήσεις. Αυτό προκύπτει από την ίδια την οδηγία
91440 της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Τι θα θέλατε, δηλαδή; Να µην εναρµονίσουµε το Εθνικό µας ∆ίκαιο
µε τη συγκεκριµένη οδηγία; Ασφαλώς, νοµίζω ότι θα συµφωνήσετε
ότι πρέπει να υπάρξει η διάταξη που να εναρµονίζει το εσωτερικό
µας ∆ίκαιο µε την οδηγία αυτή. 'Οµως, πρέπει να υπογραµµίσουµε
ότι αν θα υπάρξει, σε ποιο βαθµό και σε ποιες περιοχές, ανάθεση
έργου, αυτό είναι αντικείµενο και της µελέτης, αλλά και του
στρατηγικού και επιχειρησιακού σχεδιασµού, ο οποίος έχει
εκπονηθεί. Θα έχουµε την ευκαιρία να το δούµε στην πορεία της
εφαρµογής του στην πράξη.
'Εκανε εκτεταµένη αναφορά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας ∆ηµοκρατίας στην ιδιωτικοποίηση των ΚΑΕ και είπε ότι ήρθε η
Κυβέρνηση και απολογήθηκε χθες, γιατί η εταιρεία, στην οποία είχε
κατακυρωθεί ο σχετικός διαγωνισµός, δεν κατέθεσε το τίµηµα.
∆εν κατάλαβα, για ποιο λόγο πρέπει να απολογείται η Κυβέρνηση;
∆εν κατέθεσε το τίµηµα µέσα στην τακτή προθεσµία, δεν υπήρξε η
ανάθεση. Και κατέπεσε η εγγυητική επιστολή ύψους δύο περίπου
δισεκατοµµυρίων δραχµών υπέρ του ελληνικού δηµοσίου και
προχωρεί το ελληνικό δηµόσιο στο χειρισµό της υπόθεσης, όπως
ακριβώς προβλέπει η ισχύουσα νοµοθεσία.
Μάλιστα, απ'ό,τι γνωρίζω, έχει κλείσει και ο δεύτερος κύκλος των
σχετικών προκηρύξεων, δηµοπρασιών που έγιναν για το
συγκεκριµένο θέµα.
Είπατε ότι το µοντέλο το οποίο εφαρµόζει η Κυβέρνηση, σε ό,τι
αφορά τον ΟΤΕ, είναι αποτυχηµένο. Μάλιστα λέτε ότι εσείς δεν θα

θέλατε ένα µοντέλο, που κανείς να µην ξέρει τι γίνεται και να
υπάρχει ανεξέλεγκτη δράση εταιρειών κλπ.
∆εν κατάλαβα, όταν λέτε ανεξέλεγκτη, από πού εννοείτε; Από το
ελληνικό δηµόσιο, από το Υπουργείο Μεταφορών, από τη διοίκηση
του ΟΤΕ, από πού; ∆ιότι όλοι όσοι θητεύουµε σ'αυτήν την Αίθουσα
γνωρίζουµε ότι το 1993 η Νέα ∆ηµοκρατία πωλούσε και όχι µέσω
του χρηµατιστηρίου αλλά µε απευθείας πώληση το 25% των
µετοχών του ΟΤΕ και έβαζε στη ∆ιοίκηση του ΟΤΕ αυτούς που θα
είχαν το µειοψηφικό πακέτο των µετοχών. ∆ηλαδή, ουσιαστικά
απεµπολούσε µε εκείνο το νόµο που είχατε ψηφίσει το δικαίωµα του
ελληνικού δηµοσίου να µπορεί να έχει τον έλεγχο, να ασκεί τον
έλεγχο στη ∆ιοίκηση του Οργανισµού Τηλεπικοινωνιών της
Ελλάδας.
Είναι αντίφαση, εσείς που ψηφίσατε εκείνο το νόµο, όταν σήµερα
ασφαλώς κρατάει την πλειοψηφία το ελληνικό δηµόσιο, ασφαλώς
και ελέγχει όλο το επενδυτικό πρόγραµµα ανάπτυξης των
ελληνικών τηλεπικοινωνιών, όλο το στρατηγικό σχέδιο που
εφαρµόζεται από το ελληνικό δηµόσιο επ'ωφελεία του ελληνικού
λαού, να έρχεσθε και να ασκείτε µία κριτική, η οποία βρίσκεται σε
αντίφαση µε αυτά που κάνατε µε το σχετικό νόµο του 1993!
'Η θα ξεχάσουµε ακόµα ότι είχατε απεµπολήσει και το δικαίωµα του
Οργανισµού Τηλεπικοινωνιών της Ελλάδος να συµµετάσχει στο νέο
προϊόν της κινητής τηλεφωνίας; Παρά το γεγονός ότι οι σχετικές
αποφάσεις της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης µιλούσαν φυσικά για
ελεύθερο ανταγωνισµό, εσείς εννοούσατε ελεύθερο ανταγωνισµό να
ανατεθεί η κινητή τηλεφωνία αποκλειστικά και µόνο σε δύο ιδιωτικές
εταιρείες, στερώντας διά της βίας το δικαίωµα στη ∆ιοίκηση του
ΟΤΕ να µπει µέσα στο παιχνίδι της κινητής τηλεφωνίας. Και ήταν
µία ωµότατη παραβίαση του πνεύµατος του ελεύθερου
ανταγωνισµού εις βάρος, βέβαια, του ελληνικού δηµοσίου και του
ΟΤΕ, που είχατε προωθήσει τότε. Και έπρεπε να έρθει η
Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ., προκειµένου να δώσει το δικαίωµα στον
ΟΤΕ να συµµετάσχει και ήδη συµµετέχει αλλά µε αρκετά χρόνια
καθυστέρηση και αφού είχε χάσει ένα σηµαντικό µέρος της αγοράς
και τώρα προσπαθεί να κερδίσει το χαµένο έδαφος.
∆εν κατάλαβα, τελικά θα επικρατήσει η λογική, ή θα κινούµαστε
στον παραλογισµό των αντιφάσεων που ακούγονται σε αυτήν την
Αίθουσα εκ µέρους της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης;
Βέβαια, κύριοι συνάδελφοι, σε ό,τι αφορά το θέµα των κανονισµών,
µην έρχεσθε και λέτε ότι κινείται στη λογική του "αποφασίζουµε και
διατάζουµε". Είναι κανονισµός που συζητείται βάσει του
Συντάγµατος στο Εθνικό Κοινοβούλιο, που έχουν τη δυνατότητα
Συµπολίτευση και Αντιπολίτευση να εκφράσουν την κριτική τους και
τις τοποθετήσεις τους και έχει ο κάθε Βουλευτής την ευθύνη να
πάρει θέση σύµφωνα µε το δηµοκρατικό πολίτευµα. Τι θα πει
αποφασίζουµε και διατάσσουµε; Πώς βγήκε; Βγήκε µε κανέναν
τρόπο, που να µην ακολουθεί τις συνταγµατικές διατάξεις µέσω του
Κοινοβουλίου;
Βέβαια, µια και είµαι σ'αυτό το θέµα, πρέπει επιτέλους να
παραδεχθούµε κάτι όλες οι πτέρυγες της Βουλής. 'Οταν
καταβάλλεται µία προσπάθεια, κατά κύριο λόγο από τον ίδιο τον
ελληνικό λαό, για να µεγιστοποιηθεί η παραγωγικότητα και να
εξυγιανθεί ο Οργανισµός των Σιδηροδρόµων της Ελλάδος, πρέπει
όλοι οι παράγοντες, που επηρεάζουν, να συµβάλουν σε αυτό και
ασφαλώς αυτό αφορά και τους εργαζόµενους.
Νοµίζω ότι και οι ίδιοι θέλουν να συµβάλουν µέσα από βελτίωση της
παραγωγικότητας, να µην είµαστε στις εκατόν ογδόντα τέσσερις
µονάδες ανά εργαζόµενο, όταν κατά µέσο όρο στην Ευρώπη είναι
τετρακόσιες και εµείς επιµένουµε να κινούµαστε µ'αυτόν το ρυθµό
και να λέµε ότι θέλουµε να έχουµε και ανταγωνιστικές υπηρεσίες
στον τοµέα των συγκοινωνιών.
Πρέπει  επιτέλους  να  σκεφθούµε  και  υπό  το  πρίσµα  του
'Ελληνα  πολίτη,  του  χρήστη  των  σιδηροδρόµων,  που  γι'αυτόν
νοµίζω  ότι  υπάρχουν  οι  συγκοινωνίες.  ∆εν  υπάρχουν  ούτε  για
τις  διοικήσεις  ούτε  για  τους  εργαζόµενους.  Υπάρχουν,  για  να
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εξυπηρετούν τον 'Ελληνα πολίτη. Και στο βαθµό που δεν
εξυπηρετείται ο 'Ελληνας πολίτης επαρκώς, πρέπει όλοι να
προσπαθήσουν να µεγιστοποιήσουν τις προσπάθειές τους, για να
εξυπηρετείται ο 'Ελληνας πολίτης. Αυτήν την αρχή δεν πρέπει να
την ξεχνούµε, όταν τοποθετούµαστε µε ευκολία κατά τη συζήτηση
του νοµοσχεδίου.
Θα ήθελα να σταθώ σε ένα τελευταίο -εξάλλου τελειώνει ο χρόνος
µου- θέµα, που έθιξε το Κοµµουνιστικό Κόµµα και που αναφέρεται
στην παροχή υπηρεσιών, που πρέπει εκ των προτέρων να είναι
γνωστές σε περιοχές που πιθανόν προκαλούν ελλείµµατα, σε
περιοχές που πιθανόν δεν αποφέρουν κέρδη. Και λέει ότι αυτό
πρέπει να είναι γνωστό εκ των προτέρων και να µην έρχονται οι
ιδιώτες -εάν οι ιδιώτες αναλάβουν αύριο µεταφορικό έργο- να λένε,
ξέρετε, δεν τα φέρνουµε βόλτα, επιδοτήστε µας.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Είναι η τελευταία φράση µου.
Κύριε Υπουργέ, είναι προφανές ότι και εδώ πρέπει να ισχύσει αυτό
που ισχύει και σε άλλους τοµείς. ∆ηλαδή, σε άλλους τοµείς, για
παράδειγµα στην ακτοπλοϊα, το ποιες περιοχές είναι άγονες το
κρίνει η ελληνική πολιτεία και γίνεται µε πράξη του Υπουργικού
Συµβουλίου. ∆εν µπορεί κανένας Υπουργός να επιδοτήσει
δροµολόγια, εάν δεν έχει προηγηθεί µε πράξη του Υπουργικού
Συµβουλίου προσδιορισµός µιας γραµµής ότι είναι άγονη. Κατά
κάποιον τρόπο πρέπει και εδώ το ελληνικό κράτος, το ελληνικό
δηµόσιο και φυσικά µετά από τις εισηγήσεις του Οργανισµού, που
θα πρέπει να έχει κάνει προηγουµένως τις ανάλογες µελέτες, να
κρίνει ποιες περιοχές είναι εκείνες που µπορούν να
χαρακτηρισθούν άγονες, ώστε η επιδότηση να αφορά
συγκεκριµένες ζηµιογόνες περιοχές.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: ∆εν λέει "σε άγονες", κύριε συνάδελφε. Για
ζηµιά λέει. Το άρθρο 3 δεν λέει "άγονες".
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: ∆εν µπορεί να είναι στην κρίση του
οποιουδήποτε τρίτου και γι'αυτό ακριβώς επιµένουµε, µια και ο
νόµος στο άρθρο 3 λέει ότι όπου για οικονοµικούς ή για κοινωνικούς
λόγους προκαλείται ζηµιά, έτσι µέσα από την εφαρµοζόµενη
τιµολογιακή πολιτική ή από το σχεδιασµό των δροµολογίων σε
περιοχές άγονες έρχεται ο κρατικός προϋπολογισµός και καλύπτει
αυτήν τη ζηµιά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός):Ολοκληρώστε,
παρακαλώ, κύριε συνάδελφε.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Να υπάρχει λοιπόν ο σχεδιασµός, ο
προσδιορισµός των περιοχών που χαρακτηρίζονται από την
ελληνική πολιτεία ως άγονες, για να προσφέρεται η κοινωνική
υπηρεσία, που επιβάλλεται, σ'αυτές τις περιοχές.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω τη χαρά να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα
θεωρεία των δηµοσίων υπαλλήλων και των δηµοσιογράφων
παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", τριάντα µέλη της ΧΕΝ Παπάγου.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ, το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Και εγώ, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ, το λόγο
για να δευτερολογήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι συνάδελφοι,
είπαµε από χθες ότι θα δευτερολογήσουν οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι. Οι δευτερολογίες όλων των άλλων συναδέλφων
ολοκληρώθηκαν χθες το βράδυ, πλην των Κοινοβουλευτικών
Εκπροσώπων.
Ο κ. Μεϊµαράκης έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατ'αρχήν θα µου

επιτρέψετε να υπερασπισθώ το δικαίωµα του συναδέλφου να
δευτερολογήσει, διότι χθες το βράδυ, όπως εξελίχθηκε η διαδικασία,
δεν καταλάβαµε τελικά αν οι συνάδελφοι µπορούσαν να
δευτερολογήσουν ή όχι. Νοµίζω ότι το τρίλεπτο ή το πεντάλεπτο
του συναδέλφου δεν θα το αρνηθεί το Σώµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ούτε και το
Προεδρείο θα είναι αρνητικό, αν επιµένει ο κύριος συνάδελφος, να
πει δυο λόγια.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Εν πάση περιπτώσει, γίνεται µια
πολύ καλή και σωστή προσπάθεια από τον Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο του ΠΑ.ΣΟ.Κ. να υπερασπισθεί το νοµοσχέδιο και τις
θέσεις που αναφέρονται στο νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Πριν τριτολογήσετε
όµως, κύριε Μεϊµαράκη, να κλείσουµε τις δευτερολογίες, διότι
βλέπω ότι τριτολογείτε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Θα είµαι πολύ σύντοµος, κύριε
Πρόεδρε. Ούτε τρία λεπτά δεν θα µιλήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ναι, αλλά το στάδιο
της δευτερολογίας προηγείται από το στάδιο της τριτολογίας.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Καλώς, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ορίστε, κύριε
Παπαφιλίππου, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Υπουργέ, χθες έθιξα το θέµα
των µηχανολόγων µηχανικών, την επιστολή που έλαβα από το
σύλλογό τους. Βρίσκω ότι είναι λογικά και εύλογα αυτά τα οποία
αναφέρουν.
Θέλω να πω σε εσάς, αλλά και στη ∆ιοίκηση του ΟΣΕ, η οποία
παρίσταται, ότι δεν γίνεται να προχωρήσετε στον εκσυγχρονισµό
του ΟΣΕ, χωρίς στελέχη. ∆εν είναι δυνατόν, κύριε Υπουργέ.
Εγώ µάλιστα θα έλεγα το άλλο. Να πάρετε τους ικανότερους, να
τους εκπαιδεύσετε, να τους αναβαθµίσετε και να στηριχθείτε πάνω
σ' αυτούς. ∆εν µπορείτε όµως, να τους υποβαθµίζετε κατ' αυτόν τον
τρόπο.
Ζητάνε να τροποποιηθεί ο κανονισµός σε ορισµένα σηµεία. Κάντε
το κύριε Υπουργέ. Είναι προς όφελος του ΟΣΕ. Η προσπάθεια η
οποία πρέπει να γίνει στον τόπο µας πρέπει να στηριχθεί σε
στελέχη, σε ανθρώπινο δυναµικό, αλλά πρέπει να τους
βοηθήσουµε, µε κάποιο σύστηµα να µπουν στη σύγχρονη
τεχνολογία. Να µπουν, στο νέο εξοπλισµό που προσφέρεται, όσον
αφορά τη µηχανογράφηση, τα κοµπιούτερ, όλη αυτήν τη νέα
οργάνωση, η οποία είναι άκρως απαραίτητη για να µπορέσει να
εκσυγχρονιστεί ο ΟΣΕ, αλλά και όλες οι άλλες υπηρεσίες.
Κύριε Υπουργέ, αυτό που σας λέω έχει σχέση µε όλο το φάσµα
ανάπτυξης της χώρας µας. Πάµε για το τρίτο πακέτο της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, το πακέτο Σαντέρ, κύριοι συνάδελφοι.
Είδαµε τις αδυναµίες της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, είδαµε ότι δεν
µπορούµε να απορροφήσουµε τα κονδύλια της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης και από την άλλη µεριά χρειάζεται να αλλάξει κάτι. Να
αλλάξει στο δηµόσιο τοµέα κάτι ουσιαστικό, προκειµένου να
ανταποκριθεί τουλάχιστον στη φάση του πακέτου Σαντέρ.
Εσείς κάνετε βήµατα προς τα πίσω, κύριε Υπουργέ. ∆εν µας είπατε
τίποτα απολύτως, όπως δεν µας διευκρινίσατε οριστικά και το θέµα
των λεωφορείων του ΟΣΕ. Μας είπατε για γραµµές, για το
εξωτερικό, που τις εκµεταλλεύονται σήµερα οι Αλβανοί, οι
Βούλγαροι, δεν ξέρω ποιος τις εκµεταλλεύεται.
Προσδιορίστε, κύριε Υπουργέ, ότι δεν πρόκειται να ανταγωνιστείτε
τα ΚΤΕΛ. Πώς θα σταµατήσουν, όταν αυτοί είναι έτοιµοι να κάνουν
κινητοποιήσεις; 'Εκαναν γενικές συνελεύσεις, σας έστειλαν ένα
έγγραφο, πως τους απαντάτε, κύριε Υπουργέ; Λέτε ότι δεν είναι στις
προθέσεις σας να τους ανταγωνιστείτε. Αυτά όµως είναι κουβέντες
στον αέρα, εάν δεν παρέµβετε στο νοµοσχέδιο που συζητάµε να το
τροποποιήσετε, για να φύγει κάθε υπόνοια. Σήµερα είστε εσείς εκεί,
αύριο θα έρθει κάποιος άλλος. Σήµερα είναι η διοίκηση του ΟΣΕ
εκεί, αύριο θα έχετε µία καινούρια διοίκηση. Αυτοί θα βαδίσουν
πάνω στο νόµο. Τροποποιείστε το νόµο.
∆είτε τα, γιατί είναι ουσιαστικά αυτά τα θέµατα, για τα οποία
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συζητάµε, κύριε Υπουργέ.
Σας είπα ότι είναι γενική αίσθηση και αντίληψη, όσον αφορά το
προσωπικό -όπως σας έλεγα- και τους µηχανικούς, ότι πρέπει να
τους αναβαθµίσουµε για να εκσυγχρονιστούν χρησιµοποιώντας τη
νέα τεχνολογία. 'Οχι όµως, να προβλέπεται στον Κανονισµό, ότι
µπορεί και ένας τεχνολόγος να είναι προϊστάµενος των µηχανικών.
∆εν γίνεται.
Κύριε Σπυριούνη, είναι δυνατόν ένας πενταετούς θητείας στο
στρατό να γίνει στρατηγός; Θα πάει µέχρι κάποιο βαθµό, διότι δεν
πέρασε τη βασική εκπαίδευση, δεν πέρασε τη Σχολή Ευελπίδων,
δεν πέρασε τις άλλες στρατιωτικές σχολές. ∆εν το βρίσκετε λογικό
αυτό; Και όµως, το επισηµαίνουµε στον κύριο Υπουργό και δεν
παίρνει θέση.
Κάνουµε µία κουβέντα εδώ που δεν νοµίζω ότι πρέπει να τη
συνεχίσουµε κατ' αυτόν τον τρόπο κύριοι συνάδελφοι, διότι
επισηµαίνουµε ορισµένα πράγµατα χωρίς να υπάρχει ανταπόκριση.
Θέλουµε µία απάντηση από τον Υπουργό κύριε Πρόεδρε και δεν
µας τη δίνει.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι συνάδελφοι,
θα ήθελα να σας ανακοινώσω ότι τριάντα µαθητές και δυο συνοδοί -
δάσκαλοι από το ∆ηµοτικό Σχολείο Βαρνάβα της Αττικής,
παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα θεωρεία των δηµοσίων
υπαλλήλων, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της
αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ".
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Ορίστε, κύριε Μεϊµαράκη, έχετε το λόγο, για να κλείσετε µε την
τριτολογία σας.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, γίνεται µια καλή και
θετική προσπάθεια από την πλευρά του Κοινοβουλευτικού
Εκπροσώπου του ΠΑ.ΣΟ.Κ. να απαντήσει τελικά στα ερωτήµατα,
τα οποία τίθενται βάσει και του νοµοσχεδίου, το οποίο έχει
κατατεθεί, µια και ο κύριος Υπουργός αφήνει ανυπεράσπιστο το
πνευµατικό του τέκνο, για το οποίο δεν γνωρίζουµε κιόλας αν είναι
δικό του πνευµατικό τέκνο ή είναι άλλου συντάκτη και απλώς το
υπερασπίζεται.
Το λέω αυτό, διότι ο κ. Σφυρίου µε αυτήν του την προσπάθεια
αλλοίωσε κατά κάποιο τρόπο και τις θέσεις µας, διότι δεν θέλω να
πιστέψω ότι δεν τις κατάλαβε, γιατί θα υποτιµούσα τη νοηµοσύνη
του. Γνωρίζω ότι είναι άνθρωπος έξυπνος, που καταλαβαίνει τι
συζητάµε και ακούει κιόλας µε προσοχή, όπως είπε ο ίδιος στη
δευτερολογία του. Κατά συνέπεια, φοβάµαι ότι τις αλλοίωσε και
µάλλον εσκεµµένα. 'Ετσι, λοιπόν, αναγκάστηκα να πάρω το λόγο,
για να του απαντήσω.
Θα ήθελα να πω, πρώτον, ότι µας είπε ότι η Νέα ∆ηµοκρατία
συµφωνεί, αλλά δεν συµφωνεί στο πώς θα τα διαχειριστούν.
Βεβαίως, και δεν συµφωνούµε. Σας είπα δε ότι το παρελθόν της
παρούσας Κυβέρνησης δεν µας δίνει αυτές τις εγγυήσεις και αυτά
τα εχέγγυα. Γιατί δεν κάνει συζήτηση για τον τρόπο διοίκησης, αν θα
είναι διακοµµατική, υπερκοµµατική ή αν θα είναι άλλος τρόπος
επιλογής; Γιατί δεν συζητάτε τη ρυθµιστική αρχή εκείνη, η οποία
πράγµατι θα είναι ανεξάρτητη και αυτόνοµη;
Να σας θυµίσω ότι ο κ. Καστανίδης µαζί µε τον κ. Τσοχατζόπουλο
παλιά, το 1994, είχαν φέρει το νόµο εκείνο, ο οποίος τελικά
αποσύρθηκε και ουδέποτε µπήκε. 'Ηταν ένας νόµος, που έλεγε για
τις µεγάλες προµήθειες και για τα µεγάλα έργα, ότι για πάνω από
κάποια δισεκατοµµύρια θα γίνονται µε τις διαδικασίες του διεθνούς
διαγωνισµού και εκείνη η ανεξάρτητη διοικητική αρχή θα είχε και την
ευθύνη. Είχαµε συµφωνήσει όλοι τότε στη ∆ιαρκή Επιτροπή ότι
µπορεί πράγµατι να περάσει και ότι είναι ένα βήµα προς τη
διαφάνεια.
Θα σας θυµίσω δε το πώς η Κυβέρνηση αντιµετώπισε τα θέµατα
των προγραµµατικών συµφωνιών. Στις 30 ∆εκεµβρίου
υπεγράφησαν οι περισσότερες -το ξεχάσατε;- µε δήθεν το µαχαίρι
στο λαιµό, αφού άφησαν χρόνια ολόκληρα να περάσουν. Λέγοντας
ότι δεν προλαβαίνουµε, γιατί θα χάσουµε τα κονδύλια της ΕΟΚ σε
δύο µέρες, υπέγραψε κάτω από αδιαφανέστατες διαδικασίες, τις

οποίες και η ίδια παραδέχθηκε, λέγοντας ότι "υπογράφω τώρα
όπως-όπως, για να µη χάσω τα κονδύλια και µετά στην πορεία θα
δούµε".
Τρίτον, µας είπατε για τα ΚΑΕ. Μήπως δεν καταλάβατε τι ακριβώς
σας είπα εγώ; Εγώ σας είπα ότι ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας
εδώ, την ηµέρα της ψήφου εµπιστοσύνης, είπε ότι πωλήθηκαν τα
ΚΑΕ και ότι εισέπραξε -το είπε µε ποµπώδες ύφος µάλιστα- τόσα
χρήµατα, τα οποία και µπαίνουν στον τάδε λογαριασµό του
Προϋπολογισµού. Το είπε ή δεν το είπε; Το είπε, στα Πρακτικά
είναι. Θέλετε να σας φέρω και τα Πρακτικά;
'Αρα, λοιπόν, αφού το είπε και δεν έγινε, κάποιος έχει την ευθύνη.
Κανείς δεν την έχει την ευθύνη εν τέλει σ' αυτόν τον τόπο; Και αν
δεν την έχει ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας, δεν την έχει ο
∆ιοικητής της Εθνικής Τράπεζας; Κάποιος δεν την έχει, εν πάση
περιπτώσει;
Μας είπατε ότι "Τι θέλατε δηλαδή να κάνουµε, κύριοι της Νέας
∆ηµοκρατίας; Να κατοχυρώσουµε το διαγωνισµό;". 'Οχι, σας είπαµε
ότι όπως τον ξεκινήσατε, ήταν πρόχειρος και κάτω από αδιαφανείς
διαδικασίες, όπως το κάνατε και στην Ιονική. ∆εν πήρατε ένα
χρηµατοοικονοµικό σύµβουλο; ∆εν ακολουθήσατε τις διαδικασίες
εκείνες, που θα σας εξασφάλιζαν πράγµατι τα εχέγγυα, ώστε να
έχουν κατατεθεί οι εγγυητικές επιστολές και να µπορούν να λάβουν
µέρος, σύµφωνα µε τα στάνταρ, τα οποία επικρατούν στους
διεθνείς διαγωνισµούς;
∆εν σας είπαµε εµείς "δώστε τα ΚΑΕ". Και µην παραποιείτε τα λόγια
µας. Σας είπαµε όµως ότι πάτε µε τρόπο πρόχειρο, ο οποίος εν
τέλει είναι και αναποτελεσµατικός και ο οποίος πλήττει την
Κυβέρνηση στον τοµέα της αναξιοπιστίας της. ∆εν το
καταλαβαίνετε; Πώς µπορεί αύριο η ίδια η Κυβέρνηση να
ξανασυζητήσει την αποκρατικοποίηση των ΚΑΕ;
∆εν βλέπετε τι έχει πάθει η Κυβέρνηση µε την Ιονική; Ενώ είχε πει
ότι µέσα σε συγκεκριµένο χρονικό διάστηµα θα προχωρούσε στην
αποκρατικοποίηση, δεν µπόρεσε. Γιατί; Γιατί ακριβώς κάτω από το
βάρος της πρόχειρης και αναποτελεσµατικής προηγούµενης
προσπάθειας, έχει τρωθεί η αναξιοπιστία της σήµερα και δεν
µπορεί να προχωρήσει. Αυτά ακριβώς σας είπαµε.
Τρίτον, επειδή µας είπατε για τον ΟΤΕ, φαίνεται ότι ο κ. Σφυρίου
επιµένει να µην καταλαβαίνει, κύριε Πρόεδρε, τη διαφορά της
ιδιωτικοποίησης και του τρόπου εξεύρεσης χρήµατος. Και µάλιστα
γι' αυτό και το λέτε µετοχοποίηση. Μετοχοποίηση, σας είπα, είναι να
δίνεις ένα κοµµάτι και µάλιστα κερδοφόρου οργανισµού, διότι αν
είναι µη κερδοφόρου οργανισµού, δεν θα το πάρει κανείς. ∆εν έχει
αξία στο χρηµατιστήριο. 'Αρα, λοιπόν το δίνεις στο χρηµατιστήριο
προς άντληση κεφαλαίων.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
∆ε δίνεις τη διοίκηση βεβαίως, κύριε Σφυρίου, δε δίνεις το
µάνατζµεντ.
Εγώ σας ερωτώ: Με τον τρόπο µε τον οποίο έγινε αυτή η
µετοχοποίηση, άλλαξε τίποτε στον οργανισµό, άλλαξε ο τρόπος
πρόσληψης, άλλαξε ο τρόπος αξιολόγησης των υπαλλήλων, άλλαξε
ο τρόπος προµηθειών, άλλαξαν οι προµηθευτές του, άλλαξε τίποτα;
'Οχι.
Και όχι µόνο δεν άλλαξε -διότι εκεί είναι η κακοδιαχείριση, η
κακοδιοίκηση και η κακοδαιµονία της κάθε ∆ΕΚΟ- αλλά κάτω απ'
αυτήν τη µητρική, κέλυφος εταιρεία έχουµε διάφορες εταιρείες
θυγατρικές, οι οποίες τελικά ασκούν όλα τα άλλα, χωρίς το ελληνικό
δηµόσιο να έχει κανέναν έλεγχο.
Τέλος, επειδή είπατε ότι εµείς δεν θέλουµε την ιδιωτικοποίηση στη
παρούσα φάση, αλλά σας προτείνουµε κάποια άλλα σε σχέση µε τη
Κοινότητα, θέλω να σας πω, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε,
ότι δεν περίµενα να εµφανιστείτε αδιάβαστος. Η κοινοτική οδηγία,
οµιλεί πράγµατι για κάποιες δραστηριότητες και κάνει και κάποιους
διαχωρισµούς δραστηριοτήτων που µπορούµε να δώσουµε στους
ιδιώτες, όµως ρητά αναφέρει, ότι η υποδοµή θα πρέπει να µείνει
στο δηµόσιο. Αυτό είναι το πρώτο.
∆εύτερον, η οδηγία δεν είναι υποχρεωτική. 'Αλλωστε δεν
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την αποδέχεσθε ολόκληρη, κάποια κοµµάτια αποδέχεσθε. Η δε
έκθεση λέει ότι αποδεχόµαστε τις παρατηρήσεις που είναι σωστές.
Κατά σύνεπεια, µην επικαλείσθε συνέχεια την Ευρώπη και την
ευρωπαϊκή οδηγία, διότι τελικά τα φορτώνετε όλα εκεί, στρέφετε και
τον ελληνικό λαό κόντρα σ' αυτό το όραµα ή το στόχο τον οποίο
έχουµε όλοι -πλην του ΚΚΕ βέβαια- και τελικά οδηγούµαστε, χωρίς
να το θέλετε εσείς, να έχουµε σαν απόλυτη δικαιολογία ότι για όλα
φταίει το Μάαστριχτ και η Κοινότητα.
Εµείς αυτό το στόχο που είναι τόσο υψηλός δεν θα σας αφήσουµε
να τον χαλάσετε και να τον ρίξετε στα µάτια του ελληνικου λαού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κολοζώφ έχει το
λόγο.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είχα πρόθεση να
τριτολογήσω, αλλά η οµιλία του κ. Σφυρίου, έβαλε ορισµένα
ζητήµατα που θα πρέπει να ξεκαθαριστούν, ώστε τουλάχιστον να
είναι φανερή η διαφωνία µας πάνω στα πραγµατικά ζητήµατα και να
µην υπάρχει σύγχυση γύρω απ' αυτά.
Ο κ. Σφυρίου αναφέρθηκε στην υψηλή παραγωγικότητα που έχουν
οι ευρωπαϊκές χώρες και τη χαµηλή που έχει η χώρα µας, πράγµα
το οποίο έχει διαπιστωθεί. Αµέσως όµως µετά, αφήνει να εννοηθεί
ότι ο λόγος που έχουµε χαµηλή παραγωγικότητα οφείλεται στον
τρόπο µε τον οποίο λειτουργούν οι εργαζόµενοι και ότι ακριβώς µ'
αυτόν τον κανονισµό πρόκειται να διευθετηθεί αυτό το ζήτηµα και
ότι αυτό φτάνει για να ανέβει η παραγωγικότητα.
Εµείς έχουµε µια άλλη αντίληψη, γι' αυτό είπα στη δευτερολογία µου
κάποια πράγµατα σχετικά µε την παραγωγικότητα. Η
παραγωγικότητα σε καµιά περίπτωση δεν µπορεί να θεωρηθεί ως η
εντατικοποίηση της δουλειάς των εργαζοµένων. Η αυξηµένη
παραγωγικότητα θα έρθει, όταν εκσυγχρονιστούν οι σιδηρόδροµοι.
Αυτό είναι φυσιολογικό. 'Οταν έχεις στην Ευρώπη ταχύτητες
διακοσίων µε διακοσίων πενήντα χιλιοµέτρων και µια κλιµάκωση
των ταχυτήτων για τις διάφορες χρήσεις που έχουν ανάγκη, φυσικά
η παραγωγικότητα θα είναι υψηλότερη. Εδώ δεν µπορεί να γίνει
αυτό το πράγµα, γιατί λείπει η τεχνολογική ανάπτυξη των
σιδηροδρόµων.
Εποµένως, αυτό είναι το ζητούµενο και όχι το ξεζούµισµα των
εργαζοµένων, όπως είπα και προηγουµένως. Αυτό πρέπει να
ξεκαθαριστεί.
Το δεύτερο ζήτηµα είναι σχετικά µε τις ζηµιογόνες επιχειρήσεις. Ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ πιθανόν να έχει
µπερδέψει τα άρθρα. Αναφέρθηκε στο άρθρο 4, το οποίο δεν µιλάει
για τις ζηµιογόνες επιχειρήσεις. Το άρθρο 9 αναφέρεται γύρω απ'
αυτά τα ζητήµατα και µάλιστα σε καµιά περίπτωση δεν υπάρχει η
έννοια της άγονης γραµµής. Πουθενά δεν υπάρχει άγονη γραµµή.
Αυτή η έννοια δεν υπάρχει, κύριε Σφυρίου.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Είναι όλες άγονες γραµµές
ουσιαστικά.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: ∆εν υπάρχει πουθενά αυτή η έννοια.
Υπάρχει η είσοδος της έννοιας "ζηµιογόνος επιχείρηση" για τον
ΟΣΕ και για τις εταιρείες.
Εµείς λέµε, ότι µία επιχείρηση τη στιγµή που θα γίνει ζηµιογόνος,
µπορεί να σταµατήσει τη δραστηριότητά της και να διαπραγµατευτεί
µε το κράτος τι θα κάνει από εκεί και πέρα. Αναφέρεται στο πως θα
γίνει η διαπραγµάτευση και στο τι θα γίνει.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: 'Ετσι καθορίζεται.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Εποµένως, µη µας λέτε, ότι δεν βλέπουµε
σωστά το ζήτηµα. Το βλέπουµε και το παραβλέπουµε σωστά το
ζήτηµα και αυτή είναι η ανησυχία µας, γιατί έτσι λειτουργεί το
κεφάλαιο. Το γνωρίζουµε µε τα ΚΤΕΛ, το γνωρίζουµε µε όλο τον
ιδιωτικό τοµέα, όπου και να µπει. Κλείνει τη συµφωνία, θετική η
συµφωνία, καλή η συµφωνία, αλλά στα µισά του δρόµου σου λέει
πλήρωσε. Φυσικά ο εκβιασµός θα είναι µεγάλος, ανάλογα µε το
ποια θα είναι αυτή η εταιρεία και ποια χρήση θα έχει. Για
φανταστείτε να δώσουµε Αθήνα-Θεσσαλονίκη σε µία ξένη εταιρεία
να την εκµεταλλεύεται και να έρθει ύστερα από δύο χρόνια να σου
πει, είµαι ζηµιογόνος; Θα αναγκαστεί το κράτος να έρθει στα δικά

της και να την εξυπηρετήσει µπροστά στον εκβιασµό που θα κάνει;
Αυτά είναι τα ζητήµατα. Πιστεύουµε ότι ανοίγουν δρόµοι που είναι
επικίνδυνοι. Αυτή είναι η µεγάλη µας ανησυχία. Και αν θέλετε η
µεγάλη µας διαφωνία, επάνω στη φιλοσοφία αυτού του
νοµοσχεδίου, είναι ακριβώς αυτή η ιδιωτικοποίηση του Οργανισµού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σφυρίου έχει το
λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, πολύ σύντοµα θα ήθελα να
πω τα εξής: Αναφέρθηκε ο κ. Μεϊµαράκης, πάλι για τη δηµιουργία
εντυπώσεων, στην επιφύλαξη που έχει και την απορία του για το
πως θα διοικηθεί ο οργανισµός κλπ. Η απάντηση είναι, ότι θα
εφαρµοστεί ο ν. 2414, ο οποίος ισχύει και καθορίζει το θεσµικό
πλαίσιο µε το οποίο επιλέγονται οι διοικήσεις των οργανισµών.
Αναφέρθηκε στις προγραµµατικές συµφωνίες. Προγραµµατικές
συµφωνίες έχουν συζητηθεί κατά κόρον εδώ σε σχετική επερώτηση
και απαντήθηκαν σε όλες τις λεπτοµέρειες. Ασφαλώς και δεν µπορεί
να υπάρξει απάντηση στο πεντάλεπτο µιας τριτολογίας. Απλά το
φέρνει και το ξαναφέρνει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση για τη
δηµιουργία εντυπώσεων.
Για τα ΚΑΕ, λέει, δεν έγινε κατάθεση, ενώ είχε εγγραφεί στον
προϋπολογισµό. Ε, λοιπόν, το ποσό που έχει εγγραφεί στον
προϋπολογισµό µε τη συνέχιση στην τρίτη φάση του σχετικού
διαγωνισµού, ασφαλώς και θα κατατεθεί στα δηµόσια ταµεία. ∆εν
ήταν δυνατόν, όµως, να ανατεθεί στην εταιρεία, η οποία δεν
προσεκόµισε το τίµηµα µέσα στην τακτή προθεσµία και βεβαίως θα
προσκοµισθεί από την επόµενη εταιρεία, από τη συνέχιση του
διαγωνισµού που βρίσκεται σε εξέλιξη. Το ελληνικό δηµόσιο καλώς
έκανε και το απέρριψε και εισέπραξε µετά την κατάθεση της
εγγυητικής επιστολής τα δύο δισεκατοµµύρια (2.000.000.000)
δραχµές.
Τώρα για τον τρόπο µε τον οποίο γίνονται αυτοί οι διαγωνισµοί, εγώ
ήθελα να υπογραµµίσω, ότι γίνονται νόµιµα, σύµφωνα µε το
ελληνικό θεσµικό πλαίσιο, την ελληνική νοµοθεσία και µε διαφανείς
ενέργειες.
Για τον ΟΤΕ, κοιτάξτε, µιλάει τώρα η Νέα ∆ηµοκρατία, για σχοινί
στο σπίτι του κρεµασµένου, διότι περί αυτού πρόκειται. Είναι
γνωστό το τι επεχείρησε να κάνει στον ΟΤΕ και είχε την
κατακραυγή, τόσο του κόσµου, όσο και του Κοινοβουλίου και έµεινε
µετέωρο βήµα αυτό το οποίο προσπάθησε να κάνει στον ΟΤΕ.
'Επεσε και η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, κάτω από το βάρος
του σκανδάλου του ΟΤΕ.
Τώρα σχετικά µε αυτά που ανέφερε ο κ. Κολοζώφ. Κύριε Κολοζώφ,
δεν ισχυρίστηκα -και θέλω να το διευκρινίσω αν υπήρξε
παρανόηση- ότι η παραγωγικότητα προκύπτει αποκλειστικά και
µόνο από τα εργασιακά. Ασφαλώς όχι. Θα ήταν παράλογο να
ισχυριστώ κάτι τέτοιο. Είναι ένας από τους παράγοντες που
επηρεάζει την παραγωγικότητα. Μα το νοµοσχέδιο αυτό και όχι
µόνο το νοµοσχέδιο, αλλά το στρατηγικό σχέδιο το οποίο βρίσκεται
σε εξέλιξη,το επιχειρησιακό σχέδιο, καθώς και τα επενδυτικά
προγράµµατα δηλαδή οι προσπάθειες της Κυβέρνησης, δεν
αναφέρονται µόνο στην αλλαγή των κανονισµών. Ταυτόχρονα
επιδιώκει την τεχνολογική ανάπτυξη, ταυτόχρονα επιδιώκει τον
εκσυγχρονισµό της υποδοµής. Εποµένως µια από τις πτυχές που
θα βελτιώσουν την παραγωγικότητα είναι και τα εργασιακά. ∆εν
µπορούµε να επικαλεσθούµε ότι είναι µόνο τα εργασιακά, ασφαλώς
όχι. Αλλά ταυτόχρονα πρέπει να επιτευχθούν όλα και η προσπάθεια
που καταβάλλεται είναι πολυµέτωπη και πρέπει να το
συνειδητοποιήσουµε.
Μπορεί να µην υπάρχει η έννοια της άγονης γραµµής στο
νοµοσχέδιο και υπάρχει όπως λέει το Κοµµουνιστικό Κόµµα η
έννοια της ζηµιογόνου επιχείρησης, αλλά αυτό που διετύπωσα στη
δευτερολογία µου ήταν και ένα είδος πρότασης προς την
Κυβέρνηση. Γιατί εάν βέβαια ένας οργανισµός έχει την
εκµετάλλευση του δικτύου σε όλη τη χώρα, κάποιες περιοχές θα
πρέπει να είναι κερδοφόρες, κάποιες θα είναι ζηµιογόνες. Και
προβλέπει ο νόµος τι γίνεται κατά την περίπτωση την
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οποία υπάρχουν για οικονοµικούς ή κοινωνικούς λόγους πρόκληση
ελλειµµάτων. Προβλέπει ο νόµος τι καλύπτει το δηµόσιο. Η έννοια
όµως αυτή που ανέφερα στη δευτερολογία µου έχει να κάνει µε την
περίπτωση κατά την οποία µία άλλη επιχείρηση, είτε θυγατρική του
οργανισµού είτε ιδιωτική είτε άλλη επιχείρηση, αναλαµβάνει να
εκτελέσει ορισµένα δροµολόγια και µόνο. Είπα, λοιπόν, ότι εάν
κάποιο δροµολόγιο ανατίθεται σε µία θυγατρική, σε µία ιδιωτική
επιχείρηση να εκτελεστεί, απαιτεί ή όχι επιδότηση, δεν µπορεί να το
κρίνει η επιχείρηση, ο επιχειρηµατίας σαν ιδιώτης. Και είπα, αν
υπάρχει τέτοια περίπτωση, θα πρέπει να κρίνεται -µόνο αν µιλάµε
για µεµονωµένα δροµολόγια- από την ελληνική πολιτεία, αν είναι
ζηµιογόνα και άγονα, κατά το σύστηµα που ισχύει στις ακτοπλοϊκές
συγκοινωνίες. Εάν πηγαίνει ένα καράβι ας πούµε στα µικρά νησιά
των Κυκλάδων ή εάν πηγαίνει στο Καστελόριζο, στη ∆ήλο, στη
Σύµη, στον 'Αγιο Ευστράτιο, Ψαρά κλπ. και είναι άγονη, αν θα
πρέπει να δοθεί επιδότηση ή όχι στις άγονες γραµµές, το καθορίζει
µε πράξη του το Υπουργικό Συµβούλιο. Εποµένως, είναι στην
ευθύνη της πολιτείας. Αν θα έχουµε, λοιπόν και εδώ εκτέλεση
κάποιων τµηµάτων σε επιχειρήσεις οι οποίες µπορεί να είναι
θυγατρικές του Ο.Σ.Ε. ή ιδιωτικές, δεν θα πρέπει να είναι στην
κρίση του επιχειρηµατία και να λέει εγώ εδώ δεν βγαίνω, δώστε
µου, αλλά να κάνει µε βάση µελέτες την αξιολόγηση η ίδια η
πολιτεία και να κρίνει αν µία γραµµή χαρακτηρίζεται άγονη ή όχι.
Αυτή ήταν η έννοια της πρότασης την οποία διετύπωσα. 'Ηθελα να
πω αυτά για να µην υπάρχει παρεξήγηση από την πλευρά του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Θα πρέπει να απαντήσω στα ερωτήµατα που
τέθηκαν σχετικά µε τα στελέχη του Οργανισµού. Κατ' αρχήν οι
διπλωµατούχοι µηχανικοί αποτελούν τα στελέχη του Οργανισµού
και µάλιστα κατέχουν όλες τις διευθυντικές θέσεις των τεχνικών
υπηρεσιών. Είναι διευθυντές, αρχιµηχανικοί, υπαρχιµηχανικοί και
δεν υπάρχει το πρόβληµα που περιέγραψε ο κύριος συνάδελφος. Ο
Πρόεδρος µάλιστα του Συλλόγου των ∆ιπλωµατούχων Μηχανικών,
είναι αρχιµηχανικός της ∆ιεύθυνσης της Περιφερείας
Πελοποννήσου. Τέσσερις γενικοί διευθυντές προέρχονται από το
σώµα των διπλωµατούχων µηχανικών. ∆εν υπάρχει εποµένως ο
φόβος που αναφέρθηκε προηγουµένως.
Υπήρξε µία αµφιβολία µήπως από την εξέλιξή τους µπορούν οι
τεχνικοί διπλωµατούχοι µηχανικοί να είναι υφιστάµενοι τεχνολόγων
µηχανικών. Αυτό δεν προκύπτει, ούτε µπορεί να υπάρξει, διότι η
κάθε κατηγορία εξελίσσεται στον κλάδο της και εποµένως, στον
κλάδο που είναι οι διπλωµατούχοι µηχανικοί, οι διευθυντικές θέσεις,
οι οποίες προβλέπονται καταλαµβάνονται -σύµφωνα µε το
οργανόγραµµα της επιχείρησης- από διπλωµατούχους µηχανικούς.
Τέθηκε ένα ζήτηµα για τον τρόπο επιλογής των διευθυνόντων
συµβούλων. Ο τρόπος της επιλογής και µάλιστα όλα τα
παραδείγµατα που έχουν ακουστεί για το πώς πρέπει να τους
επιλέγουµε, έχει αποτυπωθεί στο ν. 2414/96. Προκηρύσσονται οι
θέσεις, επιλέγονται κάποιοι από αυτούς που προσέρχονται για να
καταλάβουν αυτές τις θέσεις και η επιλογή γίνεται ανεξάρτητα από
την Κυβέρνηση, η οποία είναι υποχρεωµένη να επιλέξει µεταξύ
εκείνων που προέκυψαν από τη διαγωνιστική διαδικασία. Και
βέβαια, η τελική κρίση, γίνεται από την επιτροπή της Βουλής για τις
∆ΕΚΟ, η οποία έρχεται και εγκρίνει ή δεν εγκρίνει τη συγκεκριµένη
επιλογή. Εποµένως, αυτή η διαδικασία ήδη υπάρχει.
Η αλήθεια είναι ότι εκφράστηκαν πολλές ανησυχίες για το τι θα
συµβεί στο µέλλον, και δικαιολογείται από όταν γίνονται κάποιες
τοµές. Οι περιπτώσεις για τις οποίες συζητάµε, όπου θα
µπορούσαν να αναπτυχθούν δραστηριότητες εκµετάλλευσης, είναι
οι περιπτώσεις τοπικών αστικών ή περιφερειακών µεταφορικών
δραστηριοτήτων.
∆εν αφορά το διεθνή κορµό δηλαδή τις υπεραστικές
δραστηριότητες. Το αναφέρω γιατί ακούστηκε ένα παράδειγµα για
την γραµµή Αθήνα-Θεσσαλονίκη. Η γραµµή αυτή δεν ρυθµίζεται

από το νόµο. Παραµένει στον ΟΣΕ, γιατί είναι υπεραστική
δραστηριότητα, όπως και η γραµµή Πάτρα-Κόρινθος-Αθήνα, αλλά
και η γραµµή Πάτρα-Αθήνα-Θεσσαλονίκη-Ειδοµένη. Επίσης, το ίδιο
ισχύει και για τη γραµµή Θεσσαλονίκη-Αλεξανδρούπολη-Ορµένιο
κλπ. Αυτοί είναι οι βασικοί υπεραστικοί κορµοί, ο βασικός εθνικός
κορµός του δικτύου. Μιλάµε για δευτερεύοντα δίκτυα που σήµερα
αργούν, υπολειτουργούν ή δεν τα εκµεταλλευόµαστε καθόλου.
Χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι ο προαστιακός, όπου δεν
υπάρχει καθόλου δραστηριότητα σ' αυτόν τον τοµέα. Εδώ, ακριβώς,
είναι που δίνουµε τη δυνατότητα να αναπτυχθούν αυτές οι
δραστηριότητες.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Τηλεπικοινωνίες;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Οι τηλεπικοινωνίες είναι διεθνής δραστηριότητα,
κύριε συνάδελφε. Είναι απελευθερωµένη η αγορά και εκεί δεν
µπορούµε να ανατρέψουµε, αλλά και δεν χρειάζεται να
ανατρέψουµε, γιατί οι τηλεπικοινωνίες είναι µία δραστηριότητα η
οποία θα αποδώσει. Μιας και αναφέρθηκε προηγούµενα ότι δήθεν
ο ΟΤΕ έχει µείνει ένα "κέλυφος" και πάµε να κάνουµε και τον ΟΣΕ
ένα "κέλυφος", πρέπει να σας πω ότι η πραγµατικότητα είναι
εντελώς διαφορετική. Ο ΟΤΕ δεν είναι "κέλυφος", είναι γίγαντας και
όχι µε πήλινα πόδια. Η µόνη θυγατρική του η οποία είναι
πραγµατικά δυναµική και έπρεπε να είναι θυγατρική, είναι η
COSMOTE, η κινητή τηλεφωνία. 'Εχει δηµιουργήσει κάποιες
δευτερεύουσες µικρές εταιρείες, οι οποίες καθόλου δεν παίρνουν το
µεγάλο έργο του ο ΟΤΕ. Και ο ΟΤΕ βέβαια εκτελεί το µεγάλο
επενδυτικό του πρόγραµµα, παρέχει όλες τις βασικές υπηρεσίες της
τηλεφωνίας, Καµία άλλη επιχείρηση πλην της COSMOTE δεν
παρέχει υπηρεσίες τηλεφωνίας, η οποία βέβαια έχει µία ραγδαία
ανάπτυξη που πραγµατικά χρήζει ιδιαίτερης προσοχής. Τα κέρδη
όπως εχουµε πει προσεγγίζουν τα τετρακόσια δισεκατοµµύρια
(400.000.000.000) δραχµές. 'Ετσι και στην προκειµένη περίπτωση
ο ΟΣΕ κρατά το µεγαλύτερο και το σπουδαιότερο κοµµάτι, αυτό της
υποδοµής. Και δεύτερον από τις µεταφορικές δραστηριότητες κρατά
τον κορµό των µεταφορικών δραστηριοτήτων και ορισµένες -
εφόσον υπάρχουν οι ευνοϊκοί όροι που αναφέρονται σε τοπικές
περιορισµένες δραστηριότητες, αυτές δίνουµε την ευχέρεια να τις
διαχειρισθεί µε έναν τρόπο που θα αποδώσουν καλύτερα από ό,τι
αποδίδουν σήµερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής του νοµοσχεδίου
και ερωτάται το Σώµα εάν γίνεται δεκτό επί της αρχής.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το νοµοσχέδιο
του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών: "Ρύθµιση θεµάτων
του Οργανισµού Σιδηροδρόµων Ελλάδος (Ο.Σ.Ε.)" έγινε δεκτό επί
της αρχής κατά πλειοψηφία.
Κύριοι συνάδελφοι, όπως γνωρίζετε και στην αρµόδια επιτροπή
κατά τη συζήτηση των άρθρων, η συζήτηση διεξήχθη σε τρεις
ενότητες. Η µία ενότητα περιελάµβανε τα άρθρα 1 έως 12, η
δεύτερη ενότητα τα άρθρα 13 και 14 και η τρίτη ενότητα τα άρθρα
15 έως και το ακροτελεύτιο. Προτείνω να ακολουθήσουµε αυτήν τη
διαδικασία. Σήµερα από τώρα και µέχρι να διακόψουµε τη
συζήτηση, να συζητήσουµε την πρώτη ενότητα, δηλαδή τα άρθρα 1
έως 12. Και το απόγευµα µετά τη συζήτηση των επικαίρων
ερωτήσεων να ξεκινήσουµε τη συζήτηση του νοµοσχεδίου µε τη
δεύτερη ενότητα.
Εάν υπάρχει κάποια άλλη πρόταση επί της διαδικασίας την οποία
προτείνω, παρακαλώ να την ακούσουµε.
Ο κ. Σφυρίου έχει το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε  Πρόεδρε,  θα  ήθελα  να  προτείνω  µία
τροποποίηση  στην  πρότασή  σας.  Επειδή  υπάρχουν
τροπολογίες,  έχουµε  συνεννοηθεί  τα  Κόµµατα,  µεταξύ  των
Κοινοβουλευτικών  Εκπροσώπων  τους,  και  συµφωνήσαµε  να
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είναι η πρώτη ενότητα όπως την προτείνατε, δηλαδή τα άρθρα 1
έως και 12, µετά τα υπόλοιπα άρθρα να πάνε σε µία ενότητα µε
κύριο κορµό τους κανονισµούς εργασίας, που είναι το βασικότερο
θέµα των υπολοίπων άρθρων και να υπάρξει µία τρίτη ενότητα που
να αφορά τις τροπολογίες, γιατί γνωρίζετε ότι υπάρχουν
τροπολογίες. Μερικές από αυτές είναι κυβερνητικές και θυµάσθε ότι
είχαµε συµφωνήσει µερικές από αυτές να µην συζητηθούν στο
νοµοσχέδιο περί αστικών συγκοινωνιών, αλλά να µεταφερθούν στο
νοµοσχέδιο περί ΟΣΕ.
Εποµένως, για να έχουµε και µια µεγαλύτερη ευχέρεια κατά τη
συζήτηση των τροπολογιών, γι' αυτό προτείνω κάποια
διαφοροποίηση, όπως είπα, στην πρότασή σας. Σ' αυτό
επαναλαµβάνω συµφώνησαν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι των
κοµµάτων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Από τη στιγµή που
συµφωνούν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι των κοµµάτων, κύριε
συνάδελφε, το Προεδρείο δεν έχει καµιά αντίρρηση.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Οι Βουλευτές διαφωνούν, κύριε Πρόεδρε,
ως προς αυτό ή τουλάχιστον διαφωνώ εγώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Εντάξει, κύριε
Βεζδρεβάνη. Ασφαλώς εσείς πάντως δεν διαφωνείτε για να
διαφωνείτε. Θα πρέπει να έχετε κάποιο λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: 'Οχι, κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε; Να
σας πω γιατί διαφωνώ. 'Εχω αρχή και είπα κατ' επανάληψη ότι δεν
µπορούµε να συζητούµε ενότητες άρθρων και µου συνέστησε ο κ.
Κατσαρός, ότι αυτό να το δηλώνετε σε κάθε συνεδρίαση. Γι' αυτό
ακριβώς διακόπτω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παρασκευόπουλος
έχει το λόγο.
Ξέρετε κανονικά επί της διαδικασίας δεν έχετε το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Το καταλαβαίνω και σας
ευχαριστώ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Απλώς, κατ' οικονοµίαν
µία κουβέντα, τι θέλετε να πείτε.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Νοµίζω ότι είναι
ουσιαστική η παρέµβαση, γιατί δεν αρκεί µόνο να είµαστε εντάξει
στους τύπους. Υπάρχει ένα πρόβληµα ειδικά σε αυτές τις
συνεδριάσεις µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Τα µέλη της
∆ιαρκούς Επιτροπής των Κοινωνικών Υποθέσεων που είναι λογικό
να έχουν µία συµµετοχή σε αυτό το νοµοσχέδιο, µε εξαίρεση αυτό
το πρωινό και χθες και το απόγευµα και αύριο, συµµετέχουν σε
συνεδριάσεις της επιτροπής για το ασφαλιστικό. Εγώ χθες που
πραγµατικά ήθελα να εγγραφώ οµιλητής για να παρέµβω, για να
έχω µία συµβολή, δεν είχα τη δυνατότητα γιατί έπεσα έξω από τον
τύπο που εσείς έχετε επιβάλει, και τον σέβοµαι τον τύπο. Εάν αυτό
συµβεί και στη διάρκεια της διαδικασίας στην κατ' άρθρον συζήτηση
και αρκετοί συνάδελφοι είµαστε εκεί στην επιτροπή, δεν θα
µπορέσουµε να παρέµβουµε. Εδώ λέω να παραβιάσουµε τον τύπο.
∆ηλαδή εάν εγώ είµαι στην επιτροπή -που πρέπει να είµαι, γιατί και
εκεί γίνεται ουσιαστική συζήτηση- και έλθω σε άλλο χρόνο, να έχω
τη δυνατότητα να παρέµβω.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Γίνατε σαφής.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Οχι, κύριε Γκελεστάθη.
Σας παρακαλώ! Κατ' οικονοµίαν δεν µπορώ να δώσω σε όλους
τους Βουλευτές το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Μία λέξη, κύριε Πρόεδρε, δεν
παραβλάπτεται η διαδικασία.
Πέραν αυτών που είπε προηγουµένως ο κύριος συνάδελφος, ότι
ταυτόχρονα το απόγευµα θα συνεδριάζει η ∆ιαρκής
Κοινοβουλευτική Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων για την
επεξεργασία του ασφαλιστικού νοµοσχεδίου...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Στις 16.30'. Εδώ θα
ξεκινήσουµε στις 19.30, κύριε Γκελεστάθη, γιατί έχει και επίκαιρες
ερωτήσεις. Πριν τις 19.30' δεν ξεκινάει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Με διακόψατε και δεν µε αφήσατε να
σας πω αυτό που ήθελα. ∆εν πειράζει, να είστε καλά και εσείς και η

Λειβαδιά!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Και εσείς και η ∆εσφίνα!
Θέλετε κάτι να πείτε, κύριε Κωνσταντινίδη; Συµφωνείτε µε τη
διαδικασία αυτή;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Απολύτως.
Θα ήθελα και εγώ να συµφωνήσω µε τις προτάσεις που έγιναν από
το συνάδελφο και επίσης από την προσπάθεια που έκανε ο
συνάδελφος κ. Γκελεστάθης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Κωνσταντινίδη και
εγώ συµφωνώ µε τους συναδέλφους. 'Εχει µπει το πρόβληµα
επανειληµµένα, είναι ένα θέµα το οποίο έχει απασχολήσει
πραγµατικά το Προεδρείο και γίνεται µία προσπάθεια να µη
συµπίπτουν οι επιτροπές. Είναι ένα αντικειµενικό πραγµατικό
πρόβληµα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Είναι η άσκηση της τυραννίας της
πλειοψηφίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Οχι, κύριε Γκελεστάθη.
Και επί των ηµερών σας συνέβαινε ακριβώς το ίδιο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: 'Οχι, κάνετε λάθος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Το λόγο έχει ο κ.
Κωνσταντινίδης στην ενότητα των άρθων 1 έως 12.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχει αποδειχθεί
από την κατ' αρχήν συζήτηση του νοµοσχεδίου ότι όλες οι
παρατάξεις ανεξάρτητα από τη διαφοροποίηση ως προς τα µέσα,
τις διαδικασίες και εν πάση περιπτώσει ζητήµατα που είναι
δευτερεύοντα, δέχονται, επιθυµούν την ανάπτυξη των Ελληνικών
Σιδηροδρόµων.
Βεβαίως υπήρχαν αντιρρήσεις για συγκεκριµένους λόγους, οι
οποίες ανάγονται και στην ουσία του νοµοσχεδίου. Ωστόσο, η
πρώτη ενότητα των άρθρων που συζητούµε από το 1 έως και το 12,
είναι αυτή που καθιερώνει τη θεσµική υποδοµή των Ελληνικών
Σιδηροδρόµων. Επιχειρείται ένας επαναπροσδιορισµός του
σκοπού, που είναι βασικό στοιχείο. Αν θα προσέξει κανείς θα δεί ότι
έχουν αντικατασταθεί άρθρα του ισχύοντος τώρα νοµικού πλαισίου,
αναφορικά µε το σκοπό. Και βεβαίως κατοχυρώνεται ένας νέος
διφυής χαρακτήρας των Ελληνικών Σιδηροδρόµων, δηλαδή, η
δυνατότητα από τη µια µεριά να είναι επιχείρηση εκµετάλλευσης
υπηρεσιών µεταφορών και αφ' ετέρου να είναι εταιρεία διαχείρισης
της σιδηροδροµικής υποδοµής. Κατονοµάζεται µε συγκεκριµένο
τρόπο και διευρύνεται το µεταφορικό έργο, τα αντικείµενα
µεταφοράς και οι διαδικασίες.
Είναι οι αστικές, οι προαστικές, οι περιφερειακές, οι υπεραστικές και
οι διεθνείς επιβατικές και εµπορευµατικές µεταφορές. Για πρώτη
φορά προβλέπεται σε νόµο, όχι απλά η διοικητική ή η οικονοµική
ευχέρεια, αλλά η νοµική υποχρέωση οι ελληνικοί σιδηρόδροµοι να
προσαρµοστούν προς την κατεύθυνση των συνδυασµένων
µεταφορών, που είναι άλλωστε και η µοντέρνα έκφραση για τις
σύγχρονες µεταφορές στο διεθνή χώρο.
Πέρα από το καθαρώς µεταφορικό τοµέα, προβλέπεται να έχει
δραστηριότητες και δράσεις και σε άλλους τοµείς, όπως στον
τουρισµό, όπως στις επιχειρήσεις επισκευής, κατασκευής,
συντήρησης τροχαίου υλικού.
Τέλος, ακόµη προβλέπει µε το ίδιο άρθρο και τοµείς µελετών και
παροχής συµβουλών που έχουν σχέση µε το αντικείµενο των
µεταφορών.
Ο ΟΣΕ είναι ο αποκλειστικός διαχειριστής της σιδηροδροµικής
υποδοµής. Προσδιορίζεται επίσης στο βασικό αυτό άρθρο, στο
άρθρο 1, και το περιεχόµενο αυτής της ιδιότητας των
σιδηροδρόµων ως κυρίου των υποδοµών. 'Εχει τη δυνατότητα να
συστήσει θυγατρικές επιχειρήσεις σε µία διαδικασία ευελιξίας, για να
αναθέσει διάφορους τοµείς εκµετάλλευσης.
'Εχει επίσης το δικαίωµα να εκχωρεί συγκεκριµένους τοµείς σε
ιδιώτες, σε τρίτους ή σε άλλες εταιρείες, πάντα µε όρους όµως,
όπως είπα και στην πρωτολογία µου, που θα εξασφαλίζουν τα
συµφέροντα του ΟΣΕ.
Επειδή  κύριε  Πρόεδρε,  ο  χρόνος  είναι  ασφυκτικός  θα  ήθελα  -
από  πρόνοια  το  λέω  αυτό-  να  προλάβω  να  αναφερθώ  σε  δύο
ζητήµατα  και  να  κάνω  µία  πρόταση  στον  κύριο  Υπουργό
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και στη συνέχεια, αν περισσέψει χρόνος, να επανέλθω στην
κανονική ροή.
Σε ό,τι αφορά το άρθρο 9, κύριε Υπουργέ, αναφορικά µε τη
δυνατότητα των υπηρεσιών του ΟΣΕ κλπ., να παύει τη λειτουργία
σιδηροδροµικών σταθµών κλπ., βεβαίως πάντα υπάρχει το
δικαίωµα της παρέµβασης του κράτους, του αρµόδιου υπουργού
για να γίνονται συµβάσεις και συµφωνίες για παράταση της
εκτέλεσης αυτού του µεταφορικού έργου. Είναι ώριµη η κατάσταση
να δεχθείτε συµπλήρωση, η οποία να λέει, ότι µέχρι το 2002 το
δηµόσιο αναλαµβάνει τις υποχρεώσεις των δηµοσίων υπηρεσιών,
οι οποίες απορρέουν από την εκµετάλλευση του υφιστάµενου
σήµερα δικτύου. Αυτή είναι η µία πρόταση.
Σε ό,τι αφορά τις µετατάξεις, να προσδιοριστεί ότι οι µετατάξεις των
όσων τελικά µεταταγούν υπαλλήλων, να είναι µέσα στα διοικητικά
πλαίσια και τα γεωγραφικά όρια του νοµού, στον οποίο τώρα
υπηρετούν ή κατά την εποχή της µετάταξής τους θα υπηρετούν.
Νοµίζω πως θα βοηθήσει αρκούντως να µειωθούν κάπως οι
κραδασµοί και οι εντυπώσεις από τους εργαζόµενους.
Στη δευτερολογία µου θα συνεχίσω, κύριε Πρόεδρε, αφού ο χρόνος
είναι αδυσώπητος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν µας φθάνουν τα
πέντε λεπτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Εντάξει, κύριε Χειµάρα.
Θα σας δώσω παραπάνω χρόνο.
Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
'Αρθρο 1 παράγραφος 1. 'Ολα τα αναφερόµενα ως σκοποί του ΟΣΕ
περιγράφονται στο υφιστάµενο πλαίσιο κλπ.
'Αρθρο 1 παράγραφοι 3, 4 και 5. Θεσπίζεται χωρίς όρια,
προϋποθέσεις και δεσµεύσεις εκχώριση δικαιωµάτων σε τρίτους,
φυσικά ή νοµικά πρόσωπα. Η έκφραση "ο ΟΣΕ παραχωρεί,
εκχωρεί την εκτέλεση ή την εκµετάλλευση ή την παροχή υπηρεσιών
σε οποιονδήποτε τρίτο" είναι χαρακτηριστική των ανωτέρω στόχων
του νοµοθέτη.
Ο απροσδιόριστος αριθµός εταιρειών και η παραχώρησή του σε
τρίτο, οδηγεί σε αφανισµό τον οργανισµό. Ενώ είµαστε ριζικά
αντίθετοι µε τη δηµιουργία θυγατρικών εταιρειών υποδοµής.
'Αρθρο 2. Η σκοπιµότητα που µπήκε η παράγραφος β' είναι διπλή:
Είναι πρώτα-πρώτα για να καλύψει ένα σκάνδαλο αγοράς είκοσι
λεωφορείων από τον ΟΣΕ χωρίς άδεια και εγκεκριµένη πίστωση,
που αριστοτεχνικά πλέον νοµιµοποιείται.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριε Χειµάρα, πιο σιγά για να παρακολουθώ και
εγώ. Ποιο είναι αυτό το άρθρο που λέτε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Είναι το άρθρο 2 παράγραφος β'.
'Ετσι, µε το άρθρο αυτό καλύπτεται ένα σκάνδαλο ύψους τριών
δισεκατοµµυρίων (3.000.000.000) δραχµών. Πιθανόν να µη το
ξέρετε, κύριε Υπουργέ. Να το δείτε.
Ζητάµε να αποσυρθεί αµέσως η παράγραφος β' στο άρθρο 2 , διότι
είναι απαράδεκτο ο ΟΣΕ, παράλληλα µε το σταθερό του δίκτυο να
ασκεί µεταφορικό έργο και µε λεωφορεία στο ίδιο δίκτυο. Πέραν του
γεγονότος ότι αυτή η εργασία θα είναι ελλειµµατική, οδηγεί έναν
άλλο κλάδο, τα ΚΤΕΛ, σε αφανισµό.
Λέτε ότι το κάνετε για να υπάρχει εξυπηρέτηση σε περίπτωση που
υπάρχουν κάποιες βλάβες στους σιδηροδροµικούς σταθµούς. Μα,
θα εξυπηρετούνται από οποιαδήποτε άλλα λεωφορεία. Οι
συγκοινωνίες των ΚΤΕΛ είναι τακτικές, όπως και των τουριστικών
λεωφορείων. ∆εν µπορεί να γίνεται µία ζηµιογόνος ενέργεια, τη
στιγµή που υπάρχει τρόπος να εξυπηρετηθούν οι όποιοι επιβάτες
και τη στιγµή µάλιστα που αφανίζει έναν άλλο κλάδο ιδιωτών, µε
τόσο µεγάλη προσφορά στις συγκοινωνίες στην Ελλάδα.
Με το άρθρο 4 θεσπίζεται µεν ο διαχωρισµός υποδοµής από
εκµετάλλευση, σύµφωνα µε την κοινοτική οδηγία 91440, που δεν
έχουµε αντίρρηση, ανοίγει όµως ο δρόµος να διατεθεί αντικείµενο
της εκµετάλλευσης σε ανώνυµες εταιρείες προς τις οποίες ο ΟΣΕ
υποχρεούται να µεταβιβάσει τα αντίστοιχα περιουσιακά στοιχεία.
Σ' αυτό το σηµείο θα ήθελα να τονίσω κάτι πολύ σηµαντικό.

Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, να µε παρακολουθήσετε γιατί είναι
ουσιαστικές κατά την άποψή µου όλες οι παρεµβάσεις.
∆εν διασαφηνίζεται ποια είναι αυτά, πως αποτιµώνται και έναντι
ποίων ανταλλαγµάτων µεταβιβάζονται. Η διατύπωση είναι άκρως
επικίνδυνη και ασαφής. Μπορεί, παραδείγµατος χάρη, να διατεθεί
σε µία ανώνυµη εταιρεία το νέο τροχαίο υλικό το οποίο χρωστάει
ακόµα ο ΟΣΕ. Και ενώ θα το στερηθεί ο ΟΣΕ, θα του µείνει και η
υποχρέωση να το εξοφλεί.
Η παράγραφος 4 του άρθρου αυτού πρέπει να αναδιατυπωθεί µε
σαφήνεια. Οι υπόλοιπες παράγραφοι είναι εν πολλοίς
επαναδιατυπωµένες στον υπάρχοντα νόµο.
Πέραν αυτών, ο κατακερµατισµός του ΟΣΕ σε απεριόριστο αριθµό
θυγατρικών εταιρειών -γιατί πουθενά δεν φαίνεται πόσες θα είναι-
αποσκοπεί, εκτός των άλλων και στη δηµιουργία, κατά την άποψή
µας, θέσεων στελεχών.
Στο άρθρο 5 οι δύο πρώτες παράγραφοι αποτελούν ευχολόγιο
επιθυµιών. Γίνεται αναφορά στο στρατηγικό και επιχειρησιακό
σχέδιο κλπ. Ποιο συγκεκριµένα, το επιχειρησιακό σχέδιο για να
υλοποιηθεί απαιτεί µια σειρά προϋποθέσεων και κυβερνητικών
πρωτοβουλιών που δεν τηρούνται: Επενδύσεις ενός
τρισεκατοµµυρίου επτακοσίων δισεκατοµµυρίων
(1.700.000.000.000) δραχµών, κατάργηση του ενός τρίτου των
δικτύων και πάει λέγοντας. Το επιχειρησιακό σχέδιο και οι
προϋποθέσεις που βάζει να τηρηθούν δεν είναι αρκετά για να
λύσουν το πρόβληµα του ΟΣΕ, γιατί είναι πρόχειρα
κατασκευασµένο, παρ' ότι διατέθηκαν πεντακόσια εκατοµµύρια
(500.000.000) δραχµές γι' αυτό το επιχειρησιακό σχέδιο.
'Ερχοµαι τώρα στο άρθρο 6 που το θεωρώ πολύ σηµαντικό.
Με το άρθρο αυτό, παρόλο που η υποδοµή δεν εκποιείται και δεν
µεταβιβάζεται κατά την κοινοτική νοµοθεσία, εν τούτοις µε τις
παραγράφους 1 και 2 η υποδοµή και µεταβιβάζεται και εκποιείται,
αρκεί να χαρακτηρισθεί ότι λόγω κατασκευής ή θέσεως ή χρήσεως
ή προκειµένου να γίνουν έργα, υπάρχει συµφερότερη
εκµετάλλευση.
Το άρθρο αυτό, χωρίς να τηρεί έστω και τα προσχήµατα,
παραδείγµατος χάρη ποια χαρακτηριστικά κατασκευής, θέσεως ή
χρήσεως των δηµοσίων έργων οδηγούν στην καταστροφή ή
εκποίηση ή µεταβίβαση σιδηροδροµικών γραµµών, εγκαταστάσεων
σταθµών κλπ., αποτελεί µε την ως άνω διατύπωσή του, την όσο
όσο εκποίηση της περιουσίας του ΟΣΕ. Τίποτα δεν είναι ξεκάθαρο.
Τίθεται προθεσµία δύο ετών απογραφής της ακίνητης περιουσίας
και ευτυχώς, γιατί πιστεύω ότι δεν θα προλάβετε να το κάνετε.
Στο άρθρο 7 υπάρχει θέµα αντισυνταγµατικότητας. Εµείς το
θεωρούµε αντισυνταγµατικό, αλλά αυτά θα τα πει ο
συνταγµατολόγος συνάδελφός µου.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Παρακαλώ, να έχω την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε. ∆εν είναι
δυνατόν µέσα σε πέντε λεπτά να µιλήσουµε για ένα τόσο σοβαρό
νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σας έχω βάλει επτά
λεπτά και θα πάτε στα δέκα λεπτά κύριε Χειµάρα. Μην το λέτε
συνέχεια, γιατί χάνετε εσείς το χρόνο σας.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Με το άρθρο αυτό, του οποίου ο τίτλος
δεν συµβιβάζεται µε το περιεχόµενό του δηµιουργούνται οι
συνθήκες να χορηγούνται µε υπουργικές αποφάσεις άδειες σε
φυσικά ή νοµικά πρόσωπα µε ή χωρίς σύµφωνη γνώµη του Ο.Σ.Ε.
για την ειδική ή αποκλειστική εκµετάλλευση υπηρεσιών
αρµοδιότητας του Ο.Σ.Ε. παντός τύπου, από την υποδοµή µέχρι το
Μετρό, αστικές µεταφορές. Επαφίεται, λοιπόν, στη µεγαλοψυχία του
εκάστοτε Υπουργού να κλείσει ή να αφήσει να επιζήσει ο Ο.Σ.Ε.
Κοντολογίς, όπου υπάρχει ιδιωτικό ενδιαφέρον δραστηριότητας, θα
εκτοπίζεται ο Ο.Σ.Ε., ανεξάρτητα αν συµφωνεί ή διαφωνεί η
διορισµένη από την ίδια κυβέρνηση διοίκησή του.
'Εχουµε την άποψη ότι πρέπει να προστεθεί διάταξη που να
επισηµαίνει ότι όλες οι υποδοµές θα παραµείνουν στην κυριότητα
του κράτους, στο άρθρο 8.
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'Αρθρο 9. Το πολιτικό κόστος κατάργησης γραµµών επιχειρείται να
µεταβιβαστεί στην εκάστοτε διοίκηση, η οποία µέχρι να πάρει τις
αποφάσεις που ανήκαν στην Κυβέρνηση θα έχει υπερχρεοκοπήσει
µε τις ευλογίες του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου. Με το άρθρο αυτό
επιχειρείται η συρρίκνωση του σηµερινού δικτύου µε την κατάργηση
ζηµιογόνων υπηρεσιών, µε συνέπεια τη µείωση ακόµα και χιλιάδων
θέσεων εργασίας. Στόχος θα έπρεπε να είναι η επέκτασή του,
λαµβανοµένου υπόψη ότι οι σιδηρόδροµοι σε όλον τον κόσµο και
ιδιαίτερα στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση επεκτείνονται και βεβαίως, εµείς
έχουµε τη µικρότερη πυκνότητα σε δίκτυα σε σχέση µε την
Ευρωπαϊκή 'Ενωση.
Με το άρθρο 10, προσωρινά διευθετείται ο φαύλος κύκλος του
εξαναγκασµού του Ο.Σ.Ε. σε υπέρογκα δάνεια. Η λύση που δίνεται
είναι η µετοχοποίηση των χρεών και η εξόφληση των δανειακών
κεφαλαίων από το δηµόσιο, µε αποτέλεσµα την αύξηση του
δηµόσιου χρέους. Ο Ο.Σ.Ε. µε τα εξακόσια δισεκατοµµύρια
(600.000.000.000) δραχµές χρέος προς τις τράπεζες -
συνυπολογίζεται και ο εγκεκριµένος δανεισµός του 1999-
επιβαρύνει την προσπάθεια επίτευξης των κριτηρίων του Μάαστριχτ
για την Ο.Ν.Ε. κατά 2 µονάδες επί του Α.Ε.Π., στο κλάσµα δηµόσιο
χρέος Α.Ε.Π.
Για να µη µετρήσει όµως αυτό άµεσα και πιθανόν επειδή σκέφτεσθε
να κάνετε εκλογές την επόµενη χρονιά διατυπώνεται πονηρά η
σχετική διάταξη στην παράγραφο 1, ώστε να προσµετρηθεί αυτή η
επιβάρυνση σε χρόνο µεταγενέστερο των τελικών εξετάσεων για
την Ο.Ν.Ε. Την ίδια διαδικασία προβλέπει ο νόµος για το µέλλον:
∆ανεισµός, εγγυήσεις του δηµοσίου, µετοχοποίηση χρεών,
διόγκωση του χρέους. ∆εν γίνεται τίποτα.
'Οµως, µε το ίδιο άρθρο τακτοποιούνται και ευθύνες
κακοδιαχείρησης στον Ο.Σ.Ε. Η οκτάχρονη καταδίκη του κ. Πέτσου
και οι επικείµενες καταδίκες των διαδόχων του παραγράφονται.
Επιπλέον, θεσπίζεται νέο χαράτσι στους εργαζόµενους και στον
Ο.Σ.Ε. 4% περίπου, που έχω την γνώµη, κύριε Υπουργέ -σας το
είπα και κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου για την εξυγίανση των
ΕΛ-ΤΑ- δεν θα αντέξουν ούτε οι εργαζόµενοι, ούτε ο Ο.Σ.Ε. να
καταβάλουν αυτές τις εισφορές. Βρείτε άλλον τρόπο να τα πάρετε.
Η εµφανής υπερχρέωση του Ο.Σ.Ε. αναγκάζει το συντάκτη του
νοµοσχεδίου να θεσπίσει τη φορολογική και ασφαλιστική του
ασυλία στο άρθρο 11, διότι ο Ο.Σ.Ε. δεν έχει καµία πιθανότητα να
γίνει φορολογικώς και ασφαλιστικώς ενήµερος. 'Αρα, από τώρα έχει
το ατιµώρητο.
'Αρθρο 12. Χωρίς να υπάρχει ένα σχέδιο οργανογράµµατος -και το
θεωρώ ένα από τα σηµαντικότερα- κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
όπου θα απεικονίζεται η οργανωτική συγκρότηση και στελέχωση
του νέου Ο.Σ.Ε. -αυτό που πιθανόν θα προέκυπτε αν υπάρχει
έλλειµµα ή πλεονάζον προσωπικό- θεσπίζονται διαδικασίες
αποµάκρυνσής του. Πριν από ένα χρόνο η ίδια Κυβέρνηση
φρόντισε να στείλει στον Ο.Σ.Ε. τους απολυµένους των
ναυπηγείων, της OLYMPIC CATERING, αλλά και να προσλάβει
ακόµα άλλους χίλιους, άτοµα µε ειδικές ανάγκες. Τώρα, το κατά
πόσον ήταν άτοµα µε ειδικές ανάγκες, είναι ένα άλλο θέµα.
Σήµερα, όλους αυτούς και άλλους δύο χιλιάδες ή τρεις χιλιάδες
υπαλλήλους σκέφθεται να τους µεταφέρει στους Ο.Τ.Α. ή σε άλλους
δηµόσιους οργανισµούς ως πλεονάζον προσωπικό. Με τις
ενοποιήσεις του νόµου "ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑΣ" όµως οι νέοι Ο.Τ.Α. θα
έχουν πλεόνασµα. Πού θα πάνε αυτοί; Τη µια µέρα θα τους
µεταφέρουµε εδώ και την άλλη εκεί, απλά για να τακτοποιούµε
κάποιες καταστάσεις προσωρινά, αδιαφορώντας για τον ποιον
οργανισµό επιβαρύνουµε κάθε φορά που προκύπτει, ότι κάποιος
άλλος είναι ελλειµµατικός;
Με το εναποµένον όµως προσωπικό κατά τη λογική της
Κυβέρνησης θα κάνει το ποιοτικό άλµα που απαιτείται για να
παραµείνει ο σιδηρόδροµος και να πάει µπροστά; 'Οµως, θεσπίζει
κίνητρα για να φεύγουν οι καλύτεροι. Οι διαδικασίες µετατάξεως των
υπαλλήλων του, εκτός ΟΣΕ, ταιριάζουν απόλυτα µε επιχείρηση που
κλείνει και που προσπαθεί να τακτοποιήσει τους καλύτερους
υπαλλήλους της και όχι µε επιχείρηση που φιλοδοξεί να επιβιώσει

και να αναπτυχθεί.
Τελειώνω µε το άρθρο 13. Αφορά τον κανονισµό προσωπικού, τον
κανονισµό εργασίας και τον κανονισµό δευτερευουσών αµοιβών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Μετά είναι το άρθρο 13.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Καλώς ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Μπόσκου έχει το
λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µε το συγκεκριµένο κοµµάτι
του νοµοσχεδίου, τα άρθρα 1 έως 12, η Κυβέρνηση έρχεται να
υλοποιήσει την πολιτική της για τις σιδηροδροµικές µεταφορές για
το ρόλο του ΟΣΕ. Η πολιτική αυτή, όπως και προηγούµενα είπαµε,
εναρµονίζεται πλήρως µε την οδηγία 440/91 της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης και βέβαια µε τις εντολές της.
Αυτή η πολιτική συνοψίζεται στα εξής: Πρώτα απ' όλα µε το άρθρο
4 έχουµε το διαχωρισµό της υποδοµής από την εκµετάλλευση του
δικτύου ο οποίος όπως πολλές φορές έχουµε επαναλάβει, δεν είναι
λογιστικός. Είναι διαχωρισµός που έχει ουσία ακριβώς για να
αναλάβει το κράτος και κατά συνέπεια ο 'Ελληνας φορολογούµενος,
το µεγάλο βάρος της κατασκευής, της υποδοµής, της βελτίωσης και
από την άλλη να παραδοθεί το φιλέτο του δικτύου της
εκµετάλλευσης στους ιδιώτες.
'Εχουµε τη συνδιαχείριση της υποδοµής και της ανάπτυξής της από
τον ΟΣΕ και από ιδιώτες µε παραχώρηση της χρήσης της
υποδοµής σε ιδιώτες. Αυτές οι ρυθµίσεις περιλαµβάνονται στο
άρθρο 1 παρ. 2 και στις παρ. 3 και 4 καθώς και στο άρθρο 4, κάτι
που µέχρι πρόσφατα απαγορευόταν ρητά από την ισχύουσα
νοµοθεσία, όπως η ίδια η Κυβέρνηση ισχυρίζεται µε το άρθρο 7 της
εισηγητικής έκθεσης του νοµοσχεδίου.
Μάλιστα στο συγκεκριµένο άρθρο της εισηγητικής έκθεσης
αναφέρεται χαρακτηριστικά ότι παρατηρείται διεθνώς αυξηµένη
ζήτηση σιδηροδροµικών υπηρεσιών ποιότητας τόσο στον τοµέα
των επιβατικών µετακινήσεων (υψηλής ποιότητας, µεγάλης
ταχύτητας, συνδέσεις κλπ.) όσο και στον τοµέα των
εµπορευµατικών µεταφορών υψηλής ταχύτητας (µεταφοράς
δεµάτων κλπ.).
∆ηλαδή εδώ ακριβώς έχουµε την ουσία του νοµοσχεδίου. Αντί να
κρατήσει για λογαριασµό του ο ΟΣΕ όλη αυτήν την ιστορία της
αυξηµένης ζήτησης για να µπορέσει να κάνει και τα ανάλογα έργα
στην υποδοµή όπως ισχυρίζεται, αυτά ακριβώς πάει να τα δώσει µε
το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο στους ιδιώτες.
Με το άρθρο 1 και µε το άρθρο 4 έχουµε τον κατακερµατισµό του
ΟΣΕ, πολλές θυγατρικές εταιρείες και παράδοση της εκµετάλλευσης
που σε ορισµένες φορές είναι και αποκλειστική του δικτύου του
ΟΣΕ σε ιδιώτες. Αυτό κατά την άποψή µας αποτελεί και το κίνητρο
της συµµετοχής των ιδιωτών στην ανάπτυξη της υποδοµής.
Ακόµη δεν αναφέρεται σε ποιους τοµείς θα υπάρχουν αυτές οι
θυγατρικές εταιρείες, πόσες θα είναι αυτές. Τίποτα!
Κατακερµατισµός του ΟΣΕ άγνωστο σε ποιά κατεύθυνση.
Με το άρθρο 5 προβλέπεται η λειτουργία του ΟΣΕ µε
ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια, µε άµεση αρνητική συνέπεια την
απώλεια του κοινωνικού χαρακτήρα του έργου που παρείχε ο ΟΣΕ
µέχρι σήµερα.
'Ετσι θα έχουµε τη συρρίκνωση του δικτύου µέσω του
επιχειρησιακού σχεδίου, διότι γνώµονας δεν θα είναι να επεκταθεί
το δίκτυο για την εξυπηρέτηση του λαού αλλά για το κέρδος. Θα
έχουµε επιπτώσεις και στην τιµολογιακή πολιτική στο άρθρο 8, που
θα συνεπάγονται την αύξηση του κοµίστρου αφού θα
συµπεριλαµβάνεται σ' αυτό και το τέλος χρήσης της υποδοµής. Θα
έχουµε συνέπειες και στο κλείσιµο γραµµών του δικτύου που είναι
ζηµιογόνες, όπως προβλέπεται µε το άρθρο 9, χωρίς να λαµβάνεται
υπόψη η αναπτυξιακή πολιτική που έχει ανάγκη η χώρα.
Προβλέπεται η χρηµατοδότηση των ιδιωτών που θα
εκµεταλλεύονται το δίκτυο, από το ελληνικό δηµόσιο, δηλαδή από
τον ελληνικό λαό. Αυτό προβλέπεται ρητά στο άρθρο 8, στην
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παράγραφο 2, που ορίζει πως όταν οι εταιρείες που
εκµεταλλεύονται το δίκτυο υποχρεούνται στο πλαίσιο της
γενικότερης πολιτικής να διατηρούν τα τιµολόγια των παρεχοµένων
υπηρεσιών στα επίπεδα που καθορίζονται από το δηµόσιο, η
διαφορά καλύπτεται από το δηµόσιο και ισούται µε το ποσό των
εσόδων που απώλεσαν από τη µη εφαρµογή των προβλεπόµενων
τιµολογίων. Επίσης αυτό προβλέπεται και στο άρθρο 9,
παράγραφος 3 το οποίο λέει ότι όπου αποφασιστεί από το δηµόσιο
η διατήρηση µιας ζηµιογόνου υπηρεσίας οι δαπάνες καλύπτονται
από το δηµόσιο µε τρίµηνες καταβολές.
Συνεχίζεται η πολιτική που ευθύνεται σε µεγάλο βαθµό για τη
διόγκωση των ελλειµµάτων του ΟΣΕ, δηλαδή, η πολιτική του
δανεισµού του ΟΣΕ για τις δαπάνες που περιέχονται στο
επιχειρησιακό σχέδιο. Αυτό βλέπουµε στο άρθρο 10, στην
παράγραφο 6. Μετά τη ρύθµιση των χρεών του ο οργανισµός
ουσιαστικά θα λειτουργεί βάσει των στόχων της Κυβέρνησης, όπως
θα υλοποιούνται µέσα από το επιχειρησιακό σχέδιο. Καµία
χρηµατοδότηση δεν υπάρχει για στόχους που βρίσκονται έξω από
το επιχειρησιακό σχέδιο. Αυτό προβλέπεται στο άρθρο 10,
παράγραφος 7.
'Ετσι και από αυτό φαίνεται ότι τελικά θα έχουµε συρρίκνωση του
δικτύου. Βέβαια βασικός στόχος της πολιτικής που υλοποιείται µέσα
από αυτό το νοµοσχέδιο είναι και η µείωση του εργατικού κόστους.
Αυτό προβλέπεται στο άρθρο 12 µε τη µεταφορά των εργαζοµένων
του ΟΣΕ σε άλλους φορείς. 'Οπως είπαµε και σε προηγούµενες
τοποθετήσεις µας, εµείς πιστεύουµε ότι πρόκειται για καλυµµένες
απολύσεις τις οποίες η Κυβέρνηση δεν τολµά να τις οµολογήσει
ανοιχτά. Και αυτό γιατί είναι προφανές ότι είναι αδύνατη η µεταφορά
των υπαλλήλων στους ΟΤΑ αφού οι τελευταίοι δεν έχουν τους
πόρους για να αξιοποιήσουν αυτό το προσωπικό. Η Κυβέρνηση το
ξέρει πολύ καλά αυτό.
Ουσιαστικά σε απόλυση θα οδηγηθούν πολλοί υπάλληλοι µε την
εφαρµογή αυτής της πολιτικής της µεταφοράς διότι λόγοι ανάγκης,
οικογενειακά βάρη, συνθήκες βιοτικές δεν θα τους επιτρέψουν να
µεταβούν στη νέα τους θέση. Αποδεικνύεται µε αυτόν τον τρόπο ο
φαύλος κύκλος που επιχειρείται να εφαρµοσθεί σε βάρος των
εργαζοµένων µε την πολιτική των ιδιωτικοποιήσεων, όπου από τη
µια η Κυβέρνηση τους υπόσχεται ότι δεν θα χάσουν τη δουλειά τους
και από την άλλη τους µεταφέρει από φορέα σε φορέα έως ότου
κάποιοι από αυτούς αγανακτήσουν και αποχωρήσουν. Είναι
χαρακτηριστικό το παράδειγµα που ανέφερε προηγουµένως ο
συνάδελφος, ότι εργαζόµενοι από τα ναυπηγεία Ελευσίνας και από
την Olympic Katering έχουν µεταφερθεί στον ΟΣΕ και τώρα
συµπεριλαµβάνονται και αυτοί στις επικείµενες µετατάξεις του
προσωπικού.
Στο άρθρο 2, σε αυτό το κοµµάτι του νοµοσχεδίου καταργείται και
το µονοπώλιο του ΟΣΕ στην εκµετάλλευση των διεθνών
λεωφορειακών γραµµών έτσι ώστε για µία άλλη φορά δίνει η
Κυβέρνηση στους ιδιώτες να έχουν µία επιπλέον δραστηριότητα την
οποία κατέχει αποκλειστικά και µόνο ο ΟΣΕ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Μουσταφά
Μουσταφά έχει το λόγο.
ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να κάνω µία
γενική εκτίµηση γι' αυτήν την ενότητα των άρθρων σε
παραλληλισµό και µε τη γενικότερη τοποθέτηση που κάναµε κατά
τη συζήτηση του νοµοσχεδίου.
Υπάρχει ένα ρητό που λέει: 'Αλλος βαράει το νταούλι και άλλος
µαζεύει το χρήµα. Ακριβώς αυτό θα γίνουµε εµείς µε την ψήφιση
του νοµοσχεδίου. Η υπάρχουσα υποδοµή που έγινε µε κόπους και
θυσίες και µε αίµα του ελληνικού λαού, αυτή που θα γίνει από εδώ
και πέρα είτε µε τα λεφτά από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση είτε µε λεφτά
από το πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων, θα είναι στη διάθεση
διάφορων επιτήδειων επιχειρηµατιών, εταιρειών κλπ. για να την
εκµεταλλεύονται εκεί που τους συµφέρει, εκεί που υπάρχει η
κερδοφορία.
Και κατά τη συζήτηση στην επιτροπή η προλαλήσασα
συναδέλφισσα το είχε χαρακτηρίσει σαν αντιπαροχή και επειδή δεν
είµαστε στα δίκτυα, είµαστε στο άκρο της Ευρώπης, ειπώθηκε ότι
ούτε και σε επίπεδο αντιπαροχής δεν θα µπορέσουµε να το

αξιοποιήσουµε αυτό το δίκτυο.
Επί των άρθρων τώρα. Στο άρθρο 1 παράγραφος 3 αναφέρεται ότι
ο ΟΣΕ δύναται να ιδρύει και να συµµετέχει σε διάφορες θυγατρικές
εταιρείες και µπορεί να εκχωρεί σε αυτές τις εταιρείες ακόµα και όλο
το µέρος των δραστηριοτήτων του. Αυτό ανοίγει το δρόµο για να
µπουν στο χώρο οι διάφοροι επιτήδειοι για να µπορέσουν να
εκµεταλλευτούν το υπάρχον και το µελλοντικό σιδηροδροµικό
δίκτυο.
Στο άρθρο 1 παράγραφος 4 αναφέρεται η εκχώρηση και η ανάθεση
έργων σε τρίτους. Το πώς θα εξασφαλιστεί ο έλεγχος και η
διαφάνεια των διαδικασιών αυτών δεν αναφέρεται στο άρθρο
καθόλου.
Στο άρθρο 2 είναι η παροχή ειδικών µεταφορικών υπηρεσιών,
διεθνείς λεωφορειακές γραµµές και εσωτερικές οδικές γραµµές.
∆οκιµάστηκε µία φορά, απέτυχε και τώρα θα χρειαστεί µία
ολόκληρη επένδυση για να µπορέσει να στηθεί πάλι αυτός ο
στόλος. Βέβαια ο κύριος Υπουργός µας είπε ότι θα είναι βοηθητικό
αυτό το έργο για το όλο µεταφορικό έργο του ΟΣΕ, αλλά σε εποχές
δύσκολες νοµίζουµε ότι δεν θα µπορέσει να εξασφαλίσει και
πόρους ή θα µπορούσαν να χρησιµοποιηθούν µε κάποιο
περισσότερο αποδοτικό τρόπο αυτοί οι πόροι.
Στο άρθρο 4 γίνεται ένας διαχωρισµός των δραστηριοτήτων που
αφορούν τη διαχείριση της υποδοµής µε τη δραστηριότητα που έχει
σχέση µε την εκµετάλλευση των υπηρεσιών µεταφορών. Επίσης
γίνεται ο διαχωρισµός ο λογιστικός από τις επιβατικές και τις
εµπορευµατικές σιδηροδροµικές µεταφορές. Σε περίπτωση που
εκµεταλλεύονται και λεωφορειακές γραµµές υποχρεώνονται να
εξασφαλίζουν το λογιστικό διαχωρισµό µεταξύ σιδηροδροµικών και
οδικών υπηρεσιών µεταφορών. Εδώ έχουµε ένα µεγάλο
κατατεµαχισµό ο οποίος θα κάνει δύσκολη τη διαχείριση του όλου
έργου του ΟΣΕ.
Στο άρθρο 5 παράγραφος 4 ο ΟΣΕ κρατάει για τον εαυτό του µόνο
το δικαίωµα προτεραιότητας στις σιδηροδροµικές υπηρεσίες και όχι
την αποκλειστικότητα σε αυτές.
Νοµίζω ότι είναι η κερκόπορτα για την έλευση του ιδιωτικού τοµέα
στους σιδηρόδροµους.
Για την αξιοποίηση των περιουσιακών στοιχείων δόθηκαν αρκετές
εξηγήσεις εδώ. Υπάρχει µία διορία για την καταγραφή αυτών των
περιουσιακών στοιχείων. Νοµίζω ότι υπάρχει και ∆ιεύθυνση
Γραµµής, υπάρχει και η Υπηρεσία εκείνη της Περιουσίας στο
οργανόγραµµα του Ο.Σ.Ε, οι οποίες πρέπει να γνωρίζουν την
περιουσία του σιδηρόδροµου. ∆εν ξέρω για ποιο λόγο χρειάζεται
τόσο χρονικό διάστηµα για να µπορέσει να καταγραφεί η περιουσία
του Ο.Σ.Ε.
Στο άρθρο 7 έντεχνα αναφέρει, ότι ο Ο.Σ.Ε δύναται να παρέχει
ειδικά ή αποκλειστικά δικαιώµατα εκµετάλλευσης υπηρεσιών
µεταφοράς. Είναι όλες πρωτοβουλίες, προθέσεις για την είσοδο του
ιδιωτικού κεφαλαίου στο χώρο του σιδηρόδροµου.
Η τιµολογιακή πολιτική είναι κάποιο ευχολόγιο. Θα λέγαµε εδώ να
έχει στόχο να είναι για όλα τα βαλάντια και να µπορεί να
χρησιµοποιείται απ'όλα τα στρώµατα, τις τάξεις της κοινωνίας µας.
Υπάρχει η ρύθµιση των χρεών της επιχείρησης, τα οποία είναι
συσσωρευµένα και για τα οποία έχει ευθύνη και η ίδια η πολιτεία
που δεν αναλάµβανε µέχρι τώρα τις υποχρεώσεις της απέναντι
στον Ο.Σ.Ε.
Σχετικά µε τη ρύθµιση για τη µεταφορά προσωπικού του Ο.Σ.Ε σε
άλλους φορείς, όντως είναι ένα µεγάλο πρόβληµα. ∆εν πρέπει να
αποβεί σε κατάργηση δικαιωµάτων των εργαζοµένων, σε βλαπτικές
ενέργειες και πρέπει να µη γίνεται µε ρουσφετολογικά κριτήρια για
την αποµάκρυνση ανεπιθύµητων προσώπων από το εργαζόµενο
προσωπικό.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Γκελεστάθης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε το άρθρο 1
εκχωρούνται δικαιώµατα του Ο.Σ.Ε σε τρίτους. 'Οπως είναι
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η διατύπωση, λέει ότι ο Ο.Σ.Ε εκχωρεί την εκτέλεση ή την
εκµετάλλευση ή την παροχή υπηρεσιών σε οποιονδήποτε τρίτο.
Είναι χαρακτηριστική βέβαια των απώτερων στόχων του
νοµοσχεδίου. Και ανεξαρτήτως της σκοπιµότητας ή όχι της
εφαρµογής αυτής της διατάξεως το θέµα που ανακύπτει είναι το
πολιτικό ζήτηµα.
Η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ ξέχασε τι έλεγε µέχρι τις παραµονές
των εκλογών του 1993 και τώρα βέβαια εφαρµόζει ακριβώς τα
αντίθετα! Αλλά δεν πρέπει να υπάρχει και πολιτικό φιλότιµο να
αναγνωρίσει το λάθος εκείνης της απαράδεκτης πολιτικής τακτικής
που ακολουθούσε όλο το χρονικό διάστηµα από το 1981 µέχρι το
1993; ∆ιότι τότε που εµείς µετοχοποιούσαµε ένα ποσοστό του
Ο.Τ.Ε, µιλούσατε για ξεπουλήµατα της κρατικής περιουσίας και όλα
εκείνα τα απαράδεκτα, "µολυσµένα" συνθήµατα, τα οποία
εξαπολύατε εναντίον του ελληνικού λαού. Τώρα, βέβαια, κανείς
λόγος δεν υπάρχει, παρά µόνο εφαρµόζετε την τακτική αυτή, λες και
η προεδρική τακτική του ΠΑ.ΣΟ.Κ ήταν διαφορετική από την
"εκσυγχρονιστική" σήµερα του κυρίου Σηµίτη.
Με το άρθρο 2 καταργείτε το αποκλειστικό δικαίωµα του Ο.Σ.Ε στην
οργάνωση και εκµετάλλευση των διεθνών λεωφορειακών γραµµών
που θεσµοθετήσαµε εµείς µε το νόµο 1906/92, µε το άρθρο 10,
παράγραφος 1.
Αυτό είναι απαράδεκτο, διότι µειώνετε και µε τη διάταξη αυτή έσοδα
του Ο.Σ.Ε. αφού µπορεί ο Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών
µε αποφάσεις του να χορηγεί ελεύθερα σε τρίτους άδειες
εκµεταλλεύσεως των γραµµών αυτών.
Εδώ, κύριε Υπουργέ Επικρατείας, που µας κάνετε την τιµή να
παρακολουθείτε τη συνεδρίαση, άµα επανέλθει στην Αίθουσα ο
κύριος Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών, πείτε του να µας
δώσει µια εξήγηση πώς δικαιολογεί την αφαίρεση αυτού του
αποκλειστικού δικαιώµατος από τον Ο.Σ.Ε. ∆ιότι εµείς καταργήσαµε
την εκµετάλλευση λεωφορείων από τον Ο.Σ.Ε. για εσωτερικές
γραµµές. ∆ηλαδή πηγαίνει το τραίνο του Ο.Σ.Ε. στο Λουτράκι,
πήγαινε και το λεωφορείο του Ο.Σ.Ε. για να ανταγωνίζονται.
Πήγαινε και πηγαίνει το τραίνο του Ο.Σ.Ε. στην Πάτρα, πήγαινε και
το λεωφορείο του Ο.Σ.Ε. για να ανταγωνίζονται κ.ο.κ. Εµείς, λοιπόν,
καταργήσαµε τα λεωφορεία του Ο.Σ.Ε. τα οποία και παραδώσαµε,
εκατόν δέκα τον αριθµό, στον Ελληνικό Στρατό διότι ήταν η
δηµιουργία ενός ακόµη ελλείµµατος σε βάρος των οικονοµικών του
Ο.Σ.Ε. χωρίς να υπάρχει στοιχειώδης αντιµετώπιση του
προβλήµατος αυτού.
Τότε, λοιπόν, κατηγορηθήκαµε ότι αφαιρούµε έργο του Ο.Σ.Ε. Τώρα
τι γίνεται; ∆ιότι, αυτή η πρόβλεψη µε το νοµοσχέδιο ότι θα έχει
δικαίωµα ο Ο.Σ.Ε. λειτουργίας και εκµετάλλευσης λεωφορείων σε
εσωτερικές γραµµές, είναι τελείως ανεδαφική και πιστεύω ότι δεν θα
µπορέσει να εφαρµοσθεί. Αλλά, για λόγους εντυπωσιασµού αφελών
ανθρώπων, ασφαλώς θεσµοθετείται.
Το σοβαρότερο θέµα όµως, κύριε Πρόεδρε, είναι αυτό το σκάνδαλο
των τριών δισεκατοµµυρίων (3.000.000.000) δραχµών που
επιχειρεί ο κύριος Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών να
καλύψει µε τη σχετική διάταξη του άρθρου 2. Πρέπει να δώσει µια
εξήγηση στην Εθνική Αντιπροσωπεία γιατί το κάνει αυτό.
Προµηθεύτηκε η ∆ιοίκηση του Ο.Σ.Ε. είκοσι λεωφορεία µε απόλυτη
αδιαφάνεια χωρίς έγκριση, χωρίς άδεια και χωρίς εγκεκριµένη
πίστωση. ∆ηλαδή, η ∆ιοίκηση του Ο.Σ.Ε. διαχειρίζεται τα χρήµατα
της οικογενείας της; ∆εν µπορούµε να το καταλάβουµε αυτό το
πράγµα. Και έρχεται τώρα ο Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών τόσο ανενδοίαστα να θέλει να καλύψει το σκάνδαλο
αυτό; Γι' αυτά τα θέµατα πρέπει να απολογηθεί ο κύριος Υπουργός
Μεταφορών και Επικοινωνιών.
(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, µέσα σε πέντε λεπτά πώς µπορούµε να
τοποθετηθούµε σε δεκατρία άρθρα; Βλέπετε, το πρώτο και το
δεύτερο άρθρο µπόρεσα να σχολιάσω µε τέτοια τηλεγραφική
συντοµία. Αλλά, για να µην πάρω το χρόνο από άλλους
συναδέλφους, παραιτούµαι περαιτέρω προσπάθειας. Θέλω όµως
να επισηµάνω ότι αυτή η τακτική να συζητούνται τα νοµοσχέδια στη

Βουλή κατά ενότητες, από το 1 µέχρι το 13 και από το 13 µέχρι το
18, µας αφαιρεί τη δυνατότητα να µπορούµε να τοποθετηθούµε και
να κάνουµε το καθήκον µας µε την εντολή εκείνων οι οποίοι µας
έστειλαν στην Αίθουσα αυτή.
Επιτέλους, κύριε Πρόεδρε, αφού ο Πρόεδρος της Βουλής κάνει µια
προσπάθεια αναβαθµίσεως των εργασιών του Σώµατος και
ιδιαίτερα στη νοµοθετική εργασία, θα πρέπει να ακολουθείται αυτή η
ορθόδοξη τακτική άρθρο-άρθρο να συζητούνται τα νοµοσχέδια για
να µπορούν οι Βουλευτές να οµιλούν και να τοποθετούνται. 'Ετσι µε
τις ενότητες αυτές, άρον άρον να συζητούνται τα νοµοσχέδια, είναι
µια απαράδεκτη τακτική του "εκσυγχρονιστή" κυρίου Σηµίτη. Τόσα
άλλα "εκσυγχρονίζει" µε σκοταδισµό. ∆εν µπορεί τουλάχιστον να
κάνει µια πραγµατική εκσυγχρονιστική προσπάθεια στη νοµοθετική
εργασία;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Να πούµε όµως και του
στραβού το δίκιο, κύριε Γκελεστάθη, ότι και επί των ηµερών σας
ήταν συνήθης η πρακτική αυτή και νοµίζω ότι έτσι θα πρέπει να
ειδωθεί.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆εν έχετε δίκιο, κύριε Πρόεδρε. Επί
ηµερών µας δεν ήταν αυτή η τακτική.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", πενήντα δύο µαθητές και τρεις συνοδοί-καθηγητές
από την Ιταλική Σχολή Αθηνών.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Επίσης, τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα βόρεια θεωρεία
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
"ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ" τριάντα µαθητές και δύο συνοδοί-
καθηγητές από το ΙΕΚ ΞΥΝΗ Αθήνας.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Ο κ. Παπαφιλίππου έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ίσως δεν έχει
περάσει άλλο νοµοσχέδιο τόσο γενικό, αφηρηµένο, που να χωράνε
όλα µέσα, τα πάντα. 'Ετσι όπως έχει συνταχθεί αυτό το νοµοσχέδιο
και ιδιαίτερα το άρθρο 1, κύριε Υπουργέ, χωράνε τα πάντα.
Το ζήτηµα είναι, να εκσυγχρονιστεί ο ΟΣΕ, να βρεθεί ένας τρόπος
να γίνει ο ΟΣΕ ανταγωνίσιµος σε άλλα διεθνή µέσα µεταφοράς,
αλλά χωρίς να δηµιουργείται µία τεράστια εσωτερική ζηµιά.
Τι εννοώ µε αυτό, κύριε Υπουργέ; 'Οταν αφήνουµε να αναπτυχθεί
ένας τοµέας δραστηριότητος από τους ιδιώτες, οι οποίοι
δηµιουργούν ορισµένες τουριστικές γραµµές που κάνουν ταξίδια
στο εξωτερικό κλπ. -έχουν οργανωθεί οι άνθρωποι- και έρχεται να
τους ανταγωνιστεί το ίδιο το κράτος, αντιλαµβάνεστε ότι ο ένας πάει
να πάρει το αντικείµενο εργασίας από τον άλλο. Τι θα συµβεί τελικά;
Κάποιος θα σκοντάψει. Κάποιος εξοπλισµός θα µείνει στο κενό.
'Αρα θα γίνει µία ζηµιά.
Κύριοι συνάδελφοι, εγώ έχω συνηθίσει να αντιλαµβάνοµαι τα
πράγµατα, υπό την εξής έννοια. 'Οταν κατασκευάζω για
λογαριασµό µου ένα σπίτι στον ελλαδικό χώρο, ναι µεν το νέµοµαι
εγώ, το έχω στην κυριότητά µου, δεν παύει όµως, να είναι και ένα
αντικείµενο αξίας που ανήκει σε αυτό το κράτος.
Τελικά, τι κάνουµε, κύριε Υπουργέ; Με αυτές τις διαδικασίες
οδηγούµε σε αποµείωση των περιουσιακών στοιχείων της ίδιας της
χώρας και αναφέροµαι στα εξής:
Στο άρθρο 1, παράγραφος 1, εδάφιο ε', όπου αναφέρεται στο
σκοπό του ΟΣΕ, και στις άλλες δραστηριότητας που έχει, µεταξύ
των άλλων λέει: "... η παροχή υπηρεσιών τουριστικού χαρακτήρα".
∆ηλαδή, κύριε Υπουργέ, ο ΟΣΕ θα κατασκευάσει παραθαλάσσια
ξενοδοχεία, να ανταγωνισθεί αυτούς οι οποίοι δεν µπορούν να
σταθούν και να εκπληρώσουν τις υποχρεώσεις τους σε
µακροπρόθεσµα δάνεια, τα οποία πήραν από το κράτος;
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Είδαµε τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει ο τουρισµός, τα ξέρουµε
όλοι µας. Και στο κάτω κάτω της γραφής υπάρχουν ευθύνες και της
Κυβέρνησης και της πολιτείας, αν θέλετε, για το ότι ο τουρισµός µας
δεν πήγε καλά τα τελευταία χρόνια.
'Αρα, δεν µπορεί να γίνουν αποδεκτά αυτά τα πράγµατα, όπως δεν
µπορεί να γίνει αποδεκτό και το εξής: Στην παράγραφο 3 του
άρθρου 1 αναφέρεται: "Ο ΟΣΕ για την εκπλήρωση των σκοπών
του, δύναται να ιδρύει θυγατρικές εταιρείες" -ακούστε, κύριοι
συνάδελφοι- "οποιασδήποτε µορφής ή να συµµετέχει σε εταιρείες ή
σε κοινοπραξίες... " κλπ..
Παρακάτω, στην παράγραφο 5, λέει το εξής: "Τις δραστηριότητες
που αναφέρονται στο παρόν άρθρο µπορεί να ασκεί ο ΟΣΕ είτε για
δικό του λογαριασµό είτε για λογαριασµό τρίτων...", έστω και
επιχειρήσεων εξωτερικού.
Μα, κύριε Υπουργέ, είναι τόσο αφηρηµένα και χωράνε τόσα
πράγµατα, που εµείς εδώ τροµάζουµε όταν τα διαβάζουµε.
Πραγµατικά τροµάζουµε.
Πάµε στο άρθρο 2 που λέει για θάλασσιες µεταφορές. ∆ηλαδή θα
αγοράσει και πλοία ο ΟΣΕ για να κάνει θαλάσσιες µεταφορές; ∆εν
το καταλαβαίνω αυτό το πράγµα. Θα ανταγωνισθεί κάποιους
άλλους.
'Ετσι λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να αποσαφηνιστούν εδώ
ορισµένα πράγµατα.
Τι είδους θυγατρικές θα κάνει ο ΟΣΕ; Θα µεταφέρει το προσωπικό
του, το οποίο λέει ότι πλεονάζει, γιατί όταν εκσυγχρονίζεται µια
επιχείρηση, χωράει περισσότερο προσωπικό και δεν πλεονάζει
προσωπικό, διότι κάνουµε ένα άλµα προς τα εµπρός, διευρύνουµε
τις δραστηριότητές µας. Κατά συνέπεια, αυτά εδώ είναι πράγµατα,
τα οποία συγκρούονται πλήρως µεταξύ τους.
'Οταν λέµε για θυγατρική εταιρεία, κύριε Υπουργέ, εννοούµε µια
εταιρεία, όπου συµµετέχει και έχει κυρίαρχο ρόλο η µητρική
εταιρεία, ο ΟΣΕ. Εδώ όµως δε νοούνται αυτά τα πράγµατα. ∆εν τα
αντιλαµβανόµαστε έτσι, κύριε Υπουργέ. Φαίνεται ότι θέλουµε να
ανοίξουµε τελείως πόρτες και παραθύρια, για να χωράει οτιδήποτε
µέσα και να κάνουµε ό,τι θέλουµε. Εµείς, κύριε Υπουργέ, µε αυτά τα
οποία προτείνετε κατ' αυτόν τον τρόπο, δεν µπορούµε να
συµφωνήσουµε.
Πέραν αυτού, θέλω να πω και κάτι άλλο και τελειώνω, κύριε
Πρόεδρε. Ο κύριος Υπουργός προηγουµένως µας είπε ότι οι
δραστηριότητες του ΟΣΕ θα αναφέρονται στον κύριο κορµό της
γραµµής, που συνδέεται µε τα σύνορα προς βορρά ή προς
ανατολάς. ∆ιερωτώµαι και λέω, πηγαίνοντας εγώ στο νοµό µου: Τη
σιδηροδροµική γραµµή που πάει στην Κοζάνη, η οποία είναι µια
δευτερεύουσα γραµµή, αύριο θα την έχει κάποιος ιδιώτης; Θα
ήθελα να το καταλάβω αυτό.
Πέραν αυτού, εδώ αναφέρεται ότι τιµολογιακή πολιτική ασκεί ο
ΟΣΕ. Προχθές, όταν συζητούσαµε για τις αστικές συγκοινωνίες,
είπαµε ότι την τιµολογιακή πολιτική την ασκεί η Κυβέρνηση. Πριν
δυο µέρες συζητούσαµε για τα ΕΛΤΑ. Τιµολογιακή πολιτική θα
ασκεί η διοίκηση των ΕΛΤΑ. ∆εν τα καταλαβαίνουµε αυτά.
Εκείνο το κοινωνικό κόστος, για το οποίο τόση συζήτηση έχει γίνει
κύριοι συνάδελφοι, εδώ, πού πάει; ∆ηλαδή θα αφήσουµε τον κόσµο
έρµαιο σε άγονες γραµµές, όπου πρέπει να υπάρξει κάποια
επιδότηση, διότι δεν καλύπτονται το ίδιο. Μας είπε ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ προηγουµένως ότι,
όπου είναι άγονες γραµµές, υπάρχει περίπτωση να επιδοτούνται
από το κράτος.
Εδώ τι να περιµένει κανείς από το σιδηρόδροµο προς την Κοζάνη,
κύριε Υπουργέ και κύριε διευθύνοντα σύµβουλε του ΟΣΕ; Αν δεν τα
ξεκαθαρίσετε, δεν µπορούµε να εξηγήσουµε και εµείς στον κόσµο
της επαρχίας µας, του νοµού µας, όταν θα πάµε πίσω. Τι επιτέλους
ψηφίσατε µ' αυτόν το νόµο; Τι περιµένουµε εµείς από τον ΟΣΕ,
κύριε Πρόεδρε;
Είναι βασικά πράγµατα αυτά, τα οποία δηµιουργούν πάρα πολλά
ερωτηµατικά. Και εµείς ανησυχούµε, κύριε Πρόεδρε, και όχι µόνο
δεν µπορούµε να τα ψηφίσουµε αυτά, αλλά ανησυχούµε πολύ.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το

λογο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, το
άρθρο 1, αν κανείς το διαβάσει προσεκτικά, θα δει ότι ο κύριος
Υπουργός ζητεί µια εξουσιοδότηση από τη Βουλή απεριόριστη.
Ζητεί να βάλουµε την υπογραφή µας µε την ψήφο µας κάτω από
ένα µεγάλο λευκό χαρτί, στο οποίο ο κύριος Υπουργός να µπορεί
να γράφει ό,τι θέλει. Αν δεν το διαβάσατε, θα σας παρακαλέσω να
το προσέξετε. Εκχωρεί, παραχωρεί, δίνει, µε άλλα λόγια ο κύριος
Υπουργός κάνει ό,τι θέλει. Αυτό λέει το άρθρο 1.
Κύριε Γκελεστάθη, το "εκσυγχρονιστικά" εγώ δεν το είπα ποτέ στην
Αίθουσα, γιατί ποτέ δεν πίστεψα ότι αυτή η Κυβέρνηση είναι
Κυβέρνηση εκσυγχρονισµού. Συσκοτισµού µπορεί να είναι, αλλά
εκσυγχρονισµού όχι. Πού είναι ο εκσυγχρονισµός της;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Εντός εισαγωγικών το είπα.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Να το λέτε, κύριε Γκελεστάθη, εντός
εισαγωγικών, για να καταλαβαίνει ο κόσµος ότι ειρωνεύεσθε την
Κυβέρνηση, όταν τη λέτε εκσυγχρονιστική.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Ακριβώς.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, αυτό το άρθρο είναι,
όπως είπα, µια αίτηση γενικής, αορίστου, απροσδιορίστου
εξουσιοδότησης. Τέτοια εξουσιοδότηση, κύριε Υπουργέ, δεν µπορώ
να σας τη δώσω.
Θα έλεγα όµως ότι έχετε µία εκκρεµότητα από χθες. Στην από του
Βήµατος οµιλία µου σας έθεσα το θέµα τι θα γίνει µε αυτό που έχετε
υποσχεθεί, δηλαδή να συνδέσετε το µεγαλύτερο πλέον λιµάνι της
χώρας, που είναι η Ηγουµενίτσα, µε το σιδηροδροµικό δίκτυο της
χώρας.
Γι' αυτό ακριβώς, αν έχετε ευαισθησία και αν θέλετε να τηρήσετε τις
υποσχέσεις σας, προσθέστε στο άρθρο 1 παράγραφος 2 τη φράση:
"Στην κατασκευή νέων υποδοµών συµπεριλαµβάνεται η
σιδηροδροµική σύνδεση του λιµένος Ηγουµενίτσης µε το εθνικό
δίκτυο".
Κύριοι συνάδελφοι, δεν το λέω διότι είναι η πατρίδα µου η
Ηγουµενίτσα. Η Ηγουµενίτσα πλέον κατέστη το µεγαλύτερο λιµάνι
της χώρας. Είναι η πύλη εισόδου και εξόδου της πατρίδας µας προς
την Ευρώπη. Να το κατανοήσουν οι πάντες. ∆εν είναι να το λένε
µόνο προεκλογικά. Να το εννοούν και όταν έρχονται να πάρουν
αποφάσεις.
Και η ώρα των αποφάσεων, κύριε Υπουργέ, είναι αυτή. Θέλετε να
λύσετε το ζήτηµα; Βάλτε αυτήν τη φράση, την οποία σας κάνω ως
πρόταση, για να είστε δεσµευµένοι.
Και έρχοµαι στην παράγραφο 4 του ιδίου άρθρου. Εµείς, κύριε
Υπουργέ, δεν είδαµε ότι οι θυγατρικές εταιρείες όπου
δηµιουργήθηκαν, απέδωσαν έργο. Απεναντίας εδηµιούργησαν ένα
πολυδαίδαλο σχήµα ανευθυνοϋπευθύνων, οι οποίοι τελικώς
φορτώνουν ελλείµµατα στον ελληνικό λαό. Γι' αυτό ακριβώς εµείς
ζητούµε να αποσύρετε αυτήν την παράγραφο.
Με το άρθρο 2 η Κυβέρνηση από τη µία µεριά χαϊδεύει τους
λεωφορειούχους λέγοντας λόγια και από την άλλη, παίρνει
αποφάσεις µε τις οποίες τους καταδικάζει. Το άρθρο αυτό αφανίζει
τα ΚΤΕΛ, κύριε Υπουργέ. Και τα ΚΤΕΛ έχουν προσφέρει µεγίστη
υπηρεσία στον ελληνικό λαό και συνεχίζουν να προσφέρουν.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Το ίδιο και για τα τουριστικά
λεωφορεία.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Και για τα λεωφορεία τα τουριστικά που
λέτε, κύριε συνάδελφε, αλλά εµένα µε αφορούν ιδιαίτερα τα ΚΤΕΛ
της χώρας, τα οποία έχουν προσφέρει τεράστιες υπηρεσίες στον
ελληνικό λαό και µε αυτήν τη διάταξη αφανίζονται κυριολεκτικά. Γι'
αυτό θα ζητήσουµε την απάλειψη όλων των σχετικών που έχουν
σχέση µε τον αφανισµό των ΚΤΕΛ, που συµπεριλαµβάνονται στο
άρθρο 2.
'Ερχοµαι στο άρθρο 6, παράγραφοι 2 και 3, που αφορούν την
εκποίηση.
Κύριε  Υπουργέ,  σας  κάνουµε  µία  σύσταση,  εσείς  πετάξτε  την.
∆είτε  τις  κοινοτικές  οδηγίες.  Αν  δεν  µπορείτε  να  τις  δείτε  εσείς,
πέστε  στους  συνεργάτες  σας  να  τις  δουν.  Οι  παράγραφοι  2
και  3  του  άρθρου  6  είναι  αντίθετες  µε  τις
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κοινοτικές οδηγίες και θα το βρείτε µπροστά σας. Θυµηθείτε το,
κύριοι συνάδελφοι. Και άλλες φορές µε έχετε ξαναθυµηθεί και θα
σας παραπέµψω στα Πρακτικά της σηµερινής ηµέρας, όταν θα
έρθει η Κυβέρνηση να τροποποιήσει αυτήν τη διάταξη, γιατί
σύντοµα θα έρθει, όπως το έχει ξανακάνει. Γιατί εν πάση
περιπτώσει, κύριε Υπουργέ, συνηθίσαµε να µελετούµε και δεν
ήρθαµε ποτέ αδιάβαστοι στην Αίθουσα.
Με το άρθρο 9 προβλέπεται η συρρίκνωση του εθνικού
σιδηροδροµικού δικτύου. Μας είπατε -και συµφωνούµε όλοι- ότι το
µέλλον των µεταφορών είναι ο σιδηρόδροµος. Σε ολόκληρο τον
κόσµο αυξάνονται τα δίκτυα. Εσείς τα περιορίζετε κατά χίλια
χιλιόµετρα από τα δυόµισι χιλιάδες που έχουµε και εµείς από την
άλλη πλευρά περιµένουµε να συνδέσετε την Ηγουµενίτσα µε το
εθνικό δίκτυο σιδηροδρόµων.
Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου για ένα λεπτό µόνο να
αναφερθώ στο άρθρο 10 -είναι η τελευταία µου παρατήρηση- γι'
αυτές τις εκκρεµείς δίκες που καταργείτε, κύριε Υπουργέ.
Το είπα και χθες στην πρωτολογία µου, το λέω και σήµερα. Οι
εκκρεµείς δίκες, κύριοι συνάδελφοι, αφορούν κακοδιαχείριση.
Προσέξτε τη φράση. ∆εν υπάρχει ούτε η παραµικρή αµφιβολία ότι
πρόκειται περί αυτού. Το λέει το ίδιο το κείµενο του νόµου.
Λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, πού θα πάει αυτή η κατάσταση;
∆ηλαδή, για καθένα ο οποίος σπαταλά το χρήµα του ελληνικού
λαού ο Εισαγγελέας θα ζητεί να πάει στο ειδώλιο και η Βουλή θα
έρχεται και θα λέει "παραγράφουµε τα αδικήµατα".
Αυτό δεν είναι κράτος δικαίου και πολύ περισσότερο, κύριε
Γκελεστάθη, δεν είναι εκσυγχρονισµός.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Εντός εισαγωγικών.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Γι' αυτό, κύριε Υπουργέ, τουλάχιστον
αυτήν την παράγραφο σβήστε την, εξαφανίστε την. Κάντε
παράκληση στον Πρόεδρο της Βουλής να αποσύρει τα έντυπα στα
οποία καταχωρήθηκε, για να µην υπάρχουν στο ελληνικό
Κοινοβούλιο τέτοιες πρακτικές. Αρκετά πια!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπαδηµόπουλος
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, όπως τονίστηκε
από πολλούς οµιλητές µέχρι τώρα, το συζητούµενο νοµοσχέδιο
δυστυχώς δεν φέρνει ούτε τον "εκσυγχρονισµό", αλλά περιπλέκει
περαιτέρω τα πράγµατα. Και ενώ η επιθυµία όλων είναι να
αποκτήσει η χώρα µας σύντοµα ένα σύγχρονο ηλεκτροκινούµενο
σιδηρόδροµο, βλέπουµε να συµβαίνει ακριβώς το αντίθετο.
Από πού προκύπτει αυτό; Κατ' αρχήν, στο άρθρο 1, λέµε ότι
σκοπός του ΟΣΕ είναι η ανάπτυξη, οργάνωση και εκµετάλλευση
των κατωτέρω τοµέων, όπως αναγράφονται εδώ. Θα πρέπει να
γίνει ανασύνταξη του άρθρου αυτού και συγκεκριµένα του εδαφίου
γ', διότι όταν αναφέρεται στον υπότιτλο ότι αποσκοπεί στην
ανάπτυξη, οργάνωση και εκµετάλλευση, αυτό δεν καλύπτει το
εδάφιο γ'. ∆εν µπορεί να πει, δηλαδή, κανείς ότι στόχος είναι η
ανάπτυξη και η οργάνωση των υπηρεσιών κατασκευής, επισκευής
κλπ. Θα έπρεπε ενδεχοµένως ο υπότιτλος αυτός να στεγάσει την
παράγραφο γ' µε άλλο περιεχόµενο, δηλαδή να λέει για συγκρότηση
υπηρεσιών κατασκευής κλπ. Η γενίκευση της πρώτης παραγράφου
δεν µπορεί να στεγάσει νοµοτεχνικά όλα τα εδάφια.
∆είτε το, κύριε Υπουργέ, αυτό. Πράγµατι, δεν µπορεί να είναι
στόχος η ανάπτυξη, οργάνωση και εκµετάλλευση των υπηρεσιών.
∆εν µπορεί να οµιλεί κανείς για εκµετάλλευση και ανάπτυξη των
υπηρεσιών. Θα πρέπει να πείτε για συγκρότηση των υπηρεσιών
που θα έχουν στόχο την ανάπτυξη.
Στο ίδιο άρθρο δεν µπορούµε επίσης να έχουµε υπηρεσίες εντός
του ΟΣΕ που θα αναλαµβάνουν κατασκευαστικές εργασίες.
Επισκευαστικές ναι. Είναι σε θέση ο ΟΣΕ να ανταποκριθεί στο
εδάφιο γ' του άρθρου 1, να συγκροτεί, δηλαδή, υπηρεσίες
κατασκευής; Αν είναι, τότε µπορούµε να εµπιστευθούµε τα µεγάλα
έργα, δηλαδή τις διατρήσεις σηράγγων που έχουµε στο Καλλίδροµο
και αυτές που θα προκύψουν αργότερα από το Λιανοκλάδι προς
τον Παλαιοφάρσαλο; Θα µπορούν οι υπηρεσίες του ΟΣΕ ν'

αναλάβουν αυτές τις σηµαντικές δουλειές; Φυσικά ποτέ.
Θα µου πείτε, ότι µπορούν ν' αναλάβουν µικρότερες. Τότε πείτε ότι
είναι επισκευαστικό το αντικείµενο και όχι κατασκευαστικό.
Προχωρώ στο άρθρο 2. Με εκπλήσσει η διατύπωση ιδίως της
παραγράφου β', διότι ο ΟΣΕ διαχειρίζεται σιδηροδρόµους. Το λέει
καθαρά και η ίδια η λέξη. 'Εχει την εκµετάλλευση των γραµµών που
αποτελούνται από σιδηροτροχιές. Είναι πρέπον τώρα να λέµε ότι ο
ΟΣΕ θα µπορεί να οργανώνει και γραµµές λεωφορείων και
φορτηγών αυτοκινήτων και δια θαλάσσης και δι' αέρος; Είναι λίγο
κωµική αυτή η διατύπωση.
Ο ΟΣΕ έχει αποκλειστική εκµετάλλευση µόνο των σιδηρογραµµών,
των σιδηροτροχιών και φυσικά θα µπορούσε να µπει εδώ κάποια
άλλη διατύπωση, που ν'αναφέρεται στην περαιτέρω διεκπεραίωση
κάποιου εµπορεύµατος. Παραδείγµατος χάριν, αν αναλάβει ο ΟΣΕ
να µεταφέρει ένα αντικείµενο από την Αλεξανδρούπολη µέχρι ένα
νησί του Σαρωνικού, φυσικά θα το φέρει µέχρι τον Πειραιά µε το
τρένο και εν συνεχεία, θα το παραδώσει στον παραλήπτη που θα
είναι φερ'ειπείν στην 'Υδρα. Στην περίπτωση αυτή, είναι
επιβοηθητικό το έργο του ΟΣΕ και δεν µπορεί δια του τρόπου αυτού
ο ΟΣΕ να αναλαµβάνει γραµµές εναέριες, θαλάσσιες και εδάφους
φυσικά, όσον αφορά το αυτοκίνητο.
Επίσης, δεν συµφωνώ καθόλου µε τη συρρίκνωση της αποστολής
των ΚΤΕΛ και γενικώς των φορτηγών αυτοκινήτων. Είπαµε να
αποκτήσουµε ένα σύγχρονο σιδηρόδροµο, που θα είναι πραγµατικά
κατάλληλος για τις µαζικές µεταφορές, αλλά και για τη µεταφορά
προσώπων, όχι όµως, να χτυπήσουµε αυτούς, τους κλάδους που
µέχρι τώρα φάνηκαν πάρα πολύ χρήσιµοι στη χώρα µας.
Μην ξεχνάτε, ότι τις τελευταίες ηµέρες, ή και παλαιότερα, όλοι
κατέφευγαν στο λεωφορείο και όχι στο τρένο, γιατί το τρένο µέχρι
στιγµής δεν εµπνέει αξιοπιστία. ∆εν κατάφερε µέχρι σήµερα να
δώσει την αξιοπιστία στο επιβατικό κοινό, για να το χρησιµοποιούµε
µε σιγουριά. ∆ιότι ή ελαττώµατα θα έχουν οι γραµµές ή πάρα
πολλές απεργίες, που µειώνουν το κύρος και την αξιοπιστία του
οργανισµού.
Στη διαχείριση του υλικού γενικότερα. Κύριε Υπουργέ, απορώ γιατί
µέχρι σήµερα δεν λαµβάνετε µέτρα καταστροφής, εκποίησης του
άχρηστου υλικού. Καθώς ταξιδεύει κανείς σιδηροδροµικώς, βλέπει
βαγόνια από τον Α' Παγκόσµιο Πόλεµο, δεν ξέρω αν µετέφεραν και
µερικά στρατεύµατα από τη γραµµή του Σαράι από το 1916 µέχρι το
1918. Υπάρχουν ακόµη βαγόνια γαλλικά εγκαταλελειµµένα στο
∆ενδροπόταµο, στο Γαλλικό ποταµό, έξω από τη Θεσσαλονίκη, στο
Πλατύ, στη Λάρισα, στο Λιανοκλάδι και είναι βαγόνια εβδοµήντα
ετών. 'Εχουν καµία αξία; Τουλάχιστον διαλύστε τα, πάρτε τα ξύλα,
κάψτε τα και τα σίδερα δώστε τα κάπου να τα λιώσουν, να τα
κάνουν σίδερα οικοδοµών. Εδώ κακώς δεν λαµβάνεται
πρωτοβουλία.
Τέλος, όσον αφορά τη ρύθµιση των οικονοµικών εκκρεµοτήτων.
Στην παράγραφο 6 του άρθρου 10 λέει, ότι το ελληνικό δηµόσιο θα
εγγυάται τα ελλείµµατα του ΟΣΕ για να τα εξοφλήσει, είτε δίδοντας
οικονοµική ενίσχυση είτε παρέχοντας εγγυήσεις. Σε περίπτωση,
όµως, που συµµετέχουν µέσα και τρίτοι, θυγατρικές εταιρείες κλπ.,
το ελληνικό δηµόσιο θα µπορεί να παρέχει αυτού του είδους τις
εγγυήσεις; Νοµίζω πως όχι. Γι' αυτό, λοιπόν, καλύτερα είναι να
απαλειφθούν όλες εκείνες οι διατάξεις που αφορούν σύσταση
θυγατρικών εταιρειών, γιατί πραγµατικά δεν θα γνωρίζει κανείς
ποιος είναι υπεύθυνος και ποιος ανεύθυνος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παυλόπουλος έχει
το λόγο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Τρία σηµεία θα ήθελα να επισηµάνω. 'Ενα γενικό και δύο
ειδικότερα, που αφορούν, αντιστοίχως, τα άρθρα 7 και 10 του
σχεδίου νόµου.
Με ακούτε, υποθέτω, κύριε Υπουργέ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Ναι, ναι.
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ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Επειδή αφορούν θέµατα
συνταγµατικότητας του νοµοσχεδίου σας, νοµίζω ότι θα ήταν
χρήσιµο να τα ακούσετε. Εκτός αν θεωρείτε τη συζήτηση εντός του
Κοινοβουλίου περιττή.
Σε ό,τι αφορά το γενικότερο θέµα, κύριοι συνάδελφοι, µιας και ο
κύριος Υπουργός απαξιοί να ακούσει, θα ήθελα να παρατηρήσω τα
ακόλουθα:
Εάν διαβάσετε την αιτιολογική έκθεση, το σχέδιο νόµου και ιδίως
την 'Εκθεση του Γενικού Λογιστηρίου, θα παρατηρήσετε ένα
φαινόµενο, το οποίο πρέπει να µας ξενίσει και, ταυτόχρονα, να µας
ανησυχήσει.
Είναι η δεύτερη φορά που σε ελάχιστο χρονικό διάστηµα -το πρώτο
αφορούσε τον ΟΑΣΑ- το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, που κατά
το Σύνταγµα είναι ο θεµατοφύλακας της ανάλυσης των δαπανών οι
οποίες προκύπτουν από τα σχέδια νόµων, για να είναι ενήµερο το
Κοινοβούλιο, δεν µπορεί να καθορίσει, κατά µέγιστο µέρος, τη
δαπάνη που προκαλούν τα δύο αυτά νοµοσχέδια. Και ιδίως αυτό,
για το οποίο µιλάµε σήµερα.
Στην πλειονότητα των θεµάτων η απάντηση του Γενικού
Λογιστηρίου είναι, "δαπάνη που δεν µπορεί να καθορισθεί". ∆ύο
τινά συµβαίνουν γιατί, βεβαίως, δεν αρνείται το Γενικό Λογιστήριο
να το κάνει, αλλά οι διατάξεις έτσι όπως είναι καταστρωµένες δεν το
βοηθούν να καθορίσει ποια είναι η δαπάνη: "'Η το ίδιο το Υπουργείο
πράγµατι δεν γνωρίζει ποια είναι η δαπάνη που θα προκληθεί.
Αλλά τότε πρόκειται για µία προχειρότητα άνευ προηγουµένου,
αφού µας καλεί να ψηφίσουµε σχέδιο νόµου τη δαπάνη του οποίου
δεν γνωρίζει, ούτε αυτό. ∆ηλαδή δεν γνωρίζει µε ποιο τρόπο θα
καλυφθεί αυτή η δαπάνη και τι επιπτώσεις θα έχει στον
προϋπολογισµό ή αλλαχού." 'Η το γνωρίζει, αλλά εσκεµµένα έχει
διαµορφώσει τις διατάξεις µε αυτόν τον τρόπο, ώστε η δαπάνη αυτή
να µην µπορεί να καθορισθεί, ακριβώς γιατί δεν θέλει να
ενηµερωθεί το ελληνικό Κοινοβούλιο.
Νοµίζω πως µε την ευκαιρία αυτού του νοµοσχεδίου όλοι,
ανεξάρτητα από την παράταξη στην οποία βρισκόµαστε -και µιλώ
κυρίως για τους συναδέλφους από το χώρο της Συµπολίτευσης-
πρέπει να το θίξουµε το θέµα αυτό. ∆εν µπορεί, κύριοι συνάδελφοι,
να ψηφίζουµε διατάξεις των οποίων δεν γνωρίζουµε τις οικονοµικές
επιπτώσεις, σε µια εποχή µάλιστα που η επιβάρυνση για τον
Ελληνικό Λαό είναι αυτή την οποία όλοι γνωρίζετε.
Αν θεωρείτε ότι µπορείτε να ψηφίζετε σχέδια νόµου, τα οποία δεν
ξέρουµε τι επιπτώσεις έχουν για το δηµόσιο χρήµα, για τον
Ελληνικό Λαό, είναι δική σας ευθύνη. Πάντως ένας από τους
βασικότερους λόγους για τους οποίους εµείς καταψηφίζουµε αυτό
το σχέδιο νόµου είναι η αδιαφάνεια σε ό,τι αφορά τη δαπάνη την
οποία προκαλεί. Ρίξτε σας παρακαλώ µια µατιά µε ήρεµη τη
συνείδηση και µε το χέρι στην καρδιά στην έκθεση του Γενικού
Λογιστηρίου και πείτε µου αν, έστω και κατ' ελάχιστον, αυτά που
λέω έχουν δόση υπερβολής.
Υπάρχουν δύο άλλα ζητήµατα τα οποία σχετίζονται µε ειδικότερα
θέµατα. Και αναφέροµαι, πρώτον στο άρθρο 7, κύριε Υπουργέ. Με
αυτό παρέχεται η δυνατότητα σε εσάς µε υπουργικές αποφάσεις,
αφ' ενός µεν να δίνετε άδειες για την εκµετάλλευση χώρων που
ανήκουν στον ΟΣΕ και αφ' ετέρου να παραχωρούνται ειδικά ή και
αποκλειστικά δικαιώµατα σε ό,τι αφορά υπηρεσίες αστικών,
προαστικών και περιφερειακών υπηρεσιών του ΟΣΕ.
Λέτε σ' αυτήν την εξουσιοδότηση ότι µπορεί και να παραχωρούνται
µε την υπουργική απόφαση οι άδειες και ταυτοχρόνως να
καθορίζονται οι όροι και οι προϋποθέσεις, καθώς και η διαδικασία
µε την οποία θα δίδονται οι άδειες αυτές. ∆εν ξέρω αν αυτοί που
νοµοτεχνικά διατύπωσαν το άρθρο αυτό έχουν αντιληφθεί τι
σηµαίνει. Γνωρίζετε και σας το επισηµαίνει εύστοχα, έστω και
εντελώς λακωνικά, η Επιστηµονική Υπηρεσία της Βουλής ότι αυτό
παρέχει εξουσιοδότηση για την έκδοση ατοµικής διοικητικής πράξης
-ορθότερα αρµοδιότητα για την έκδοση ατοµικής διοικητικής
πράξης- αλλά ταυτοχρόνως, δίνει εξουσιοδότηση για την έκδοση

κανονιστικής διοικητικής πράξης. Γιατί οι όροι και οι προϋποθέσεις
για την έκδοση της αδείας δεν αφορούν ατοµική διοικητική πράξη. Η
πράξη παραχώρησης της αδείας και µόνον είναι ατοµική. Οι όροι
και οι προϋποθέσεις έχουν κανονιστικό περιεχόµενο. Και το
ερώτηµα είναι το εξής: Θεωρείτε σοβαρά ότι όπως είναι
διατυπωµένο το άρθρο 7 παράγραφος 1, δηλαδή το σύνολο των
προϋποθέσεων για τη διαδικασία η οποία θα οδηγεί στις άδειες,
είναι ειδικότερο, τεχνικό ή λεπτοµερειακό θέµα κατά τις
προϋποθέσεις που θέτει το 43 παρ. 2 εδ. β' του Συντάγµατος, ώστε
η εξουσιοδότηση αυτή να είναι συνταγµατικώς αποδεκτή; Σας
διαβεβαιώ -και το λέω γιατί θα το βρείτε µπροστά σας, αφού όταν
θα κάνετε παραχωρήσεις τέτοιων αδειών θα υπάρχουν,
ενδεχοµένως, και αντίστοιχες αιτήσεις ακυρώσεις ενώπιον του
Συµβουλίου της Επικρατείας-ότι είναι κλασικό παράδειγµα
υπέρβασης των ορίων που θέτει το ίδιο το Σύνταγµα. Η διάταξη
αυτή είναι αντισυνταγµατική κατά το µέρος που δίνει υπεράγαν
ευρεία εξουσιοδότηση. Τι θα έπρεπε να κάνετε; Με διάταγµα να
προβλέψετε τους γενικούς όρους που θα γίνουν αυτά και επί τη
βάσει του διατάγµατος µπορείτε µε πράξεις δικές σας στη συνέχεια,
που θα ρυθµίζουν πράγµατι ειδικότερα τεχνικά ή λεπτοµερειακά
θέµατα και µε τις λοιπές ατοµικές διοικητικές πράξεις, να χορηγείτε
την άδεια. Και θα ήταν πολύ απλό. ∆ηλαδή θα µπορούσε να λέει το
άρθρο 7 ότι µε προεδρικό διάταγµα καθορίζονται οι όροι και οι
προϋποθέσεις και η διαδικασία για τη χορήγηση των αδειών και
κατόπιν µε τις δικές σας πράξεις θα µπορούσαν να δίνονται. Με τον
τρόπο αυτόν θα ενοποιούσατε και τις διαδικασίες που, ούτως ή
άλλως, πρέπει να ενοποιηθούν. Αυτό είναι ένα ζήτηµα που το
επισηµαίνει ευστόχως η Επιστηµονική Υπηρεσία της Βουλής.
'Ενα δεύτερο µείζον ζήτηµα είναι αυτό το οποίο σχετίζεται µε το
άρθρο 10. Στο σύνολο του άρθρου 10 µιλάτε για την απόσβεση των
χρεών και την οικονοµική βοήθεια την οποία χορηγεί το κράτος
προς τον ΟΣΕ. Θα σας παρακαλέσω να δείτε τι ακριβώς έχει συµβεί
ως σήµερα. Ως σήµερα είχατε για τα ζητήµατα αυτά εν ισχύι το π.δ.
324/1996, το οποίο στο άρθρο 9 πέραν του ότι δηµιουργούσε ειδική
υπηρεσία απόσβεσης χρεών καθόριζε σαφώς ότι αυτές οι
ενισχύσεις του κράτους δίνονται κατ' εφαρµογή και στο πλαίσιο των
άρθρων 77, 92 και 93 της Συνθήκης της Ρώµης, ήτοι της ιδρυτικής
συνθήκης της Ευρωπαϊκής Οικονοµικής Κοινότητας. Το έλεγε δε
αυτό, γιατί σύµφωνα µε τη νοµολογία του ∆ικαστηρίου των
Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων, αυτές οι επιχορηγήσεις ή ενισχύσεις του
κράτους η καθ' οιονδήποτε τρόπο βοήθεια του κράτους προς τον
ΟΣΕ µπορεί να δοθούν µόνο ως προς τα καθήκοντά του ως
διαχειριστή της σιδηροδροµικής υποδοµής και όχι για τις λοιπές
επιχειρηµατικές του δραστηριότητες. Υποθέτω ότι το υπονοείτε,
αλλά γιατί δεν υιοθετείτε την καθιερωµένη φρασεολογία; Η
διατύπωση που έχετε εδώ είναι πολύ γενική. Φαίνεται σαν αυτό να
αφορά οποιαδήποτε δραστηριότητα, πράγµα που µπορεί να
οδηγήσει σε αντικοινοτικές ρυθµίσεις, που θα τις βρούµε πάλι
µπροστά µας στο ∆ικαστήριο των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων.
Είναι πάρα πολύ απλό. Βάλτε στην αρχή ότι όλα αυτά γίνονται στο
πλαίσιο και κατ' εφαρµογήν -όπως το είχε και το άρθρο 9 του δικού
σας π.δ. 324/96- των άρθρων 77, 92 και 93 της Συνθήκης της
Ρώµης. Με τον τρόπο αυτό, θα είχατε έναν δείκτη σε ό,τι αφορά την
εφαρµογή και την ερµηνεία των σχετικών διατάξεων. και δεν θα
κινδυνεύαµε στο µέλλον να οδηγηθούµε σε ρυθµίσεις οι οποίες θα
µπορούσαν να µας οδηγήσουν ενώπιον των κοινοτικών οργάνων
µε όποιες συνέπειες για το ελληνικό δηµόσιο.
Ευχαριστώ για την ως προς τον χρόνο ανοχή, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπαδόγγονας έχει
το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΓΓΟΝΑΣ: Κύριε  Πρόεδρε,  θα  ήθελα  να
µιλήσω  επί  ορισµένων  πρακτικών  πλευρών  του  νοµοσχεδίου
αυτού,  δεδοµένου  ότι  υπάρχουν  διατυπώσεις  µε  τις  οποίες
επειδή  ακριβώς  έχουν  γενικό  χαρακτήρα,  µπορεί  να  δοθούν
εξουσιοδοτήσεις  ή  και  έργα  στον  ΟΣΕ,  γεγονός
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που παραβλάπτει ήδη κατεστηµένες διαδικασίες, οι οποίες ισχύουν
και ισχύουν επιτυχώς.
Αναφέροµαι στο άρθρο 2 και συγκεκριµένα στην υποπαράγραφο β'.
Η εξουσιοδότηση η οποία δίνεται στον ΟΣΕ να διενεργεί εσωτερικές
οδικές και θαλάσσιες µεταφορές, όπως είναι διατυπωµένη ...
Ελπίζω ότι µε ακούτε, κύριε Υπουργέ. Να σταµατήσω για λίγο -δεν
έχω αντίρρηση- για να συµβουλευθείτε τους παράγοντές σας, αρκεί
να µου κρατηθεί ο χρόνος. Ο Ναπολέων άκουγε δυο-τρεις
συγχρόνως!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Μπορεί και ο κύριος
Υπουργός να έχει τα χαρίσµατα.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΓΓΟΝΑΣ: ∆εν το αποκλείω. Αλλά ακόµη
δεν έχει αναδειχθεί στον τοµέα αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Πολλά πράγµατα δεν
φαίνονται, κύριε Παπαδόγγονα.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΓΓΟΝΑΣ: Η διατύπωση επαναλαµβάνω
στην υποπαράγραφο β' του άρθρου 2, "εσωτερικές οδικές και
θαλάσσιες" µεταφορές ότι δύναται να διενεργεί ο ΟΣΕ, µπορεί να
ερµηνευθεί κατά τέτοιο τρόπο, ώστε οι µεν εσωτερικές οδικές
µεταφορές να είναι βλαπτικές για το θεσµό των ΚΤΕΛ -ένα θεσµό ο
οποίος έχει πετύχει και εξυπηρετεί µε επάρκεια και µε αξιοπιστία
µέχρι τούδε τις µεταφορές στην επαρχιακή Ελλάδα- στις δε
θαλάσσιες µεταφορές -και θα σταθώ για λίγο σ' αυτό- υπάρχει
βασική νοµοθεσία του Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας, η οποία
καθορίζει τα των θαλασσίων µεταφορών. Εποµένως, εδώ µε έναν
καινούριο νόµο µπαίνετε σε πάγιες διατάξεις άλλων νόµων, οι
οποίοι καθορίζουν τα των θαλασσίων µεταφορών. Και εκεί που λέτε
παρακάτω, "µε απόφαση του Υπουργού Μεταφορών και του
συναρµοδίου κατά περίπτωση Υπουργού", θα πρέπει σαφώς να
αναφερθεί "του Υπουργού Ναυτιλίας" προκειµένου για τις
θαλάσσιες µεταφορές και ακόµη καλύτερα -για να είναι σαφέστερη
αυτή η ευχέρεια, των παραπλεύρων δραστηριοτήτων του ΟΣΕ που
εξυπηρετούν το κυρίως δίκτυο- να αναφέρεται µόνο για τα
πορθµεία, γιατί πραγµατικά οι ανάγκες στις θαλάσσιες µεταφορές
του ΟΣΕ αναφέρονται στα πορθµεία. Αλλά και εδώ, µε τα πορθµεία
όπως καθορίζονται σε διατάξεις του Υπουργείου Εµπορικής
Ναυτιλίας. Μπαίνετε δηλαδή στο χώρο ενός άλλου Υπουργείου και
θα δηµιουργηθεί οπωσδήποτε µία κατάσταση, όχι µόνο µιας
θεσµικής αν θέλετε ανωµαλίας, αλλά οπωσδήποτε και έργου το
οποίο σήµερα επιτυχώς διεξάγεται από τους ιδιώτες και σε ό,τι
αφορά τα ΚΤΕΛ και σε ό,τι αφορά τα πορθµεία, τα οποία µπορούν
να εξυπηρετήσουν το έργο του σιδηροδρόµου αν χρειασθεί.
Θα ήθελα να αναφερθώ περαιτέρω στο άρθρο 9, στο οποίο µιλάτε
για κατάργηση διαφόρων γραµµών, οι οποίες δεν κρίνονται ότι είναι
κερδοφόρες. Βεβαίως υπάρχουν γραµµές οι οποίες δεν είναι
κερδοφόρες, δεν υπάρχει καµία αµφιβολία γι' αυτό. 'Οµως υπάρχει
ένα επιβατικό κοινό ή ένας προσανατολισµός µεταφορικού έργου, ο
οποίος είναι προσηρµοσµένος στη µεταφορά µε τους
σιδηροδρόµους. Για να µπορέσει αυτό το µέτρο να γίνει αποδεκτό
από το ευρύτερο κοινό, καλόν θα ήτο ακριβώς ως αντιστάθµισµα
αυτά τα οποία χάνει ο ΟΣΕ στη συγκεκριµένη µη κερδοφόρα
γραµµή, το κράτος επί µία τριετία να τα διαθέσει για τη διόρθωση
του οδικού δικτύου. ∆ιότι αν δώσουµε στον κόσµο ένα καλύτερο
οδικό δίκτυο, θα αντιληφθεί πολύ περισσότερο την ενδεχόµενη
σκοπιµότητα καταργήσεως κάποιας γραµµής.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Β'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
Και επίσης υπάρχει το θέµα του προσωπικού. ∆ιότι υπάρχει ένα
προσωπικό, το οποίο ασχολείται µε τις γραµµές αυτές και το οποίο
βεβαίως πρέπει να εξασφαλιστεί και πρέπει κάτι να τεθεί εδώ ούτως
ώστε να εξασφαλίζεται το προσωπικό το οποίο ακριβώς, διά της
καταργήσεως κάποιας γραµµής, πρόκειται να απολυθεί µε
οιονδήποτε τρόπο.
Η εξασφάλιση, λοιπόν, του προσωπικού, πρέπει να είναι αναγκαία
προϋπόθεση αν και εδώ δεν µπορώ να αντισταθώ στον πειρασµό
να σας πω ότι, το προσωπικό του Ο.Σ.Ε. το 1981 ήταν οκτώ

χιλιάδες, το 1989 ήταν δώδεκα χιλιάδες, χωρίς το έργο να έχει
αυξηθεί. Βεβαίως δεν σας αφορούν προσωπικά αυτά τα οποία λέω
κύριε Υπουργέ.
Επίσης πρέπει να πω ότι από το 1989 µέχρι το 1993, όπου τη
διαχείριση των κρατικών υποθέσεων είχε η Νέα ∆ηµοκρατία, δεν
έγινε καµιά αύξηση, προσωπικού παρέµεινε στο νούµενο αυτό και
απεναντίας κάποιοι συνταξιοδοτήθηκαν και ο αριθµός αυτός φθάνει
στις δύο-διόµισι χιλιάδες. Από το δε 1993 µέχρι το 1998, έχουµε
επαναπρόσληψη πάλι διόµισι χιλιάδων προσωπικού. Αυτό δείχνει,
ποιοι έχουν φορτώσει µε προσωπικό τον Ο.Σ.Ε.
Θα ήθελα, λοιπόν, να τελειώσω λέγοντας ότι στο πολύ λεπτό θέµα
της καταργήσεως των γραµµών, θα πρέπει αφ' ενός µεν να
καθοριστεί για κάποιο χρονικό διάστηµα ότι το κράτος θα πληρώσει
για τη βελτίωση του οδικού δικτύου µ' αυτά τα οποία έχανε για ένα
χρονικό διάστηµα και αφ' ετέρου -και πολύ βασικό- την εξασφάλιση
του προσωπικού, το οποίο ενδεχοµένως θα χάσει τη δουλειά του,
µε την κατάργηση κάποιας γραµµής. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Σπυριούνης έχει
το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε να
ξεκινήσω από µια απλή όχληση των συναδέλφων της Νέας
∆ηµοκρατίας, τους οποίους τιµώ ιδιαίτερα. Με τους βαρύτατους
χαρακτηρισµούς που περιέχονται στην κριτική, υποπτεύοµαι ότι
εκφράζουν µια ανησυχία για την πορεία του κυβερνητικού έργου,
που κλείνει τις πόρτες να επανέλθουν στην εξουσία. Αυτή είναι η
εκτίµησή µου. Οι βαρύτατοι χαρακτηρισµοί, δηλαδή, εις βάρος της
Κυβέρνησης εκφράζουν την ανησυχία σας ότι δεν έχετε ελπίδα και
στις επόµενες εκλογές να επανέλθετε στην εξουσία.
∆εύτερον και εγώ να προσθέσω τη δική µου φωνή, κύριε Υπουργέ:
Να είσθε αδέκαστος και αταλάντευτος στην απόδοση ευθύνης, όχι
µόνο για ηθικά θέµατα, αλλά και για ολιγωρία στην ανταπόκριση του
καθενός στο έργο του. Ειδικότερα όµως, για περιπτώσεις που
απλώς η όσφρησή σας σας οδηγεί περί άνοµης ενέργειας ή
υποκρυπτόµενου σκανδάλου, µη δέχεσθε καµία διαπραγµάτευση.
Είναι απαίτηση του λαού µας η ηθική, µε την έννοια του λεγόµενου
"η γυναίκα του Καίσαρος...και να φαίνεται".
Να πω στους συναδέλφους που από ευαισθησία -δεν το παρεξηγώ-
υπαινίσσονται σκάνδαλο για την αγορά των είκοσι λεωφορείων
χωρίς τις προβλεπόµενες διαδικασίες αν το όντι στοιχειωθετείται
τέτοια περίπτωση υπάρχουν και εισαγγελικές αρχές. Ελάτε να
υπογράψω και εγώ τη µήνυση, αλλά να υπάρχουν στοιχεία. Αλλιώς,
κύριοι συνάδελφοι, συνεχίζουµε να συντηρούµε την περριρέουσα
ατµόσφαιρα περί σκανδάλων που πλήττει την αξιοπιστία και των
οργάνων-φορέων και του πολιτικού κόσµου. Για να θυµίσω το 1989
και µετά το 1990-1993, οι µισοί εδώ µέσα έβριζαν τους άλλους
µισούς κλέφτες και όταν αντεστράφησαν, κύριε Πρόεδρε, οι όροι, οι
υβριζόµενοι κλέφτες ανταπέδιδαν τον ίδιο χαρακτηρισµό στους
υβριστές.
Αυτά τα πράγµατα, είναι καιρός πια για το επίπεδο της πολιτικής
µας ζωής να εγκαταλειφθούν, όχι βέβαια µε την έννοια ότι αφήνουµε
περιθώρια σε ουσιαστικά σκάνδαλα να εµφυλοχωρούν και να
µολύνουν την πολιτική µας ζωή.
Σε ό,τι αφορά την οµάδα των δώδεκα άρθρων που κουβεντιάζουµε,
πιστεύω ότι το νοµοσχέδιο έρχεται πλέον να υλοποιήσει σε
συγκεκριµένες διατάξεις τις διαδικασίες και τη θεσµοθέτηση των
λεπτοµερειών που χρειάζεται για να επιτευχθεί ο επιδιωκόµενος
στόχος της αναβάθµισης, ώστε τελικά να εξασφαλίζει ο ΟΣΕ δύο
πράγµατα που είναι επιταγή και του λαού µας και των εποχών.
Πρώτον, να επιβιώνει σε ένα ανταγωνιστικό σιδηροδροµικό
περιβάλλον και δεύτερον, να παρέχει υψηλού επιπέδου υπηρεσίες
στον 'Ελληνα πολίτη.
Στο  άρθρο  1  αναφέρει  το  σκοπό  της  ύπαρξης  του  ΟΣΕ.
Καθορίζει  στην  παράγραφο  1  τις  αναπτυσσόµενες,
οργανούµενες κλπ. υπηρεσίες σιδηροδροµικών µεταφορών. Στην
παράγραφο  2  καθορίζεται  µε  διαύγεια  και  σαφήνεια  ότι  είναι  ο
αποκλειστικός  διαχειριστής  της  σιδηροδροµικής  υποδοµής
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και αναλύοντας περαιτέρω καθορίζει σε τέσσερις παραγράφους
πως αναπτύσσεται αυτή η έννοια.
Στο άρθρο 2 παρέχεται το δικαίωµα να διευρύνει ο ΟΣΕ τη
µεταφορική του αρµοδιότητα και δραστηριότητα. Και το κάνει µε το
να διευρύνει τις διεθνείς λεωφορειακές γραµµές, µε το να καθορίζει
εσωτερικές οδικές και θαλάσσιες µεταφορές, πορθµεία και τα
τοιαύτα. Να προσθέσω εγώ αφού προείπα ότι συµφωνώ µε τη
διεύρυνση, ότι θα δώσει τη δυνατότητα να εκµεταλλεύεται ευνοϊκές
περιπτώσεις για να αυξάνει το παραγωγικό του δυναµικό, την
παραγωγική του δυνατότητα, ώστε να καταστεί κάποτε βιώσιµος ο
Οργανισµός, να µην έχει ανάγκη από την επιδότηση, από την
επιχορήγηση του κράτους. Αφ'ετέρου, κύριοι συνάδελφοι, όλων των
πτερύγων, κοπτόµαστε, πλην θαρρώ του Κ.Κ.Ε. για έναν
ανταγωνισµό στην αγορά.
Νοµίζω, λοιπόν, ότι ο ιδιωτικός τοµέας δεν κινδυνεύει -αυτό είναι και
το πνεύµα εξάλλου του νοµοθέτη- από την ύπαρξη µιας
ανταγωνιστικής δικλείδας. Θα καταστήσει, άµα θέλετε, τον ιδιωτικό
τοµέα αποτελεσµατικότερο. 'Αρα, δεν νοµίζω ότι δηµιουργείται
πρόβληµα.
Ωστόσο και εγώ θέλω να παρακαλέσω τον κύριο Υπουργό, εάν
νοµίζει ότι υπάρχουν διευκρινίσεις που πρέπει να εξασφαλιστούν,
ώστε να µην παρέχεται περιθώριο παρερµηνειών αύριο, να
εξασφαλιστούν. Γιατί κάποτε θα φύγετε εσείς κύριε Υπουργέ, θα
έλθει κάποιος άλλος και µετά κάποιος άλλος, έτσι γίνεται στη
δηµοκρατία.
Κύριε Πρόεδρε, είναι πολλά αυτά που έχουµε να πούµε. Τι να
πρωτοπούµε.
Με το άρθρο 7 παρέχεται πράγµατι µία ευρεία εξουσιοδότηση στον
Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών. Μήπως θα πρέπει αυτή η
διαδικασία να υλοποιείται µέσα από την πρόνοια και την αρτιότητα
που παρέχει η διαδικασία του προεδρικού διατάγµατος; Λέω,
µήπως.
Η ρύθµιση των οικονοµικών εκρεµµοτήτων πώς θα επιβιώσει, εάν
δεν γίνουν αυτές οι ρυθµίσεις; Και εδώ ηγέρθηκαν θέµατα, ότι δεν
προσδιορίζονται κάποιες κατηγορίες δαπανών. Μα, δεν είναι τω
όντι δυνατόν να προσδιοριστούν. ∆εν υποκρύπτεται κάποια άλλη
σκοπιµότητα.
'Οσον αφορά τη µεταφορά προσωπικού, κύριε Υπουργέ, δεν θα
πρέπει να αφήσουµε το προσωπικό να ανησυχεί. 'Οπου νοµίζετε
ότι µένουν περιθώρια για ανησυχία του προσωπικού, να
επιµεληθείτε µε την ευαισθησία που οφείλουµε να δείξουµε.
Σαφώς κύριε Πρόεδρε, η επιτυχία αυτού του σχεδίου, της νέας
µορφής του ΟΣΕ στηρίζεται εν πολλοίς στο προσωπικό του ΟΣΕ. Ο
ουσιωδέστερος παράγοντας είναι το προσωπικό του ΟΣΕ, το οποίο
τιµούµε όλοι µας. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ.
Παραασκευόπουλος έχει το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν υπάρχει καµία
αµφιβολία ότι το περιεχόµενο του νοµοσχεδίου απαντάει σε
αναγκαιότητες της εποχής και κινείται στην κατεύθυνση του
εκσυγχρονισµού και της ανάπτυξης του σιδηρόδροµου στην
Ελλάδα.
Είναι κατανοητό ότι το περιεχόµενο των προτάσεων και των
αλλαγών που διατυπώνονται στο νοµοσχέδιο υπερβαίνουν αλλαγές
ρουτίνας. Επί της ουσίας, συγκροτούν τοµές και οι τοµές είναι
ταυτόσηµες µε την πρόοδο. Είναι επίσης λογικό και αναµενόµενο
όταν προχωρούµε σε τοµές για να αντιµετωπίσουµε καθυστερήσεις
και προβλήµατα που χρονίζουν για δεκαετίες, αυτές οι τοµές να µην
αλλάζουν µόνο την αίσθηση, αλλά να προχωρούν και στην ουσία
και πολλές φορές αυτές οι ουσιαστικές αλλαγές είναι επώδυνες για
οµάδες εργαζοµένων ή ακόµα αυτές οι τοµές δεν µπορούν να
γίνουν εύκολα αντιληπτές και κατανοητές, ακόµα και από µέλη του
Κοινοβουλίου.
Επειδή πιστεύω ακράδαντα ότι πρόκειται για µια σοβαρή
εκσυγχρονιστική τοµή θα πρέπει όλοι µας να συµβάλουµε, ούτως
ώστε αυτή η καλή προσπάθεια να µην αναιρείται και να µην
ακυρώνεται στο πεδίο των εντυπώσεων. ∆εν ισχυρίζοµαι ότι οι

συνάδελφοι από άλλες κοινοβουλευτικές οµάδες κινήθηκαν, κυρίως
εδώ στις διατυπώσεις και στις προτάσεις τους, µε γνώµονα τις
σκοπιµότητες. Το αντίθετο υποστηρίζω και είµαι υπέρµαχος της
άποψης ότι εδώ στο Κοινοβούλιο αν δεν συµφωνούµε στις µεγάλες
αρχές, τουλάχιστον στα επιµέρους ζητήµατα να επιχειρούµε τη
συνεννόηση και τη σύνθεση. 'Ο,τι διατυπώνεται από άλλες πλευρές
δεν σηµαίνει ότι οπωσδήποτε εµπεριέχει κάποια σκοπιµότητα.
Βεβαίως, µία προσπάθεια εκσυγχρονισµού και εξυγίανσης στην
κατεύθυνση της ανάπτυξης του σιδηρόδροµου πρέπει να στοχεύει
σε µία αντιγραφειοκρατική λογική, πρέπει να στοχεύει στο να κάνει
αποτελεσµατική τη διοίκηση. Θέλουµε µια διοίκηση η οποία θα
λειτουργεί αποφασιστικά, αλλά κυρίως να εξασφαλίζει το
αποτέλεσµα.
Αυτά τα στοιχεία, όµως, που για µένα είναι αναγκαιότητα, πρέπει να
διασφαλίζουν διαχρονικότητα, πέρα από πρόσωπα και
καταστάσεις. Οι εκσυχρονιστικές τοµές εξασφαλίζουν
διαχρονικότητα και θεσµικές κατοχυρώσεις, αλλά πέραν αυτού δεν
πρέπει να αφήνουν περιθώρια για καλοπροαίρετες ή
κακοπροαίρετες αµφισβητήσεις και κυρίως δεν πρέπει να
αµφισβητείται το στοιχείο της δηµοκρατικότητας, της διαφάνειας, της
νοµιµότητας και επίσης δεν πρέπει να αφήνεται κανένα περιθώριο
να σκεφτεί κανείς ότι δεν διασφαλίζεται µε τον καλύτερο τρόπο το
δηµόσιο συµφέρον.
Τα είπα όλα αυτά γιατί πιστεύω ότι στο άρθρο 1 και στο άρθρο 7,
όπως τόνισα και στη ∆ιαρκή Επιτροπή, πρέπει να γίνει µια
προσπάθεια από εσάς προσωπικά, κύριε Υπουργέ, και από τους
συµβούλους σας, να υπάρξουν διατυπώσεις που να µην αφήνουν
περιθώρια να αµφισβητηθεί το αυτονόητο. ∆εν λέω ότι υπάρχει
πολιτικό κενό ή ότι υπάρχει κάποια σκοπιµότητα. ∆ηλαδή όταν
εκχωρούµε το δικαίωµα στο ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Ο.Σ.Ε. και
δίνουµε στον Υπουργό τη δυνατότητα και την ευελιξία να
αποφασίζει ο Ο.Σ.Ε., να διαπραγµατεύεται, να συνάπτει συµφωνίες
µε τρίτους για την παραχώρηση ή εκχώρηση δικαιωµάτων
εκµετάλλευσης κλπ., αυτό θα γίνεται κάτω από καθεστώς
διαφάνειας και υπευθυνότητας και πέρα από τα πρόσωπα.
∆ιαχρονικά αυτό που εγγυάται τη διαφάνεια και το δηµόσιο
συµφέρον δεν είναι άλλο από το θεσµό της Ολοµέλειας. ∆ηλαδή να
έρχονται στην Ολοµέλεια της Βουλής.
∆εν ισχυρίζοµαι ότι κάθε απόφαση για όποια συνεργασία ή
σύµβαση πρέπει να έρχεται εδώ διότι τότε θα δέσουµε τα έρια και
του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του ΟΣΕ και της πολιτικής ηγεσίας.
Ζητώ και εγώ να υπάρξει µία ιεράρχηση, µία αξιολόγηση, µία
κλιµάκωση.
'Ερχοµαι στο άρθρο 12. Μπορεί να µη φαίνεται τόσο µεγάλης
σηµασίας πρόβληµα, όµως, υπάρχει. Οι µεταφορές προσωπικού, οι
µετατάξεις σε άλλους χώρους ή σε άλλες περιοχές, µπορεί να είναι
αναγκαίες σήµερα, αλλά νοµίζω ότι χρειάζεται απ' όλους µας
ιδιαίτερη ευαισθησία. Τουλάχιστον να φροντίσουµε να
διασκεδάσουµε την ανησυχία, την υπαρκτή ή όχι, την πραγµατική ή
όχι, µερίδας των εργαζοµένων, που µπορεί να υπάρχει σε αυτόν
τον κύκλο των προβλέψεων.
Τι νοµίζω: Είπα προχθές και στην επιτροπή ότι πρέπει να
αποσαφηνίζεται -στην πράξη µπορεί να µην προκύψει
αναγκαιότητα- ότι οι εργαζόµενοι που θα µεταταγούν, εσωτερικά
ενδεχοµένως στα πλαίσια του ΟΣΕ ή σε άλλες υπηρεσίες άλλων
οργανισµών και άλλων υπουργείων, θα πρέπει να µετατάσσονται
και να µετατίθενται στα όρια του νοµού και των όµορων νοµών.
Είναι πολύ σηµαντικό αυτό. Υπάρχει ένας τρόπος ζωής, υπάρχει
µία οικογενειακή κατάσταση. Αυτό ισοδυναµεί µε εφιάλτη. Και από
τις συζητήσεις που έκανα µε πολλούς εργαζόµενους, κυρίως στη
Θεσσαλονίκη -απλούς εργαζόµενους, αλλά και µε το συνδικάτο
τους- είδα ότι διατυπώνεται αυτή η ανάγκη, το αίτηµα, να υπάρξει
µία διατύπωση. Και δεν νοµίζω ότι θα µπλοκαριστεί η προσπάθεια
εξυγίανσης του ΟΣΕ και αναδιάταξης και καλύτερης αξιοποίησης
του προσωπικού. Στην πράξη δεν θα υπάρχει πρόβληµα. Γι' αυτό
πιστεύω ότι θα πρέπει να το υιοθετήσετε µε κάποια διατύπωση.
Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε και
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εµείς τον κ. Παρασκευόπουλο.
Ο κ. Χαϊτίδης έχει το λόγο για προτασσόµενη δευτερολογία.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, οµολογώ ότι αυτό το
νοµοσχέδιο για την αναµόρφωση δοµής λειτουργίας του ΟΣΕ µε
µπερδεύει. ∆ιότι σύµφωνα µε τις εξαγγελίες της Κυβερνήσεως και
κυρίως του κυρίου Υπουργού, που την εκφράζει στην παρούσα
περίπτωση, είναι ένα νοµοσχέδιο εκσυγχρονιστικό και ένα
νοµοσχέδιο, το οποίο έχει σαν στόχο, κύριε Υπουργέ, όπως είπατε,
να µεταφέρει την ευελιξία της ιδιωτικής επιχειρήσεως, της ιδιωτικής
εταιρείας, στον ΟΣΕ. Θα έλεγε κανείς ότι πράγµατι στο άρθρο 1
παράγραφος 4 υπάρχει αυτή η πρόβλεψη, ότι ο ΟΣΕ έχει το
δικαίωµα να αναθέτει την εκτέλεση και την εκµετάλλευση έργων,
καθώς και την παροχή υπηρεσιών σχετικών µε τη δραστηριότητά
του σε τρίτους. Βέβαια εδώ θα µου επιτρέψετε να σας θέσω ένα
ερώτηµα: Με ποιον τρόπο, κύριε Υπουργέ, θα γίνεται αυτή η
ανάθεση τέτοιων αντικειµένων, που έχουν οικονοµικό ενδιαφέρον;
Από εκεί και πέρα, έρχεται το άρθρο 2, το οποίο ανατρέπει αυτήν
την πρόβλεψη και την εξαγγελία της Κυβερνήσεως σύµφωνα µε το
άρθρο 1.
Στο άρθρο 2 παρέχονται στον ΟΣΕ ειδικές µεταφορικές υπηρεσίες.
Αν πάρουµε το πνεύµα του άρθρου -δεν το διατυπώνετε βέβαια
ακριβώς-θα δούµε σε λίγο τον ΟΣΕ να αποκτά πλοία, ενδεχοµένως
και αεροπλάνα, µε το αιτιολογικό ότι εκεί όπου σταµατούν οι
γραµµές του ΟΣΕ µπορεί να υπάρχει ανταπόκριση από µία
ναυτιλιακή εταιρία του ΟΣΕ ή από µία αεροπορική εταιρία του ΟΣΕ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριε συνάδελφε, µακάρι να µπορούσε να γίνει
αυτό.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: ∆εν ξέρω το "µακάρι" αν το εννοείτε ή το
λέτε γελώντας και ευφυολογώντας.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Περί αιρέσεως αδυνάτου.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: ∆ιότι, κύριε Υπουργέ, δεν δέχοµαι το
"µακάρι" όταν αυτήν την εταιρεία, που λέγεται ΟΣΕ, δεν την
ιδιωτικοποιείτε εξ ολοκλήρου. Εγώ θα δεχόµουν επέκταση
δραστηριοτήτων ενός εξ ολοκλήρου ιδιωτικοποιηµένου ΟΣΕ, χωρίς
κρατικές ενισχύσεις, εάν αποδεσµεύσετε τον ΟΣΕ και αν κόψετε τον
οµφάλιο λώρο µε τον κρατικό προϋπολογισµό και τις επενδύσεις
τρισεκατοµµυρίων, σε έργα υποδοµής µε δαπάνη του δηµοσίου
που γίνονται σήµερα στον ΟΣΕ και αν τον αφήσετε να κολυµπήσει
στα βαθιά νερά του ανταγωνισµού, χωρίς τα σωσίβια, τα οποία
συνεχώς µε δαπάνες του ελληνικού λαού ρίχνετε στην εταιρεία
αυτή.
Λοιπόν, απαντήστε µου, θα την ιδιωτικοποιήσετε για να την
αφήσετε µε τα όποια προνόµια των ιδιωτικών επιχειρήσεων και τις
αρµοδιότητες, να κολυµπήσει, να επιβιώσει και να κερδίσει και
µακάρι. Γιατί δεν µπορείτε να έχετε ένα µικτό σύστηµα, να καλύπτει
ο ελληνικός λαός δι' υµών στον ΟΣΕ τα όποια ελλείµµατα και τις
όποιες επενδύσεις υποδοµής χρειάζεται και ο ΟΣΕ να έχει απλώς
το δικαίωµα µετά να καρπούται εκ του ασφαλούς τα όποια λογιστικά
-όχι πραγµατικά- κέρδη και να εκχωρεί υπηρεσίες. 'Οπως επίσης,
δεν µπορείτε να καταστρέφετε υπάρχουσες ιδιωτικές επιχειρήσεις,
οι οποίες θέλουν να συµβάλουν στην εθνική οικονοµία και να
βοηθήσουν τον ελληνικό τουρισµό, που είναι ίσως σήµερα η
µεγαλύτερη κερδοφόρα επιχείρηση της χώρας και η µόνη που έχει
προοπτική και µέλλον. ∆εν µπορείτε να καταστρέφετε τις ιδιωτικές
επιχειρήσεις µε αυτά τα προνόµια, που δίνετε στον ΟΣΕ, κυρίως µε
το δικαίωµα καθιέρωσης υπεραστικών γραµµών στο εσωτερικό της
χώρας.
Αυτά τα προνόµια είναι ευθέως και κατ'άνισο τρόπο ανταγωνιστικά
προς τις ιδιωτικές εταιρείες των γνωστών τουριστικών λεωφορείων
του ΚΤΕΛ. Αυτές οι εταιρείες πιστεύοντας ότι έχουν να κάνουν µε
ένα σοβαρό κράτος, έχουν προγραµµατιστεί χρονικά όχι µόνο για
ένα ή δύο έτη. Οι επενδύσεις των εταιρειών, τι θα γίνουν, κύριε
Υπουργέ; Θα καταστρέψετε τις εταιρείες και ο ΟΣΕ θα συνεχίσει µε
αυτήν την ερµαφρόδιτη κατάσταση λειτουργίας του να είναι
ουσιαστικά ελλειµµατικός και προβληµατικός. 'Ετσι θα έχουµε διπλή

ζηµιά. Και έναν ΟΣΕ αναποτελεσµατικό έναντι του σκοπού που
καλείται να εκπληρώσει και κάποιες κερδοφόρες και επιτυχηµένες
ιδιωτικές επιχειρήσεις να καταστρέφονται από αυτόν τον αθέµιτο
ανταγωνισµό του ΟΣΕ.
Επιτέλους, κύριε Υπουργέ, σας καλώ για το καλό της εθνικής
οικονοµίας και της χώρας, να ξεκαθαρίσετε πως θέλετε τον ΟΣΕ.
Κυρίως, όµως, προστατεύστε τις ιδιωτικές επιχειρήσεις ΚΤΕΛ και
τουριστικές. Μην τις αιφνιδιάζετε. Σας έχουµε παρακαλέσει
κατ'επανάληψη, όπως και ο Πρόεδρός µας ο κ. Κωνσταντίνος
Καραµανλής, να µην αιφνιδιάζετε συνεχώς την ελεύθερη οικονοµία,
τους ιδιώτες, µε νόµους που έχουν εφαρµογή άµα τη δηµοσίευση ή
και αναδροµική πολλές φορές.
Να συντάσσετε ένα λογικό χρονοδιάγραµµα, ώστε οι πάντες να
προσαρµόζονται σε αυτούς τους αιφνιδιασµούς και σ'αυτές τις
αποφάσεις που παίρνετε και οι οποίες δεν εντάσσονται σε καµία
λογική και κυρίως σε κανένα αποδεκτό χρονοδιάγραµµα.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Γκατζής έχει το
λόγο για προτασσόµενη δευτερολογία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ήθελα να πω ότι είναι
γνωστή η πορεία µέχρι σήµερα του ΟΣΕ και η σκόπιµη ή και ακόµη
επιδιωκόµενη υποβάθµισή του απ'όλες τις µέχρι σήµερα
κυβερνήσεις. Γνωστό και ποιοι την επέβαλαν. 'Ολοι αυτοί οι
µεγαλοκαρχαρίες της παραγωγής και εµπορίας των αυτοκινήτων,
των ελαστικών, των καυσίµων -και για τα ΚΤΕΛ αναφέρθηκε εδώ ότι
θα αδικηθούν και θα χτυπηθούν- ήταν αυτοί που εξυπηρετούσε η
Κυβέρνηση, υποβαθµίζοντας ουσιαστικά τον ΟΣΕ.
Θα σας πω ένα παράδειγµα: Στη γραµµή Κορίνθου-Πατρών έγινε
µία αλλαγή για το νέο τροχαίο υλικό. Αποδείχθηκε ότι οι ράγες αυτές
ήταν του 1910. Είχαν τη σφραγίδα επάνω. Στο ίδιο χρονικό
διάστηµα έγινε πέντε φορές η επέκταση-επισκευή-διαπλάτυνση της
εθνικής οδού. Αυτό το λέω για να δείτε τη σύγκριση που υπάρχει
ανάµεσα στην υποβάθµιση του ΟΣΕ και των άλλων χερσαίων
εκµεταλλεύσεων.
Από κει και πέρα, θα ήθελα να πω ότι αυτός ο διαχωρισµός που
γίνεται και αποτυπώνεται στα άρθρα 1 και 7 του νοµοσχεδίου,
δηλαδή στην υποδοµή που κρατάει το κράτος και στην
εκµετάλλευση που δίνει στους ιδιώτες, προβλεπόταν από τα
επιχειρησιακά σχέδια της γαλλικής εταιρείας που έκανε την
εκµετάλλευση εδώ και χρόνια.
Γιατί γίνεται αυτό; Γιατί τελικά το δηµόσιο κρατάει την υποδοµή, που
θα είναι το µεγάλο κόστος ουσιαστικά και παραχωρεί την
εκµετάλλευση, που είναι το ψαχνό, το φιλέτο; ∆εν έχει τη
δυνατότητα µε το σηµερινό προσωπικό να κρατήσει ο ΟΣΕ και την
εκµετάλλευση; Το "δύναται" είναι παραπλανητικό. Είναι
αποφασισµένο. Το λένε τα επιχειρησιακά σχέδια ότι θα δοθεί
ουσιαστικά η εκµετάλλευση στους ιδιώτες. Γιατί όµως; Είναι και
αυτό µία απόδειξη της εξάρτησης που έχει η Κυβέρνηση από το
µεγάλο κεφάλαιο και που την επιβάλλει σε όλους τους τοµείς.
∆εν θα αναφερθώ στις εργασιακές σχέσεις. Αναφέρθηκε και η ειδική
αγορήτρια του κόµµατός µας και ο Κοινοβουλευτικός µας
Εκπρόσωπος. Θα αναφερθώ όµως τι γίνεται στη Θεσσαλία. Η
Θεσσαλία, κύριοι Βουλευτές, είναι από τις πρώτες περιοχές σχεδόν
της χώρας µας, που ανέπτυξε το σιδηρόδροµο, είχε αναπτυχθεί
οικονοµικά και είχε συνδεθεί το λιµάνι του Βόλου µε την υπόλοιπη
χερσαία χώρα. Σήµερα, το λιµάνι του Βόλου αναπτύσσεται,
προγραµµατισµένο και προωθείται η υποδοµή του µε βάση το ότι
θα αποτελέσει πορθµείο µεταφοράς σαν κεντρικός τελικός στόχος
µε τις άλλες χώρες. Αλλά η σιδηροδροµική σύνδεση Βόλου-
Ηγουµενίτσας δεν γίνεται, όταν κατά πλειοψηφία σχεδόν τα
µεταφορικά µέσα θα έρχονται από εκείνη την κατεύθυνση.
Επίσης, κύριε Υπουργέ, υποσχεθήκατε, όταν ήλθατε στο Βόλο ότι
τελικά  το  εργοστάσιο  επισκευής  αµαξοστοιχιών  και  βαγονιών
θα  γίνει  στο  Βόλο  και  θα  δοθεί  η  πίστωση.  'Εγιναν  όλες  οι
απαραίτητες  µελέτες  και  έλειπε  µόνο  η  πίστωση.  ∆εν  τη
δώσατε.  Γιατί;  Η  νέα  γραµµή  Βόλου-Καλαµπάκας  θα
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συνέδεε την Κοζάνη και θα πήγαινε παραπέρα για να αποτελέσει
και το συντοµότερο δρόµο για τον κεντρικό άξονα.
Κύριοι Βουλευτές, γλιτώνουµε περίπου είκοσι λεπτά. Σήµερα
υπάρχει ένα τρίγωνο για να πας Βόλο-Λάρισα, ενώ µε τη σύνδεση
της Καλαµπάκας µε τον κεντρικό άξονα θα γλιτώσουµε είκοσι λεπτά
µε ανάπτυξη µιας καλής ταχύτητας. Φυσικά µε το σηµερινό τροχαίο
υλικό αυτός ο δρόµος γίνεται σε τρεις ώρες. Με αυτό το τροχαίο
υλικό θα γλιτώσει πολύ περισσότερο χρόνο. Και αυτό
εγκαταλείπεται.
∆εν είναι δυνατόν σήµερα, κύριε Υπουργέ, να προχωρήσουµε έτσι.
Η κριτική που γίνεται από τη Νέα ∆ηµοκρατία είναι να δοθεί από τη
µια µεριά όλο στους ιδιώτες. Από την άλλη µεριά ο κ. Παυλόπουλος
κάνει κριτική και λέει ότι το άρθρο 7 δεν θα στηριχθεί νοµοτεχνικά
και ότι µπορεί τελικά να έχει προβλήµατα ο ΟΣΕ για την ανάπτυξη
της εκµετάλλευσης από τους ιδιώτες.
Εµείς ζητάµε να αποσυρθεί αυτό το νοµοσχέδιο. Να ακούσετε τις
προτάσεις των εργαζοµένων για να λυθούν τα προβλήµατα που
υπάρχουν µε το σιδηρόδροµο. Τέλος, να απεξαρτηθεί η Κυβέρνηση
από την επιβολή των σχεδίων που έρχονται από τα µεγάλα
µονοπώλια.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
από τα δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού
πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ" σαράντα µαθητές και τρεις συνοδοί-δάσκαλοι από το
6ο ∆ηµοτικό Σχολείο Θηβών Βοιωτίας.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγας)
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κατ' αρχήν θέλω να επανέλθω στο θέµα των
οδικών και των θαλάσσιων µεταφορών που ετέθη. Μακάρι να
µπορούσε ο ΟΣΕ να έχει την οικονοµική δυνατότητα για να
αναπτύξει δραστηριότητες σχετικές µε αεροπλάνα, πορθµεία,
φορτηγά και πλοία. Προφανώς εδώ µιλάµε για τις δυνατότητες που
έχει συνδυαζόµενος µε θυγατρικές επιχειρήσεις να αναπτύξει
δραστηριότητες. Ιδιαίτερα για τις θαλάσσιες µεταφορές έχει µεγάλη
σηµασία η ανάπτυξη αυτών των δραστηριοτήτων όταν είναι
απαραίτητο δοµικό στοιχείο των λεγόµενων συνδυασµένων
µεταφορών οι οποίες είναι θαλάσσιες και σιδηροδροµικές. Μάλιστα,
δεν επιτρέπεται να µεσολαβούν οδικές µεταφορές πέρα από ένα
ορισµένο µήκος. Μόνο τότε θεωρούνται συνδυασµένες µεταφορές.
Αυτές τις δυνατότητες προσπαθούµε να εξαντλήσουµε για να
αξιοποιήσουµε τις ευκαιρίες που µπορεί να παρουσιαστούν. ∆εν
υπάρχει λοιπόν κάποιος κίνδυνος ότι θα έρθει ο ΟΣΕ να πάρει τις
θαλάσσιες γραµµές του Αιγαίου ή του Ιονίου.
'Οσον αφορά τις οδικές µεταφορές είπα µιλώντας επί της αρχής ότι
το νοµοσχέδιο προτείνει µε σαφήνεια οι οδικές µεταφορές να
αφορούν το εσωτερικό της χώρας συµπληρωµατικές του κυρίως
σιδηροδροµικού έργου. 'Οτι δεν αναφέρεται στο κυρίως
σιδηροδροµικό έργο και ότι δεν αναφέρεται σε
συµπληρωµατικότητα µε το σιδηρόδροµο δεν µπορεί να γίνει.
Εποµένως, δεν υπάρχει καµία ανησυχία ως προς αυτό το σηµείο.
Υπήρξε κάποια ανησυχία όσον αφορά την αξιοποίηση της ακινήτου
περιουσίας. Εδώ έχουµε δύο κατηγορίες περιπτώσεων. Η πρώτη
αναφέρεται σ' εκείνα τα στοιχεία που δεν αναφέρονται στη
σιδηροδροµική υποδοµή. Η υποδοµή έχει ένα κοµµάτι καθ' εαυτού
σιδηροδροµικό και ένα άλλο το οποίο γενικά δεν υπάγεται στην
υποδοµή και δεν εξυπηρετεί ευθέως τη σιδηροδροµική υποδοµή. Η
αξιοποίηση στην οποία αναφέρεται το άρθρο 6, παράγραφος 1,
αφορά εκείνα τα στοιχεία που δεν έχουν σχέση άµεση µε τη
σιδηροδροµική υποδοµή. Ακριβώς δίνουµε τη δυνατότητα να
αξιοποιηθούν αυτά τα στοιχεία.
Στην παράγραφο 2, φαίνεται ότι δεν έχει γίνει αντιληπτό γιατί
µιλάµε. Εδώ υπάγονται εκείνες οι περιπτώσεις στις οποίες γίνονται
έργα από νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου, από το δηµόσιο ή
από δηµόσιες επιχειρήσεις σε χώρους που έχουν σχέση µε την
υποδοµή και όπου λόγω του υφιστάµενου θεσµικού πλαισίου αυτά

τα έργα δεν µπορούν να επεκταθούν και να συνεργασθούν µε το
σιδηρόδροµο. Παραδείγµατος χάρη κατασκευάζεται ένας δρόµος
και φτάνουµε σε ένα σηµείο όπου διασταυρώνονται. Πρέπει να γίνει
µια υπόγεια διάβαση ή ανισόπεδος διάβαση µεταξύ του
σιδηροδρόµου και της οδού. Εκεί µπαίνει το ζήτηµα ποιος το κάνει
και πώς. Στην πραγµατικότητα ο σιδηρόδροµος πρέπει να
παραχωρήσει το κοµµάτι, το οποίο αναφέρεται σ' αυτό το έργο και
να δώσει τη δυνατότητα να περάσει κάτω από την υποδοµή του ο
δρόµος για να µπορέσει να γίνει το έργο και ταυτόχρονα να
εξυπηρετηθεί.
Γι'αυτό ακριβώς το λόγο µπαίνει κριτήριο σε όλες αυτές τις
περιπτώσεις που γίνεται ένα έργο κατασκευής ή δικτύων υποδοµής
του δηµοσίου, µε υποδοµή του σιδηροδρόµου, να µπορεί να γίνει
ένα είδος ανταλλαγής µε ίσης αξίας ανταλλάγµατα και ωφέλειες.
Επίσης, από τις παρατηρήσεις που έγιναν στο άρθρο 1 στην
παράγραφο 3 είναι σαφές ότι όλο το νοµοσχέδιο διαπνέεται από µία
αντίληψη που λέει κύριος της υποδοµής και διαχειριστής είναι ο
Ο.Σ.Ε. Αυτό πρέπει να µείνει αλώβητο. Φαίνεται ότι τούτο δεν έχει
γίνει σαφές και γι' αυτό προτάθηκε από συναδέλφους ότι εδώ
πρέπει να διευκρινιστεί τι θυγατρικές εταιρείες δηµιουργεί ο ΟΣΕ.
Αναφέροµαι στην παράγραφο 3 στις µεταφορικές δραστηριότητες.
Κατόπιν αυτού µπορούµε -για να είναι σαφές και να µην υπάρχει
καµία αµφιβολία- µετά τη λέξη "αναφέρονται" να προσθέσουµε
"στην παράγραφο 1 του παρόντος άρθρου". 'Ετσι ώστε να είναι
σαφές ότι µιλάµε για την εκµετάλλευση. ∆ιαγράφονται οι λέξεις "στο
παρόν άρθρο".
Στη συνέχεια, κύριοι συνάδελφοι, υπήρξε ένας προβληµατισµός για
το άρθρο 7, όπου αναφερόµαστε στην εκχώρηση επιχειρηµατικής
δραστηριότητας σε χώρους της υποδοµής καθώς και την παροχή
ειδικών ή αποκλειστικών δικαιωµάτων εκµετάλλευσης ή
συνεκµετάλλευσης.
Εδώ, κύριοι συνάδελφοι, εµείς προβλέπουµε αυτή η διαδικασία να
γίνεται µε όρους και κριτήρια που καθορίζονται µε απόφαση του
Υπουργού Μεταφορών και Επικοινωνιών. Αυτό είναι πέρα για πέρα
νόµιµο και συνταγµατικό. 'Οπως εγώ συµφωνώ µε τον
προβληµατισµό που ακούστηκε ότι θα ήταν πλέον διαφανές αντί να
γίνεται µε απόφαση του Υπουργού Μεταφορών να γίνεται µε
προεδρικό διάταγµα, γιατί αυτό δείχνει όπως είπε ο συνάδελφος, κ.
Παρασκευόπουλος και διαχρονικότητα και διαφάνεια και νοµίζω
µπορούµε να ακούσουµε και την πρόταση που έκανε ο κ.
Παυλόπουλος σ'αυτό το σηµείο.
'Ετσι και το τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 7
αντικαθίσταται ως εξής: "Με προεδρικό διάταγµα που εκδίδεται µετά
από πρόταση του Υπουργού Μεταφορών και Επικοινωνιών
καθορίζονται οι όροι, τα κριτήρια και η διαδικασία για την άσκηση
των παραπάνω δραστηριοτήτων". Και έτσι έχουµε και διαφάνεια και
διαχρονικότητα.
Επίσης, αν και το θεωρώ πέρα για πέρα περιττό, για να
διασκεδάσω περισσότερο τις ανησυχίες σας αλλά και για να µη
γεννά ο νόµος απορίες -και αναφέροµαι στην πρόταση του κ.
Κολοζώφ- προσθέτωµε ένα εδάφιο στο τέλος της παραγράφου 1
του άρθρου 7 ως εξής: "Σε κάθε περίπτωση κύριος και διαχειριστής
της υποδοµής είναι ο ΟΣΕ". 'Ετσι θα είναι σαφές ότι η υποδοµή
πάντοτε ανήκει στο κράτος ή στον ΟΣΣ επειδή του έχει εκχωρηθεί.
Επίσης, στο άρθρο 9 που αναφέρεται στις υποχρεώσεις δηµόσιας
υπηρεσίας, υπήρξε ένας γενικός προβληµατισµός. Ειπώθηκε ότι
εγκαταλείπουµε κοµµάτια του δικτύου και µάλιστα σοβαρά
κοµµάτια, που αφορούν την Πελοπόννησο, ενώ όλα τα υπόλοιπα
είναι σε ένα σχεδιασµό επενδυτικό και αναπτυξιακό. Και µάλιστα
τέθηκε το ερώτηµα αν αυτά καλύπτονται ή δεν καλύπτονται. Από
µέρους µου είχε δηλωθεί ότι ήδη υπάρχει η πολιτική απόφαση που
λέει ότι δεν θα εγκαταλειφθεί ούτε αυτό το κοµάτι του δικτύου.
Εποµένως, εάν αυτό δεν είναι σαφές, δεν έχω καµία αντίρρηση και
µάλιστα το θεωρώ και θετικό να προσθέσουµε στο άρθρο 9 µία
παράγραφο ως εξής: "5. Μέχρι την 31η ∆εκεµβρίου 2002 το
∆ηµόσιο αναλαµβάνει τις υποχρεώσεις δηµόσιας υπηρεσίας οι
οποίες απορρέουν από την εκµετάλλευση των υφισταµένων κατά
την ισχύ του παρόντος νόµου γραµµών."
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Είναι σαφές και πρέπει να λεχθεί εδώ, δε χρειάζεται να γραφεί στο
κείµενο του νόµου ότι καθορίζουµε τις γραµµές. Εξορθολογισµός
των δροµολογίων πάντοτε πρέπει να υπάρχει και ανάλογα µε τις
ανάγκες της ζήτησης και της µεταφοράς των προσώπων, αλλά οι
γραµµές πρέπει να συνεχίσουν να λειτουργούν όσο προβλέπει το
υπηρεσιακό σχέδιο.
Τέλος, θέλω να έρθω στο άρθρο 12, στο οποίο υπήρξε πολύς
προβληµατισµός σε σχέση µε τη µεταφορά του προσωπικού.
Μου δόθηκε η ευκαιρία επί της αρχής να τονίσω, ότι η φυσιολογική
αποχώρηση του προσωπικού µειώνει σηµαντικά τον αριθµό
εκείνων οι οποίοι πρέπει να µεταφερθούν.
Υπάρχει ένα δεύτερο στάδιο µε το οποίο όσοι θέλουν οικειοθελώς
να κάνουν µετάταξη µπορούν να την κάνουν µε µια διαδικασία που
προηγείται οποιασδήποτε άλλης. Και νοµίζω ότι κάπου εκεί θα
ολοκληρωθεί η µετάταξη.
'Οµως, µπορεί να υπάρξει ενδεχόµενο ενός υπολοίπου µετατάξεων
και µεταφορών, το οποίο πρέπει να γίνει µε τη διαδικασία που
προβλέπει η παράγραφος 4 του άρθρου 12.
Η αλήθεια είναι, ότι δεν είναι σκοπός µας ούτε επιδιώκουµε
εργαζόµενους που βρίσκονται στον 'Εβρο να τους µετακινήσουµε
στην Τρίπολη είτε το αντίστροφο.
Εποµένως η πρόταση που έγινε από τους συναδέλφους, από τον
Εισηγητή της Πλειοψηφίας και από άλλους ότι θα πρέπει αυτό να
γίνει µέσα σε γεωγραφικά όρια του νοµού ή όµορων νοµών απ'
αυτόν που υπηρετεί ο εργαζόµενος, µας βρίσκει σύµφωνους.
Γι' αυτό, λοιπόν, θα έλεγα, στην έκτη υποπαράγραφο του άρθρου
12, που αναφέρει: "Πλεονάζον προσωπικό το οποίο δεν µπορεί να
διατεθεί, σύµφωνα µε τη δήλωση προτίµησής του ή δεν δήλωσε
καµία προτίµηση, µεταφέρεται υποχρεωτικά..." κλπ., µετά τη λέξη
"υποχρεωτικά" να προσθέσουµε τη φράση "εντός των γεωγραφικών
ορίων του νοµού ή των οµόρων νοµών στον οποίο ήδη υπηρετεί"
και συνεχίζεται η παράγραφος ως έχει.
Με αυτές τις βελτιώσεις, οι οποίες προέκυψαν από τη διαδικασία
της Ολοµέλειας της Βουλής ζητώ να ψηφιστούν οι υπόλοιπες
διατάξεις.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Στο άρθρο 2 δεν αναφερθήκατε!
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Σας είπα, κύριοι συνάδελφοι, ότι στο άρθρο 2 για
µεν τις διεθνείς µεταφορές είχε προνόµιο ο Ο.Σ.Ε, το οποίο πλέον
δεν το έχει. ∆ηλαδή, καταργούµε το προνόµιο του Ο.Σ.Ε.
Στη παράγραφο β' του άρθρου δεν δηµιουργούµε προνόµιο για τον
Ο.Σ.Ε., αλλά του δίνουµε τη δυνατότητα να ασκήσει έργο οδικών
µεταφορών συµπληρωµατικά προς το κυρίως σιδηροδροµικό του
έργο, όχι ανταγωνιστικά.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Οι ιδιωτικές επιχειρήσεις τι θα γίνουν;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Θα συνεχίσουν να υπάρχουν. Καµία δεν
καταργείται και όλες θα συνεχίσουν το έργο τους.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ : Είναι αθέµιτος ο ανταγωνισµός, γιατί ο
Ο.Σ.Ε έχει ήδη µια υποδοµή και την επεκτείνει µε αγορά νέων
λεωφορείων.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Γιατί είναι αθέµιτος, κύριε Χαϊτίδη;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε! Αυτά που κάνει δεκτά ο κύριος Υπουργός, τα είπε.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: ∆εν απαντά, όµως, ο κύριος Υπουργός!
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριοι συνάδελφοι, έδωσα εξηγήσεις επί της
αρχής, διευκρίνισα και ως προς τη συµπληρωµατικότητα και νοµίζω
ότι είναι σαφές!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Μεϊµαράκης έχει
το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αποδεικνύεται τελικά
ότι όταν γίνεται συζήτηση και µάλιστα µε προτάσεις σε ένα πλαίσιο
καλόπιστου διαλόγου, υπάρχουν περιθώρια βελτίωσης του

νοµοσχεδίου. Ακόµα και αν εµείς επιµένουµε και σε άλλες
βελτιώσεις ή εκφράζουµε τις απόψεις µας και για άλλα σηµεία του
νοµοσχεδίου, αποδεικνύεται ότι ο χρόνος πρέπει να υπάρχει και να
συζητάµε έστω και µε κάποιες δευτερολογίες που το Προεδρείο
βιάζεται να µη γίνονται. Αποδεικνύεται, όµως, ότι ο Υπουργός
µπορεί πράγµατι σε συνεργασία και σε συνεννόηση µε τους
συµβούλους του να αποδεχθεί κάποια πράγµατα που µάλιστα το
σύνολο της Αντιπολίτευσης θέτει.
Θα σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι πράγµατι προς τη σωστή
κατεύθυνση είναι το ότι αποδεχθήκατε τις παρατηρήσεις που σας
έγιναν απ' όλη την Αντιπολίτευση, δεν λέω εγώ από τη Νέα
∆ηµοκρατία ή από τον κ. Παυλόπουλο συγκεκριµένα ...
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: ... (∆εν ακούστηκε)
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Από την Αντιπολίτευση, κύριε
Παρασκευόπουλε, επιτρέψτε µου να σας πω!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Αν και εσείς, κύριε
Παρασκευόπουλε, είχατε συµφωνήσει µ' αυτά που έλεγε η
Αντιπολίτευση, αυτό δε σηµαίνει τίποτε. Αφήστε, λοιπόν, τον κ.
Μεϊµαράκη να µιλήσει.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Αυτό ακριβώς είπα, διότι το
διαχωρισµό τον έκανε ο κύριος Υπουργός και είπε ότι δέχεται αυτό
που είπε η Νέα ∆ηµοκρατία, αυτό που είπε ο κ. Παυλόπουλος,
δέχεται αυτό που είπε ο κ. Κολοζώφ κλπ.
Θα µου επιτρέψετε να σας πω -αν δεν παρακολουθήσατε όλη τη
συζήτηση- ότι τα θέµατα τα οποία δέχθηκε ο κύριος Υπουργός τα
λέγαµε όλοι και πολλοί Βουλευτές της Συµπολίτευσης.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: ...(∆εν ακούστηκε).
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Παρασκευόπουλε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Εγώ µιλώ σαν Εκπρόσωπος της
Αντιπολίτευσης. ∆εν είµαι Εκπρόσωπος της Συµπολίτευσης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Μα, αν είναι δυνατόν!
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Θα τα πει ο κ. Σφυρίου αυτά, δεν θα
τα πω εγώ.
Εν πάση περιπτώσει, δεν είναι θέµα για αντιδικία, κύριε Πρόεδρε.
'Αλλωστε εγώ πάντα στις οµιλίες µου συνηθίζω να αναφέροµαι και
στους Βουλευτές της Συµπολίτευσης.
Θα ήθελα να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι στην παρατήρηση που
είπατε κατ'αρχήν για το άρθρο 2 -για να ξεκινήσω και εγώ άρθρο
άρθρο- δεν απαντήσατε επί της ουσίας, διότι πράγµατι υπάρχει
αθέµιτος ανταγωνισµός. 'Οταν φερ'ειπείν ένας οργανισµός του
δηµοσίου έχει το δικαίωµα να µην πληρώσει το ΙΚΑ του, ή να µην
πληρώσει κάποια άλλα χρέη του, που ο ιδιώτης δεν µπορεί,
δηµιουργείται ένας αθέµιτος ανταγωνισµός. Αυτό είναι γνωστό και
έτσι νοθεύεται αντί να εξυγιαίνεται ο ανταγωνισµός.
'Οµως, το πρόβληµά µας δεν είναι µόνο εκεί. Το πρόβληµά µας
είναι στο ότι εγώ θα ήθελα ρητά να δεσµευτεί η Κυβέρνηση και να
γραφτεί στο νόµο ότι τις γραµµές αυτές δεν θα τις πουλήσετε σε
ιδιώτες. Αυτό θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι είναι µία ενδόµυχη
φαίνεται σκέψη της Κυβέρνησης, κύριοι συνάδελφοι, η οποία δεν
κουβεντιάζεται, δεν λέγεται, όµως µέσα στο υπόµνηµα το οποίο µας
έχει κατατεθεί απ'όλους τους ενδιαφερόµενους, αναφέρεται, θα
έλεγα σχεδόν ρητά.
Κατά συνέπεια, και επειδή οι ίδιοι ανησυχούν, έστω και αν ακόµη
δεν θέλετε να καταλάβετε την ανησυχία τους, δεσµευθείτε ρητά ότι
αυτά θα παραµείνουν στην κυριότητα του ΟΣΕ και ότι θα
προσπαθήσετε να εξυγιάνετε όσο τουλάχιστον µπορείτε τον
ανταγωνισµό σ'αυτό το επίπεδο.
Το δεύτερο, που ήθελα να σας πω, είναι ότι στο άρθρο 1
παράγραφοι 3, 4, 5 που κουβεντιάζαµε προηγουµένως, παρ' όλο
που τελικά είπατε στην παρατήρηση του κ. Κολοζώφ που ήταν και
δική µου για το θέµα της υποδοµής να µπει ρητά ότι αυτό δεν
εκποιείται και δεν δεσµεύεται -φαίνεται ότι θα δεχθείτε και άλλη
τροπολογία που εµείς δεν θα την ακούσουµε από τον κ.
Παρασκευόπουλο- ...
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ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Την άλλη φορά θα αναφερθώ σε σας, κύριε
Μεϊµαράκη.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: 'Οχι, δεν θέλω ονοµαστικές
αναφορές, κύριε Υπουργέ. Απλώς το λέω γιατί γκρίνιαξε ο κ.
Παρασκευόπουλος, είναι παραπονιάρης.
Θα ήθελα να σας πω ότι παρ' όλο που ρητώς λέτε για το θέµα της
υποδοµής, να το γράψουµε στο κείµενο του νόµου, όµως επιτρέψτε
µου να σας πω ότι τελικά από το νόµο δεν εξάγεται σαφώς τι είναι
"υποδοµή" και στο τι πρέπει να συµφωνήσουµε. ∆εν ξέρω αν ο κ.
Κολοζώφ συµφωνεί σ'αυτό.
(Θόρυβος στα έδρανα του ΚΚΕ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Κωστόπουλε,
µόλις αφιχθήκατε από την Κούβα, αρχίζετε να µεταφέρετε τα
χαιρετίσµατα του Φιντέλ Κάστρο!
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Θα έλεγα, κύριε Υπουργέ, ότι είναι
προς θετική κατεύθυνση αυτό που λέτε να γραφτεί στο νόµο, αλλά
να µπορέσουµε και να το ξεκαθαρίσουµε. ∆ιότι η έκφραση "ο ΟΣΕ
παραχωρεί, εκχωρεί την εκτέλεση ή την εκµετάλλευση ή την
παροχή υπηρεσιών σε οποιονδήποτε τρίτο" -στο άρθρο 1
αναφέροµαι στην παράγραφο 4, αλλά και στην παράγραφο 3 όπως
αναφέρεται- δείχνει µια ασάφεια στους στόχους του νοµοθέτη.
'Οπως επίσης και ο απροσδιόριστος αριθµός θυγατρικών εταιρειών.
Θα προτιµούσα να τον προσδιορίσουµε, κύριε Υπουργέ. Να
ξέρουµε απο τώρα δηλαδή πόσες θα είναι οι θυγατρικές εταιρείες.
'Η εν πάση περιπτώσει, να µην µπορεί ο οργανισµός -σας είπα το
µοντέλο του ΟΤΕ τελικά δεν είναι τόσο καλό, κατά τη γνώµη µας- να
µην µπορεί το διοικητικό συµβούλιο από µόνο του να προχωράει σε
τέτοιου είδους εταιρείες θυγατρικές και µάλιστα εταιρείες, οι οποίες
έχουν να κάνουν µε την υποδοµή και που τελικά µπορεί να
οδηγήσουν σε πλήρη αφανισµό τον οργανισµό.
Αυτό το οποίο, επίσης, θα ήθελα να σας πω και στο άρθρο 4 είναι
ότι κάνετε ένα διαχωρισµό υποδοµής από εκµετάλλευση, όµως
τελικά ο δρόµος ανοίγει έτσι, ώστε να διατεθεί όχι µόνο το
αντικείµενο της εκµετάλλευσης σε ανώνυµες εταιρείες, αλλά να
υποχρεούται και ο ΟΣΕ πολλές φορές να µεταβιβάσει τα αντίστοιχα
περιουσιακά στοιχεία.
Θα παρακαλούσα, λοιπόν, να το ξεκαθαρίσουµε και αυτό, διότι η
διάταξη µόνο ότι η υποδοµή παραµένει στον ΟΣΕ ή στο ελληνικό
δηµόσιο τελικά, µπορεί να είναι σε θετική κατεύθυνση, όµως σε
κάθε άρθρο συναντάµε την όποια ασάφεια υπάρχει.
'Αρα, λοιπόν, και στο άρθρο 4 να µην είναι ασαφής η διατύπωση,
αλλά να ορίζει σαφέστατα -λέτε ότι ο ΟΣΕ υποχρεούται να
µεταβιβάσει τα αντίστοιχα περιουσιακά στοιχεία- ποια είναι αυτά,
εκτός αν άπτονται και της υποδοµής, που την υποδοµή θα την
ξεκαθαρίσουµε, να ξέρουµε ποια είναι και να τελειώνει.
Στο άρθρο 5, κύριε Υπουργέ, δεν µας είπατε, τελικά, ενώ
παραπέµπετε στο επιχειρησιακό σχέδιο, πόσο είναι το ποσό των
επενδύσεων. Θα συµφωνήσουµε σ'αυτό, να ξέρουµε τελικά τι
δεσµεύσεις αναλαµβάνουµε, στο σύνολο πλέον, µε τα εξακόσια
δισεκατοµµύρια (600.000.000.000) περίπου, τα οποία διαγράφετε,
τα πεντακόσια ογδόντα, δεν θυµάµαι πόσα είπαµε, τις επενδύσεις
και τις µελλοντικές δαπάνες; Στο περίπου, κύριε Υπουργέ. ∆εν σας
λέω εγώ ότι θα είναι η δαπάνη του 1999 εξακόσια δισεκατοµµύρια
(600.000.000.000), αλλά µπορούµε να την καθορίσουµε κάπως,
σύµφωνα µε αυτά τα οποία ορίζει και το επιχειρησιακό σας σχέδιο
το οποίο έχετε καταθέσει. Ας πούµε ότι θα είναι πεντακόσια
πενήντα µέχρι εξακόσια, να ξέρουµε ένα µίνιµουµ και ένα µάξιµουµ.
Μην το αφήσετε να πλανάται. Μιλάµε για τρια τρισεκατοµµύρια
(3.000.000.000.000) περίπου. ∆ύο τρισεκατοµµύρια οκτακόσια
ενενήντα δισεκατοµµύρια (2.890.000.000.000) δραχµές. Ε, δεν είναι
πολύ για να πλανάται;
Ας πούµε, λοιπόν, ότι θα "παίξει" πράγµατι στην επόµενη πενταετία
από δυόµισι τρισεκατοµµύρια µέχρι τρία, αλλά σας παρακαλώ πολύ
να δεσµευθείτε. 'Εχετε δεσµευθεί µόνο για τα πεντακόσια ενενήντα
και για τα υπόλοιπα δεν έχετε δεσµευθεί, το έχετε αφήσει αόριστο.

Μελλοντικές δαπάνες, επενδυτικές δαπάνες, πόσο είναι. ∆έχεσθε το
επιχειρησιακό σχέδιο; Ναι ή όχι, για να το ξεκαθαρίσουµε. ∆ιότι αν
δεν το δέχεσθε, τότε δεν έχει σηµασία που κατετέθη. Εάν πάλι το
δέχεσθε, γιατί δεν λέτε τον αριθµό, ώστε να τον ξέρουµε όλοι, αλλά
το αφήνετε στον αέρα;
Θα παρακαλέσω, λοιπόν, στο άρθρο 5 να µας πείτε, για να ξέρουµε
τι ακριβώς κάνουµε. Επίσης, θα ήθελα να τονίσω ότι πρέπει ο
Υπουργός, όπως προκλήθηκε και για τους άλλους οργανισµούς και
δεν απήντησε, να µας πει εν τέλει, ποια απ'αυτά τα δάνεια θα
πληρώσει το ελληνικό δηµόσιο και ποια έχει πληρώσει. ∆ιότι
επαναλαµβάνω ότι όσα πληρώσει από δω και µπρος το ελληνικό
δηµόσιο, είναι αύξηση χρέους επί του ΑΕΠ. Αυτό πρέπει να το
γνωρίζει ο κόσµος. Πρέπει να γνωρίζει τι αύξηση χρέους επί του
ΑΕΠ θα έχουµε του χρόνου, από τον ΟΣΕ, όπως έπρεπε να
γνωρίζει και από τον ΟΑΣΑ και από τους υπόλοιπους οργανισµούς,
για να γνωρίζουµε και τα λογιστικά τρικ, τα οποία υπάρχουν και
παρουσιάζονται.
Στο άρθρο 7 βάζετε ότι οι υποδοµές θα παραµείνουν στην
κυριότητα του κράτους.
Θα ήθελα, επίσης, να τονίσω ότι τελικά µε το άρθρο 10
νοµιµοποιείτε ουσιαστικά και τις παρανοµίες, οι οποίες έχουν γίνει.
Θα µου επιτρέψετε να σας πω, κύριε Πρόεδρε, ότι αυτή η
κακοδιαχείριση δεν µπορεί να συνεχιστεί και θα παρακαλούσα,
κύριε Υπουργέ, να µας δώσετε µια απάντηση, διότι χθες κατέθεσα
την έκθεση των ορκωτών λογιστών για την περίοδο 1994 και 1995,
αλλά και για τις επόµενες, αν υπάρχουν, όπου αναφέρουν επί λέξει,
ότι παρατήρησαν πολλές ατασθαλίες στα βιβλία και απορρίπτουν τα
βιβλία. 'Ετσι ουσιαστικά δεν υπάρχουν βιβλία.
Εσείς, κύριε Υπουργέ, µε το άρθρο 10, δίνετε άφεση αµαρτιών και
τακτοποιείτε τις όποιες ποινικές ευθύνες κακοδιαχείρισης
υπάρχουν.
Παρακαλώ λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, επειδή δεν έγινε καµία κουβέντα
για την έκθεση των ελεγκτών χρήσεως 1994 και 1995, αλλά και για
τις υπόλοιπες, να µας πει ο κύριος Υπουργός πώς σκοπεύει να
αντιµετωπίσει το συγκεκριµένο ζήτηµα.
Τέλος, µε το άρθρο 10 πάλι δεν διευθετείται ο φαύλος κύκλος για το
δανεισµό του ΟΣΕ, διότι θα αναλάβει το ελληνικό δηµόσιο όλα αυτά
τα έξοδα του ή ο ΟΣΕ θα καταφύγει και πάλι σε νέο δανεισµό µε
εγγύηση του δηµοσίου και λόγω αδυναµίας πληρωµής του ΟΣΕ θα
έχουµε κατάπτωση των εγγυητικών επιστολών και το δηµόσιο θα
πληρώνει;
Επιτέλους θα αποφασίσει η Κυβέρνηση να µη χορηγεί έτσι άνετα
την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου, αλλά εν πάση περιπτώσει,
έστω να το φέρνει στην Επιτροπή Οικονοµικών της Βουλής, που
έχει και την αρµοδιότητα του προϋπολογισµού;
Περιµένουµε κάποιες τέτοιες απαντήσεις, για να πούµε πράγµατι ότι
ο διάλογος τελικά οδήγησε και σε ένα θετικό συµπέρασµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εν υπάρχει άλλος
συνάδελφος να δευτερολογήσει.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Θα ήθελα να κάνω δύο παρατηρήσεις, απαντήσεις
στα ερωτήµατα που έχουν τεθεί απο τους συναδέλφους. Μπορώ να
αναφέρω και τον κ. Μεϊµαράκη.
Πρώτα από όλα, σας περιέγραψα ποιες είναι οι δαπάνες, οι οποίες
προβλέπονται. Σας έχω πει ότι το θέµα των επενδύσεων εξαρτάται
από το τι θα διαπραγµατευθούµε και τι θα επιτύχουµε στα πλαίσια
του Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης ΙΙΙ.
Μένει ένα θέµα σχετικά µε το τι θα γίνει µε τη χρηµατοδότηση της
δηµόσιας υπηρεσίας. ∆ηλαδή το ερώτηµα είναι τι γίνεται µε αυτό το
κονδύλι, που είναι στην πραγµατικότητα έλλειµµα εκµετάλλευσης
και έρχεται εδώ σαν δηµόσια υπηρεσία να το καλύψει το κράτος,
σύµφωνα µε το άρθρο 9 του νοµοσχεδίου αυτού. Το σύνολο αυτό
δεν είναι τρισεκατοµµύρια, όπως ανέφερε ο κύριος συνάδελφος.
Είναι µε σηµερινές τιµές γύρω στα τριακόσια δέκα δισεκατοµµύρια
(310.000.000.000) δραχµές. Αυτό είναι µέχρι το τέλος της
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πενταετίας.
Σύµφωνα µε το επιχειρησιακό πρόγραµµα, έκανα µία προσθήκη µε
ανοιγµένες τιµές, δηλαδή υπολογίζοντας τις τιµές και το πως
εξελίσσονται στο µέλλον, βγαίνει ένα συνολικό ποσό ύψους
τριακοσίων εξήντα πέντε δισεκατοµµυρίων (365.000.000.000)
δραχµών. Σε σηµερινές τιµές είναι γύρω στα τριακόσια δέκα
δισεκατοµµύρια (310.000.000.000) δραχµές. Αυτό είναι το ένα
ζήτηµα.
∆εύτερον, ως προς τους ισολογισµούς, που υπήρξε ένας
προβληµατισµός, θα πρέπει να σας πω ότι ο ΟΣΕ µέχρι και το 1997
τηρεί τα βιβλία του, τους ισολογισµούς του µε διαφορετικό σύστηµα.
Γι'αυτό δεν υπάρχει περίπτωση οι ορκωτοί λογιστές, εφαρµόζοντας
το γενικό λογιστικό σχέδιο που ισχύει σήµερα να κλείσουν τα βιβλία,
για τα οποία έχει εφαρµοστεί άλλο σύστηµα.
Γι'αυτόν ακριβώς το λόγο κατά το παρελθόν για ισολογισµούς του
1988, του 1989, του 1990, του 1991, του 1992, του 1993, υπήρξε
µία διάταξη που λέει ότι όσον αφορά το λογιστικό σύστηµα, για να
µπορούµε να προχωρήσουµε, θεωρούµε ότι αυτοί οι ισολογισµοί
εγκρίνονται, αλλά από εκεί και πέρα οι ευθύνες που µπορεί να
υπάρχουν, οι οποιεσδήποτε ευθύνες, αστικές, ποινικές, των
διοικητικών συµβουλίων, αυτές παραµένουν. Το ίδιο
επαναλαµβάνουµε και τώρα µέχρι και το 1997, διότι υπάρχει η ίδια
κατάσταση.
∆ηλαδή µε τη διάταξη που υπαινίχθη ο συνάδελφος, ρυθµίζουµε το
θέµα του ισολογισµού, το τυπικό θέµα τακτοποίησης του
ισολογισµού, από τότε που υπήρξε ο προηγούµενος νόµος που
ρύθµισε το ζήτηµα. Πάντοτε µε νόµο και ρυθµίζαµε αυτήν τη
διαφωνία του συστήµατος, µε το οποίο τηρούνται οι ισολογισµοί. Το
εφαρµόζουµε και µέχρι το 1997 και λέµε ότι αυτοί οι ισολογισµοί,
που τηρήθηκαν µε διαφορετικό σύστηµα, όσον αφορά το τυπικό
µέρος της έγκρισης του ισολογισµού, εγκρίνονται.
'Οσον αφορά τις ευθύνες των µελών του διοικητικού συµβουλίου και
οποιουδήποτε άλλου είτε ως προς τα αστικά είτε ως προς τα
ποινικά ή οτιδήποτε, διατηρούνται στο ακέραιο. Είναι ρητή η διάταξη
του νόµου.
Θα πρέπει να σας πω ότι από 1.1.1998 εφαρµόζουµε ένα άλλο
λογιστικό σύστηµα πλέον, το οποίο θα είναι εναρµονισµένο µε το
υπόλοιπο γενικό λογιστικό σχέδιο, που εφαρµόζεται στη χώρα και
δεν θα έχουµε πλέον αυτό το φαινόµενο, που παρουσιάζεται κατά
καιρούς µε την περίπτωση αυτή που σας περιέγραψα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εν υπάρχει άλλος
εγγεγραµµένος να µιλήσει επί της ενότητας των άρθρων 1 έως 12.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας αυτής.
Κύριοι συνάδελφοι, έχει υποβληθεί αίτηση ονοµαστικής
ψηφοφορίας Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας, του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, του Συνασπισµού της
Αριστεράς και της Προόδου και του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού
Κινήµατος, επί όλων των άρθρων, από το 1 έως και το 12, της
οποίας το κείµενο έχει ως εξής:
"Προς
το Προεδρείο της Βουλής

ΑΙΤΗΣΗ
Περί διεξαγωγής ονοµαστικής ψηφοφορίας

Οι παρακάτω υπογράφοντες Βουλευτές δυνάµει του άρθρου 72 του
Κανονισµού της Βουλής, ζητούµε τη διεξαγωγή ονοµαστικής
ψηφοφορίας για την ψήφιση των άρθρων 1 έως και 12 του ν/σ του
Υπ. Μεταφορών: "Ρύθµιση θεµάτων του Οργανισµού
Σιδηροδρόµων Ελλάδος (ΟΣΕ)".
Αθήνα, 2/12/1998
Οι αιτούντες Βουλευτές:
Α. Ρεγκούζας
Γ. Σούρλας
Γ. Σαλαγκούδης

Ι. Τζωάννος
Ε. Μεϊµαράκης
Π. Ψωµιάδης
Τρ. Μπέλλος
Ε. Χαϊτίδης
Α. Παναγιωτόπουλος
Παν. Μελάς
Αθ. Βαρίνος
Βασ. Σωτηρόπουλος
Μήτσος Κωστόπουλος
Αχ. Κανταρτζής
Μαρία Μπόσκου
Ν. Γκατζής
Ι. ∆ηµαράς
Μουσταφά Μουσταφά
Στ. Αλφιέρη
Ν. Γκελεστάθης
Ι. Παπαδηµόπουλος
Θ. Σκρέκας
Α. Χειµάρας
Γ. Καλαντζής".
Θα αναγνώσω και τον κατάλογο των υπογραφόντων την αίτηση της
ονοµαστικής ψηφοφορίας, για να διαπιστωθεί εάν υπάρχει ο
απαιτούµενος από τον Κανονισµό αριθµός Βουλευτών για την
υποβολή της.
Ο κ. Ρεγκούζας. Παρών.
Ο κ. Σούρλας. Παρών.
Ο κ. Σαλαγκούδης. Απών.
Ο κ. Τζωάννος. Παρών.
Ο κ. Μεϊµαράκης. Παρών.
Ο κ. Ψωµιάδης. Παρών.
Ο κ. Μπέλλος. Παρών.
Ο κ. Χαϊτίδης. Παρών.
Ο κ. Παναγιωτόπουλος. Παρών.
Ο κ. Μελάς. Παρών.
Ο κ. Βαρίνος. Απών.
Ο κ. Σωτηρόπουλος. Παρών.
Ο κ. Κωστόπουλος. Παρών.
Ο κ. Κανταρτζής. Παρών.
Η κ. Μπόσκου. Παρούσα.
Ο κ. Γκατζής. Παρών.
Ο κ. ∆ηµαράς. Παρών.
Ο κ. Μουσταφά. Παρών.
Η κ. Αλφιέρη. Παρούσα.
Ο κ. Γκελεστάθης. Παρών.
Ο κ. Παπαδηµόπουλος. Παρών.
Kύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ο απαιτούµενος από τον Κανονισµό
αριθµός υπογραφόντων την αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας
Βουλευτών, που είναι διακοµµατική, πλην της Συµπολίτευσης.
Συνεπώς διακόπτουµε τη συνεδρίαση για δέκα (10) λεπτά,
σύµφωνα µε τον Κανονισµό.

(∆ΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Επαναλαµβάνεται η
διακοπείσα συνεδρίαση. Κύριοι συνάδελφοι, το Προεδρείο
εκτιµώντας τις ανάγκες του νοµοθετικού έργου, σύµφωνα µε τον
Κανονισµό (άρθρο 72 παράγραφος 3), θα λύσει τη συνεδρίαση για
το απόγευµα και ώρα 18.00' µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος:
α) κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β)
νοµοθετική εργασία, συνέχιση της συζήτησης επι των άρθρων και
του συνόλου του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Μεταφορών και
Επικοινωνιών.
Λύεται η συνεδρίαση.
'Ωρα λήξης: 14.00'

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ                                                                               ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


